





















































































































































































































































































































پنج شنبه 26 مرداد 1402 -17 آگوست 2023 -30 محرم  1445 - شماره  26965

خبر رئیس جمهور در جلسه هیأت دولت: 

آزادسازی منابع ارزی کشور را نباید به تحلیل های جناحی تقلیل داد

کشور  ارزی  منابع  آزادسازی  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
مقابل  در  عزتمندانه  دیپلماسی  دستاوردهای  از  جلوه ای 
دیپلماسی ملتمسانه است که نباید آن را به تحلیل های حزبی 
و جناحی تقلیل داد، تصریح کرد: همه منابع ارزی آزادشده 

صرف پشتیبانی از رونق تولید خواهد شد. 
دولت  هیأت  جلسه  در  گذشته  روز  رئیسی  ابراهیم  سید 
اظهار داشت: آزادسازی بخشی از منابع ارزی کشور اقدامی 

و  بود  ملی  منافع  تأمین  راستای  در  و  افتخار  مایه  ارزشمند، 
نباید این نوع دستاوردهای مرتبط با امنیت و منافع ملی را به 

تحلیل های حزبی و جناحی تقلیل داد.
وی افزود: امروز موضوع مهم درباره این منابع، نحوه هزینه کرد 
بر  انقلاب  معظم  رهبر  تأکید  به  عطف  دولت  که  آنهاست 
حمایت از تولید، تلاش خواهد کرد همه این منابع در راستای 
پشتیبانی از تولید و طرح های دارای توجیه اقتصادی در زمینه 

رشد تولید هزینه شود.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش درباره جایگاه و 
اقتضای بخش حقوقی در دولت و دستگاه های دیگر در تطبیق 
دقیق تصمیمات، مصوبات و عملکردها با قانون اظهار داشت: 
بخش های حقوقی دستگاه های اجرایی و در رأس آنها معاونت 
را  مصوبات  و  تصمیمات  موظفند  ریاست جمهوری  حقوقی 
به دقت با قوانین مربوط تطبیق دهند تا هیچ تناقضی با قانون 

نداشته باشد.
آیت الله رئیسی در ادامه به نگاه و انتظار مردم از دولت مردمی 
در زمینه سلامت اداری اشاره کرد و مبارزه با فساد را اصلی 
مدیران  و  مسئولان  از  و  دانست  سیزدهم  دولت  در  اساسی 
دولت خواست که نسبت به وقوع فساد و شکل گیری روابط 
رخداد  اجازه  و  باشند  حساس  رشوه  و  پارتی بازی  ناسالم، 

هیچ گونه مفسده ای را ندهند.
رئیس جمهور در ابتدای این جلسه با پاسداشت سالروز پیروزی 
پیروزی را  این  لبنان در جنگ ۳۳ روزه،  رزمندگان حزب الله 
ثمره صبر و بصیرت نیروهای مقاومت دانست و اظهار داشت: 
عملکرد آزادگان سرافراز کشورمان در دفاع مقدس و دوران 
اسارت، جلوه درخشان دیگری از صبر و بصیرت بود که برای 

ما درس آموز و افتخارآفرین است.
آیت الله رئیسی همچنین با تسلیت و ابراز همدردی دوباره با 
خانواده شهدا و مجروحین حادثه تروریستی روز یکشنبه در 
در  مردم  باشکوه  حضور  از  قدردانی  و  )ع(  شاهچراغ  حرم 
مراسم تشییع پیکر این شهدا، از اقدام شجاعانه و شرافتمندانه 
یکی از نیروهای خدوم حرم متبرک حضرت احمد ابن موسی 

)ع( در مواجهه با فرد تروریست تجلیل کرد.
در این جلسه همچنین استاندار سیستان و بلوچستان گزارش 
و  رشد  برای  انجام شده  اقدامات  و  توسعه  روند  از  مفصلی 
پیشرفت استان و رفع مشکلات پیش رِوی این روند ارائه کرد.

وزیر نفت تاکید کرد که خیال مردم راحت باشد که افزایش 
قیمت بنزین صورت نمی گیرد. 

جواد اوجی روز گذشته  در حاشیه جلسه  دولت درباره شایعه 
گرانی بنزین گفت: من چند بار مصاحبه کرده و افزایش قیمت 
این  بارها  بنزین را تکذیب کردم و شرکت پالایش و پخش 
که  باشد  راحت  مردم  خیال  است.  کرده   تکرار  را  تکذیب 
افزایش قیمت بنزین صورت نمی گیرد و دولت چنین برنامه 

ای ندارد و مردم به شایعات توجه نکنند.
وزیر نفت افزود: برای تولید بنزین هیچ جای نگرانی نیست و 
پالایشگاه ها با حداکثر ظرفیت تولید مشغول هستند و لجستیک 
قوی برای توزیع بنزین در سراسر جایگاه ها داریم. روال تامین 
شایعات  به  مردم  و  شود  می  انجام  عادی  صورت  به  بنزین 

توجه نکنند.
لیتر  میلیون  به سال گذشته ۱۵۰  »نسبت  این که  بیان  با  اوجی 
بودجه  قانون  در  مجلس  گفت:  داریم«،  ذخیره  بیشتر  بنزین 

کارت  از  باید  گیری  سوخت  برای  مردم  که  کزده  مصوب 
وظیفه خود  به  ما  دلیل  همین  به  کنند  استفاده  شخصی خود 
عمل می کنیم. همه جایگاه ها کارت سوخت دارند ولی تعداو 
آن را کم کرده ایم. در ابتدای اجرای این طرح مردم ۱۷ درصد 
به ۷۵  این عدد  امروز  استفاده می کردند ولی  از کارت خود 

درصد رسیده است. کارت جایگاه ها هم برای موارد اصطراری 
است که مردم یا کارت خود را گم کرده اند یا آن را فراموش 
مجلس  تکلیف  مساله  این  که  می کنم  تاکید  هم  باز  کرده اند. 
برای وزارت نفت بوده است.هیچ جایگاهی جق ندارد بگوید 

کارت سوخت ندارم.
وی همچنین درباره تامین بنزین کشور گفت: همه بنزین کشور 
در داخل تامین می شود. ۱۰ پالایشگاه در کشور دا یک که در 

حال تولید بنزین هستند.
در  هیبریدی  خودروهای  نمایش  از  بازدید  جریان  در  وی 
خودروهای  تولید  از  نفت  وزارت  کرد:  اظهار  دولت  حیاط 
هیبریدی و برقی حمایت می کند؛ سرمایه گذاری که برای تولید 
خودروهای برقی و هیبریدی سرمایه گذاری کند، خود سوخت 
یا معادل میزان صرفه جویی در مصرف )که تقریبا ۵۰ درصد 
آنها کمک خواهیم  به  قیمت فوب خلیج فارس  است( مطابق 

کرد.

اینکه  بیان  با  کشور  وزارت  اجتماعی  مشارکت های  معاون 
کشور  وزارت  توسط  نهاد  مردم  تشکل  هزار   ۱۰ به  قریب 
تاسیس شده  اند، گفت: بیشترین تشکل ها در زمینه پیشگیری و 

پیگیری آسیب  های اجتماعی راه اندازی شده است. 
»محسن ولیئی« معاون مشارکت های اجتماعی وزارت کشور 
وزارت  از  مجوز  دارای  که  نهادی  مردم  تشکل های  درباره 
کشور هستند، گفت: در حال حاضر قریب به ۱۰ هزار تشکل 
در  و  است  شده  تاسیس  کشور  وزارت  توسط  نهاد  مردم 
پیگیری  حوزه  در  سمن ها  این  هستند.بیشترین  فعالیت  حال 
و پیشگیری از آسیب های اجتماعی مشغول هستند. بعد از آن 
نیز سمن هایی هستند که در حوزه نیکوکاری فعالیت می کنند 
و سمن های حوزه محیط زیست نیز در رتبه سوم قرار دارند.

وی ادامه داد: از لحاظ طیف بندی تشکل هایی که تاکنون ایجاد 
شده است، قریب به ۱۰ درصد تشکل های ملی هستند و یک 
می شوند.  بین المللی شامل  تشکل های  نیز  را  آن ها  از  بخشی 
تشکل های بین المللی کلیه دفاتر دوستی ایران با سایر کشورها 
را شامل می شوند. در حال حاضر حدود ۴۳ الی ۴۴ تشکل 
در حوزه دفاتر یا مجامع دوستی ایران با سایر کشورها داریم. 

همچنین قریب به ۷۰ تشکل نیز مقام مشورتی در سازمان ملل 
هستند که در زمینه حقوق بشر و مسائل زیست محیطی فعال 

هستند و به امور دیپلماسی کشور کمک می کنند.
اینکه  بیان  با  کشور  وزارت  اجتماعی  مشارکت های  معاون 
تشکل های مردم نهاد سه ویژگی دارند، در پاسخ به این سوال 
انتخابات  در  سیاسی  فعالیت  می توانند  تشکل ها  این  آیا  که 
نهاد دارای سه  باشند، گفت: تشکل های مردم  پیش رو داشته 
ویژگی غیرسیاسی بودن، غیرانتفاعی بودن و داوطلبانه هستند. 
سه  این  به  می کنیم  توصیه  نهاد  مردم  تشکل های  همه  به  ما 
اصل اساسی توجه کرده و از فعالیت های سیاسی جدا پرهیز 

کنند.
داد:  ادامه  مردم نهاد  سازمان های  تخلفات  درباره  ولیئی 
که  است  آمده   ۳۴ ماده  در  دولت  هیات  آیین نامه  براساس 
بر  نظارتی  نهاد  مردم  سازمان های  پروانه  صدور  دستگاه 
که  صورتی  در  باشد.  داشته  نهاد  مردم  سازمان های  فعالیت 
هر یک از این تشکل های مردم نهاد از اصول اولیه اساسنامه 
خودشان تخطی کنند به موجب تخلف شان در یک کارگروه 
تحت عنوان کارگروه نظارتی مورد بررسی قرار می گیرند و 

گزارش آن در شورای ملی توسعه و حمایت از سمن ها مورد 
بحث و بررسی قرار می گیرد. براساس همین ماده ۳۴، بعد از 
بررسی برای سمنی که تخلف کرده است یا تذکر کتبی ارائه 
می شود یا ممکن است تعلیق ۶ ماهه داشته باشند یا به دادگاه 

معرفی شده تا دادگاه برای آن ها رای صادر کند.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش در پاسخ به این سوال 
بر  ناظر  طرح  به  نسبت  نهاد  مردم  تشکل های  از  برخی  که 
برای  که  غیردولتی  نهاد  مردم  سازمانهای  فعالیت  و  تأسیس 
نظر  دارند  نگرانی هایی  است،  ارسال شده  به مجلس  بررسی 
طرح  این  هنوز  گفت:  این طرح چیست؟  در خصوص  شما 
مورد بررسی کامل قرار نگرفته است و قریب به ۷۰ درصد 
این طرح در کمیسیون شوراها مورد بررسی قرار گرفته است 

و هنوز در حال بررسی است.
معاون مشارکت های اجتماعی وزارت کشور با بیان اینکه ما 
هیچ قضاوتی در حال حاضر درباره این طرح نمی توانیم داشته 
باشیم، گفت: این طرح در حال بررسی است و نمی توانیم نظر 
بررسی  از  بعد  انشالله  دهیم  ارائه  آن  درخصوص  مشخصی 
بقیه این طرح می توانیم نظر نهایی را در خصوص آن بدهیم.

دبیر انرژی سند تحول دولت با تاکید بر اینکه اصلاح ساختار 
روند  گفت:  و  دانست  قیمت ها  اصلاح  بر  مقدم  حکمرانی 
بالاترین حد خود رسیده  به  انرژی در کشور  شدت مصرف 
به طوری که سومین تولیدکننده و مصرف کننده گاز در دنیا 
و  بهینه سازی  کنفرانس  دومین  در  اکبری  محمدرضا  هستیم. 
به مسئولیت ۱۲ دستگاه  اشاره  ایران، ضمن  انرژی  بهره وری 
در حوزه بهینه سازی انرژی، اظهار کرد: روند شدت مصرف 

انرژی در کشور به بالاترین حد خود رسیده است.
اظهار  کشور  در  انرژی  اتلاف  بالای  میزان  به  اشاره  با  وی 
کرد: در اتحادیه اروپا رشد اقتصادی وجود داشته ولی رشد 
مصرف انرژی وجود نداشته و با بهینه سازی انرژی توانسته اند 
مازاد انرژی مورد نیازشان را تأمین کنند؛ اما در کشور ما، از 
سال ۱۳۹۰ رشد تولید گاز دو برابر شده، ولی رشد اقتصادی 
صفر یا منفی بوده که به این معنی است که هدررفت انرژی 

بالا است.
دبیر انرژی سند تحول دولت گفت: سرانه مصرف خانگی در 

کشور ما در مقایسه با کشورهای دنیا زیاد بالا نیست که نشان 
سمت  به  را  تیرها  همه  نمی توان  مصرف  حوزه  در  می دهد 

مردم نشانه رفت.
اتلاف انرژی در شبکه تولید، انتقال و توزیع کشور رخ 

می دهد
اکبری گفت: در سال ۳ میلیارد بشکه معادل نفت و گاز تولید 
اتلاف  نهایی  بخش  در  انرژی  درصد   ۴۰ که  داریم  انرژی 
توزیع  و  انتقال  تولید،  شبکه  در  انرژی  اتلاف  که  می شود 

کشور اتفاق می افتد.
بهینه سازی  در  نهفته  بشکه  میلیون  کرد: روزی یک  بیان  وی 
داریم که در آن، هم اشتغال و هم ارزش افزوده وجود دارد 

و می توان بحران را به فرصت تبدیل کرد.
گاز را در خدمت تولید نیست

ساختار  کرد:  خاطرنشان  دولت  تحول  سند  انرژی  دبیر 
حکمرانی ما پر از تعارض منافع نهادی و سازمانی یا فردی 
است و آسیب جدی بهینه سازی همین است که باید اصلاح 

شود؛ اصلاح ساختار حکمرانی مقدم بر اصلاح قیمت است.
اکبری تأکید کرد: مشکل این است که هنوز بین اهالی حوزه 
بخش های  به  بلاتکلیفی  این  و  نشده  انجام  انرژی جمع بندی 

دیگر تسری می یابد.
سومین  هستیم،  دنیا  در  گاز  تولیدکننده  سومین  گفت:  وی 
تولید  خدمت  در  را  گاز  ولی  هستیم،  هم  آن  مصرف کننده 

استفاده نمی کنیم.
بیشترین اتلاف انرژی در بخش دولتی است

و  تولید  صندوق  »تشکیل  دولت  تحول  سند  انرژی  دبیر 
بهره وری انرژی« با مأموریت تأمین مالی هزینه های سرمایه ای 
تا  تولید  زنجیره  در طول  انرژی  بهره وری  و  تولید  طرح های 
مصرف، را به عنوان پیشنهاد خود در زمینه بهینه سازی ارائه 

کرد.
اشتباه  بزرگ ترین  را  انرژی  حامل های  قیمت  تغییر  اکبری 
دانست و گفت بیشترین اصطکاک باید با بدنه دولت باشد که 

بیشترین اتلاف انرژی در آن اتفاق می افتد.

وزیر نفت :

خیال تان راحت؛ افزایش قیمت بنزین نداریم

معاون مشارکت های اجتماعی وزارت کشورخبرداد: 

صدور مجوز ۱۰ هزار تشکل مردم نهاد از سوی وزارت کشور 

پزشکان کدام استان ها کمتر نسخه 
الکترونیک می نویسند

بیمه سلامت  اطلاعات سازمان  فناوری  و  آمار  مرکز  رئیس 
ایران، از رشد مشارکت پزشکان در نسخه نویسی الکترونیک 

خبر داد.
گزارشی  ارائه  به  تلویزیونی  برنامه  در  حبیبیان،  امیرحسین 
الکترونیک  نویسی  نسخه  در  پزشکان  مشارکت  میزان  از 
پرداخت و گفت: در ۴ ماهه نسخه سال گذشته ۴.۵ میلیون 
نسخه الکترونیک به داروخانه ها، آزمایشگاه ها و پاراکلینیک 
ها ارجاع شد، اما در ۴ ماهه نخست ۱۴۰۲، این عدد به ۷.۵ 
میلیون نسخه الکترونیک رسید که رشد ۶۵ درصدی را نشان 

می دهد.
وی افزود: در سال گذشته ۷۹ هزار پزشک، نسخه الکترونیک 
می نوشتند که این عدد به ۸۹ هزار پزشک افزایش یافته است.

زنجان،  و  یزد  هرمزگان،  استان های  در  داد:  ادامه  حبیبیان 
الکترونیک  تمام  صورت  به  نسخ  درصد   ۹۸ تا   ۹۶ حدود 

تجویز می شود.
بیمه سلامت  اطلاعات سازمان  فناوری  و  آمار  مرکز  رئیس 
ایران افزود: در استان های تهران، قم و خراسان رضوی، بین 

۱۱ تا ۱۷ درصد پزشکان همچنان نسخ کاغذی می نویسند.

کار  خودروهای  خرید  به  نسبت  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
کرده وارداتی بدون پلاک ملی هشدار داد. 

واردات  مصوبه  به  اشاره  با  هادیانفر  سیدکمال  سردار 
اسلامی  اظهار کرد: مجلس شورای  دوم  خودروهای دست 
دولت  به  و  تصویب  را  دوم  دست  خودروهای  واردات 
است  کرده  ابلاغ  صمت  وزارت  به  نیز  دولت  کرد.  ابلاغ 
اما فعلا سازوکار آن  که خودروهای دست دوم وارد شود 

مشخص نشده است.
این است که  ادامه داد: موضوع مهمی که وجود دارد  وی 
فعلا آیین نامه ای در خصوص نحوه واردات، تامین ارز و 
ای  متاسفانه عده  اما  نشده است  میزان واردات مشخص  یا 
از  هایی  فیلم  انتشار  به  اقدام  مجازی  فضای  در  جو  سود 
می  فارس  خلیج  حاشیه  کشورهای  در  موجود  خودروهای 

کنند و قیمت های غیرصحیح نیز مطرح می کنند.
اجتماعی  شبکه های  در  سودجویان  کرد:  تصریح  هادیانفر 
یا دفاتر در تهران و شهرستان  به معرفی شماره تلفن  اقدام 
ثبت سفارش  و  پول  واریز  برای  متقاضیان  که  کنند  می  ها 
اجرایی واردات  نامه  آیین  اقدام کنند در حالی که  خودرو 

خودرو هنوز به تصویب هیئت وزیران نرسیده است.
رئیس پلیس راهور فراجا تاکید کرد: هموطنان عزیز مبادرت 
به پیش خرید یا واریز وجه ریالی و دلاری به هیچ شخصیت 
از  نکنند چون هیچ یک  ها  افراد و شرکت  از  اعم  حقوقی 
از سوی  آن  اجرایی  نامه  آیین  ابلاغ  تا  مذکور  خودروهای 
دولت ، قابلیت شماره گذاری را ندارد. از این رو لازم است 
تا زمان تعیین ضوابط واردات خودرو در هیئت دولت، مردم 
از خرید وسفارش خودروهای وارداتی دست دوم یا صفر 

کیلومتر اجتناب کنند.
رئیس پلیس راهور فراجا ضمن هشدار تاکید کرد: تا زمانی 
که آیین نامه و ضوابط مصوبه هیئت وزیران برای واردات 
خودروهای کارکرده تصویب نشود هموطنان هوشیار باشند 

و فریب سود جویان را نخورند.

وزارت  بیولوژیکی  و  رادیواکتیو  شیمیایی،  دفاع  بخش  رئیس 
جهش های  جستجوی  با  متحده  ایالات  گفت  روسیه  دفاع 

ویروسی، آمادگی برای همه گیری جدید را آغاز کرده است. 
و  رادیواکتیو  شیمیایی،  دفاع  بخش  رئیس  کریلوف«  »ایگور 
بیولوژیکی وزارت دفاع روسیه روزگذشته )۱۶ اوت، ۲۵ مرداد( 
برای همه گیری جدید را آغاز  ایالات متحده آماده شدن  گفت 

کرده است.
گفت:  خبرنگاران  به  او  »اسپوتنیک«،  خبرگزاری  گزارش  به 
حوزه های اولویت این بخش )بخش تحت ریاست او( شامل کار 
بر روی ایجاد واکسن ها و داروها برای جلوگیری از ویروس ها و 
گونه های اصلح شده ژنتیکی آن ها و همچنین معرفی فناوری های 

پیشرفته در تولید زیستی است. 
وی افزود: بنابراین، ایالات متحده مانند سال ۲۰۱۹ آمادگی برای 
یک همه گیری جدید را با اجرای جستجوی جهش های ویروسی 
به  فناوری های  از  می تواند  همچنین  متحده  ایالات  کرد.  آغاز 
همچنین  و  تهاجمی  اهداف  برای  دفاعی  بیولوژیکی  اصطلاح 
اهداف مدیریت جهانی با ایجاد موقعیت های بحرانی با ماهیت 

بیولوژیکی استفاده کند.
انتخابات  دموکرات  نامزد  جونیور«  کندی  »رابرت  اخیراً 
ریاست جمهوری آمریکا وجود آزمایشگاه های بیولوژیکی آمریکا 

در اوکراین با هدف توسعه این نوع سلاح ها را تایید کرد. 
نهایی  گزارش  روسیه  پارلمانی  کمیسیون  یک  آوریل،  اواسط 
خود در ارتباط با تحقیقات در خصوص فعالیت  آزمایشگاه های 
زیستی تحت اداره آمریکا در اوکراین را منتشر کرد. طبق این 
سند، برنامه بیولوژیکی نظامی پنتاگون در مقیاس بزرگی توسعه 
یافته و تحت پوشش پروژه ها و فعالیت های ضد تروریستی که 

کنوانسیون تسلیحات بیولوژیک آن را مجاز کرده، اجرا می شد.
در  پنتاگون  از  کارشناسانی  کرد  اعلام  همچنین  کمیسیون  این 
دخیل  آمریکا  کنترل  تحت  آزمایشگاه های  همه  فعالیت های 
هستند؛ با این حال، کار آن ها محرمانه است و آژانس های دولتی 

در کشورهای میزبان فقط به تحقیقات ثانویه دسترسی دارند.  
زیرا  داریم  اوکراین  در  زیستی  آزمایشگاه های  ما  گفت:  کندی 
در حال توسعه سلاح های زیستی هستیم. سلاح های زیستی از 
کریسپر  فناوری  و  مصنوعی  شناسی  زیست  جدید  انواع  همه 
نبود،  قبلی  ژنتیک که در دسترس نسل  تکنیک های مهندسی  و 

استفاده می کنند.
توسط  آمده  به دست  اطلاعات  بود  کرده  اعلام  روسیه  پیش تر 
نیروهای روس در میدان جنگ با اوکراین، بار دیگر ثابت می کند 
این  خاک  در  بیولوژیک  سلاح های  تولید  حال  در  آمریکا  که 

کشور است.
بر اساس واقعیت ها و حقایق بدست  کریلوف تاکید کرده بود 
آمده، آمریکا از اوکراین به عنوان پایگاهی برای استقرار نیروهای 
بر  رید«  »والتر  نظامی  تحقیقات  مؤسسه  و  کرده  استفاده  ناتو 
 »۲-U-Pi« ۱« و-U-Pi« پروژه های بیولوژیکی نظامی موسوم به
نظارت داشت که طی آن مجموعه ای فعال از زیست ماده از مردم 

اوکراین جمع آوری شد.
به  اشاره  ضمن  خرداد  اواخر  همچنین  روسیه  دفاع  وزارت 
بیولوژیک آمریکا در سراسر جهان  خطراتی که آزمایشگاه های 
برای مردم دارند، گفت که پنتاگون به دنبال استفاده از پشه های 

ناقل بیماری های خطرناک در اوکراین است. 

هشدار پلیس درباره خرید خودروهای 
کارکرده وارداتی بدون پلاک ملی

به  شهریه  به  که  مدارسی  درباره  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دلار می گیرند گفت: مدارسی که شهریه به دلار می گیرند 
داده  تسری  موضوع  هستند.این  خارجی  آنها  دانش آموزان 

شده که کار غیرقانونی است.
رضا مراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش در حاشیه جلسه 

روی  غیردولتی  مدارس  شهریه  مبلغ  گفت:  دولت  هیئت 
مدرسه ای  اگر  است،  گرفته  قرار  غیردولتی  مدارس  سایت 
از این مبلغ دریافت کند غیر قانونی است و می توانند  بیش 

شکایت کنند.
وی افزود: چند مرکز در دولت قبل مجوز داشتند که با دلار 

دانش آموزان  و  هستند  تطبیقی  مدارس  اینها  بگیرند  شهریه 
که  شده  داده  تسری  موضوع  این  هستند،  خارجی  هم  آنها 
کار غیرقانونی است و ما هم به طور جد دنبال آن هستیم که 
حتماً  باشد  کرده  تخلف  مدرسه ای  اگر  و  برگردانیم  را  این 

پلمب می کنیم.

صحرایی در جمع خبرنگاران:

مدارسی که شهریه به دلار بگیرند پلمب خواهند شد

دبیر انرژی سند تحول دولت:

شدت مصرف انرژی در کشور به بالاترین حد رسیده است

بلینکن: رویکرد کلی آمریکا در قبال ایران تغییری 
نکرده است

وزیر خارجه آمریکا اعلام کرد: رویکرد کلی واشنگتن در قبال ایران 
تغییری نکرده است.»آنتونی بلینکن« وزیر خارجه آمریکا امروز سه شنبه 
اعلام کرد: رویکرد کلی ایالات متحده در قبال ایران تغییری نکرده 
است.وزیر خارجه آمریکا در یک کنفرانس خبری به خبرنگاران گفت 
که رویکرد کلی دولت »بایدن« در قبال ایران پس از توافق بر سر تبادل 
زندانیان تغییری نکرده است و واشنگتن راهبرد بازدارندگی، فشار و 
بلینکن« در  دیپلماسی )در قبال تهران( را دنبال خواهد کرد.»آنتونی 
بخش دیگری از سخنان خود با رد گزارش اخیر روزنامه آمریکایی وال  
استریت  ژورنال که مدعی کاهش غنی سازی اورانیوم از سوی ایران 
شده بود، ادامه داد: همچنان متعهد به جلوگیری از دستیابی ایران به 

سلاح هسته ای )!( هستیم.
وزیر دفاع بلاروس: جنگ مستقیم با ناتو محتمل است

وزیر دفاع بلاروس در کنفرانس امنیت بین المللی مسکو گفت، »بدیهی« 
یک  در  را  آینده خود  در  است  ممکن  بلاروس  و  روسیه  که  است 
درگیری مستقیم با ناتو بیابند.  »ویکتور خرنین« وزیر دفاع بلاروس 
سه شنبه هشدار داد که درگیری در اوکراین به »رویارویی جهانی میان 
امنیت  کنفرانس  در  به حاضران  است.او  تبدیل شده  غرب و شرق« 
بین المللی در مسکو گفت که براساس افزایش هزینه های تسلیحاتی در 
سراسر جهان غرب، »نتیجه گیری واضح است؛ احتمال درگیری نظامی 
مستقیم با ناتو در آینده بسیار آشکار می شود.«وزیر دفاع بلاروس افزود: 
تصادفی نیست که جمهوری بلاروس، بازگشت تسلیحات هسته ای 

تاکتیکی به خاک خود را عامل موثر بازدارندگی استراتژیک می داند.
در  جدی  تهدید  واشنگتن  ونزوئلا:  دفاع  وزیر 

آمریکای لاتین است
وزیر دفاع ونزوئلا در جریان کنفرانس امنیت بین الملل در مسکو گفت، 
اقدامات ایالات متحده تهدید اصلی برای امنیت و صلح در آمریکای 
لاتین محسوب می شود. »ولادیمیر پادرینو لوپز« گفت: ایالات متحده 
دست از تلاش برای حفظ هژمونی برنمی دارد تا آمریکای لاتین را 
در راستای منافع خود سازماندهی کند.وی ادامه داد: ایالات متحده به 
انجام مانورهای نظامی خود با متحدانش ادامه می دهد.وزیر دفاع ونزوئلا 
همچنین در ادامه گفت: با قطعیت می توانم اعلام کنم که در میان این 
عوامل بی ثبات کننده، تهدید اصلی برای امنیت و صلح آمریکای لاتین، 
اقدامات ایالات متحده در سطوح سیاسی، اقتصادی و نظامی برای حفظ 

هژمونی رو به فساد این کشور است.
اعزام  آفریقا  به  را  اوکراینی  مزدوران  انگلیس 

می کند
آژانس های خبری تاس و نووستی روسیه از قول یک منبع دیپلماتیک-

انگلیس  اطلاعات خارجی  کردند، سرویس  گزارش  ناشناس  نظامی 
موسوم به ام.آی.۶ احتمالا در حال آماده سازی یک گروه از خرابکاران 
با  اقتصادی روسیه  به رشد  اختلال در همکاری های رو  ایجاد  برای 
کشورهای آفریقایی است. این منبع ناشناس با اشاره به اطلاعات تایید 
انگلیس یک  آژانس جاسوسی  کرد:  اعلام  منبع  توسط چندین  شده 
»جوخه خرابکاری« متشکل از ۱۰۰ »شبه نظامی نئونازی و ملی گرا« 
ایجاد کرده است.  گزارش شده که لندن در ژوئیه ۲۰۲۳ از کی یف 
خواسته بود تا کمک حداکثری و سریعی را به نمایندگان اطلاعات 
انگلیس و واحد ویژه SAS ارائه کند تا نیروهایی را با »تجربه رزمی قابل 

توجه« در جبهه شرقی برگزیند.
با وقوع جنگ هسته ای در  کره شمالی: در رابطه 

کره، تنها مسئله زمان مطرح است
کانگ سون نام، وزیر دفاع کره شمالی هشدار داد در رابطه با وقوع 
جنگ هسته ای در کره تنها مسئله زمان مطرح است و تنها سوال این 
است که چه کسی و در چه زمانی آن را آغاز خواهد کرد. وزیر دفاع 
کره شمالی در یازدهمین کنفرانس امنیت بین الملل مسکو گفت: سوال 
دیگر این نیست که آیا جنگ هسته ای در کره شمالی آغاز می شود یا 
نه بلکه این است که چه کسی و در چه زمانی آن را آغاز خواهد کرد.

وی در ادامه عنوان کرد که شرایط سیاسی و نظامی کنونی نشانگر این 
هستند که درخواست ها برای حل وفصل مشکل کره از طریق گفت وگو 

به دلیل اقدامات آمریکا »بی معنا« است.
نتانیاهو در صدد تعلیق طرح تغییرات قضایی 

منابع عبری زبان از تصمیم نخست وزیر رژیم صهیونیستی برای تعلیق 
طرح تغییرات قضایی برای مدت زمان طولانی خبر دادند.  پایگاه خبری 
صهیونیستی »والا« گزارش داد که نتانیاهو با شرکای خود در ائتلاف 
کابینه رژیم صهیونیستی درصدد بررسی تعلیق طرح تغییرات قضایی 
برای مدتی طولانی جهت حل بحران کاهش کارآیی ارتش است.اوایل 
مردادماه، ارتش رژیم صهیونیستی در بیانیه ای رسماً اعلام کرد که در پی 
اعتراض ها به تصویب لایحه جنجالی اصلاحات قضایی کابینه نتانیاهو، 
خسارات زیادی به دلیل سرپیچی نیروهای نظامی از انجام خدمت در 

کلیه تشکیلات و نهادهای نظامی وارد شده است.
ادعای رسانه آمریکایی درباره تدارک چین برای 

جنگ
هفته نامه نیوزویک اقدام اخیر شی جین پینگ،  رئیس جمهور چین در 
تغییر دادن رهبران نیروی موشکی ارتش کشورش را که ناظر بر تمامی 
حدودا ۴۰۰ کلاهک  هسته ای آن هستند، در راستای تدارک پکن برای 
جنگ دانسته است. هفته نامه نیوزویک در این تحلیل با مطرح ساختن 
ادعاهایی درباره علل و چرایی برنامه رئیس جمهور چین برای تدارک 
یک جنگ نوشته است: »شی جینپینگ، رئیس جمهور چین در اقدامات 
بی سابقه ای رهبران ارشد نیروی موشکی چین را که مسئول کل تعداد 
آن( کلاهک های هسته ای کشورش  از  بیشتر  )یا  فروند  حدودا ۴۰۰ 

هستند با مقامات جدیدی جایگزین کرد.
انگلیس ۳ تبعه بلغارستان را به جاسوسی متهم کرد

روسیه  برای  »جاسوسی«  به ظن  را  بلغارستان  تبعه   ۳ انگلیس  پلیس 
بازداشت کرد.بر اساس ادعای این رسانه، ۲ مَرد و یک زن از ماه فوریه 
سال جاری میلادی در بازداشت به سر می  برند.آنان متهم هستند با 
هویت و اسناد جعلی از جمله گذرنامه و شناسنامه متعلق به چند کشور 
اروپایی وارد انگلیس شده و در این کشور سکونت داشته  اند.به گزارش 
بی بی سی، این افراد تا زمان بازداشت ۳ سال در انگلیس زندگی کرده 
بودند.گفته شده در این مدت، آنها در مشاغل مختلفی اشتغال داشته و 
در حومه شهرهای مختلف ساکن بوده  اند؛ قرار است محاکمه این ۳ نفر 

در ماه ژانویه سال آتی میلادی آغاز شود.
وزیر دفاع طالبان: دیگر در فکر انتقام نیستیم

سرپرست وزارت دفاع دولت موقت طالبان در دومین سالروز خروج 
نظامیان آمریکایی و حاکمیت این گروه بر افغانستان گفت طالبان دیگر 
»در فکر انتقام نیست«. »امیرخان متقی« سرپرست وزارت خارجه دولت 
موقت طالبان در مراسم دومین سال حاکمیت طالبان بر افغانستان و 
خروج نظامیان خارجی از این کشور گفت: با افغانستانی که حالا نظام و 
نیروهای نظامی قوی دارد، باید تعامل شود.متقی در این مراسم به مقایسه 
کارکردهای حکومت کنونی و حکومت پیشین افغانستان پرداخت و از 

زمانی که به اعتقاد او »دلار در افغانستان می بارید«، انتقاد کرد.
آمریکا روابط روسیه-چین را یک »نگرانی« خواند

با  مقابله  برای  را  پنتاگون کشتی های جنگی  آنکه  از  پس  روز  چند 
رزمایش های دریایی مشترک چین و روسیه اعزام کرد، وزارت خارجه 
آمریکا گفت که روابط بهبود یافته پکن و مسکو را یک »نگرانی« تلقی 
می کند. »ودانت پاتل« سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در حین 
یک جلسه توجیهی درباره نشست آتی میان ایالات متحده، ژاپن و کره 
جنوبی اظهار نظر کرد؛ نشستی که انتظار می رود تمرکز زیادی بر چین 
داشته باشد.او در واکنش به سوالی مبنی بر اینکه آیا این نشست می تواند 
به تلاش های آمریکا جهت »راه اندازی مجدد کانال های ارتباطی« با پکن 
آسیب بزند، پاسخ منفی داد اما نسبت به روابط روسیه-چین ابراز نگرانی 

کرد.

روسیه: آمریکا با جستجوی جهش های ویروسی 
برای همه گیری جدید آماده می شود 
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مدیر کل صمت گیلان :
 مبادلات تجاری گیلان با ۲۰ کشور 

تقویت می شود

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان خبر داد
بهره برداری از پست ۲۳۰ کیلوولت 
غرب رشت در نیمه دوم سال جاری

استاندار:

عوامل تهدید جمعیتی در گیلان شناسایی شود

استاندار گیلان با اشاره به سالمندی این استان، گفت: عوامل 
و  جمعیت  جوانی  به  مربوط  موضوعات  سایر  و  ناباروری 

تهدید جمعیتی باید شناسایی شود. 
اسدالله عباسی در جلسه ستاد خانواده و جمعیت استان گیلان 
حضرت  مطهر  حرم  تروریستی  حادثه  کردن  محکوم  ضمن 
احمد بن موسی)شاهچراغ( شیراز و تسلیت شهادت تعدادی 
و  تلخ  حادثه   کرد:  اظهار  حادثه،  این  در  عزیز  هموطنان  از 
حرم  این  زائران  از  جمعی  شدن  زخمی  و  شهادت  اسفناک 
مردم  علیه  دشمنان  ناجوانمردانه  رفتار  دهنده  نشان  مطهر، 

دیندار و مظلوم است.
وی افزود: دشمنان و تروریست های کوردل و مزدوران بدانند 
که  فضاهایی  و  مذهبی  اماکن  در  حوادثی  چنین  طراحی  با 

به  هیچگاه  است،  اطهار)ع(  ائمه  عاشقان  و  دلدادگان  مامن 
نتیجه نرسیده و نخواهند رسید.

موضوع  اهمیت  ادامه  در  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
قانون  از  بخشی  کرد:  بیان  و  تشریح  را  جمعیت  و  خانواده 
های  دستگاه  همه  که  است  قانونی  تکلیف  جمعیت،  جوانی 
بخش هم  اما یک  کنند،  آن عمل  به  به درستی  باید  مربوطه 
استفاده از ظرفیت های مردمی است که این مهم باید توجه 

شود.
مردمی  از ظرفیت های  استفاده  بر ضرورت  تاکید  با  عباسی 
در موضوع جوانی جمعیت، گفت: مسئولان با انجام وظایف 
از  استفاده  با  و  جمعیت  جوانی  موضوع  در  خود  قانونی 
تهدید  از  را  استان  این  مردمی  های  کمک   و  ها  ظرفیت 

جمعیتی نجات دهند.
وی یکی از مسئولیت های مهم مدیران دستگاه ها را اجرای 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت عنوان کرد و ادامه 
داشته  جدی  توجه  موضوع  این  به  باید  نیز  فرمانداران  داد: 
باشند و این مهم به عنوان یکی از شاخص های ارزیابی آنان 

در نظر گرفته می شود.
و  جمعیت  جوانی  تبیین  نقش  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
موضوع  اهمیت  درباره  تحلیلی  های  سخنرانی  ضرورت 
عنوان  به  باید  جمعیت  جوانی  کرد:  اظهار  جمعیت،  جوانی 
یکی از مباحث اصلی سخنرانی در نماز جمعه شهرستان های 

مختلف استان باشد.
عباسی با بیان اینکه هنوز برخی، تهدیدهای مربوط به جوانی 
جمعیت در این استان را جدی نگرفته اند، خاطرنشان کرد: 
همه ما باید در راستای منویات مقام معظم رهبری در موضوع 
جوانی جمعیت تلاش کنیم و تمام تلاش خود را در این راه 

به کار گیریم.
وی با بیان اینکه امروز بحران جمعیت، ماحصل اولویت نبودن 
اصلاح ساختار جمعیتی بوده که برای ما به ارث رسیده است، 
اضافه کرد: با فضاسازی از دهه ۷۰ در موضوع فرزندآوری 
کمتر و فرهنگ سازی در این ارتباط و تغییر سبک زندگی، 

اکنون با تهدید جمعیتی مواجه شده ایم.
غفلت  به  اشاره  با  گیلان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
نهادهای فرهنگی در گذشته در موضوع جمعیت عنوان کرد: 
اکنون هر کسی در هر جایگاهی باید برای جوانی جمعیت از 

هیچ کوششی دریغ نکند.
وی با یادآوری اینکه گیلان سالمندترین استان کشور است، 
بیان کرد: در گذشته جوانان گیلان بنا به دلایل مختلف زمانی 
که قادر به فرزندآوری بودند از استان خارج شدند و بعد از 
رسیدن به سن کهنسالی به این استان مهاجرت کردند و اکنون 

به عنوان سالمندترین استان کشور مطرح هستیم.
عباسی با تاکید بر ورود دانشگاهیان در ارایه مقالات مربوط 
کرد:  تصریح  جمعیتی،  تهدید  جمله  از  استان  تهدیدهای  به 
عوامل ناباروری و سایر موضوعات مربوط به جوانی جمعیت 
شناسایی شود و همه صاحبنظران در این ارتباط کمک کنند.

تأکید  گیلان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سرپرست 
کرد که هر شهرستان برپایی یک جشنواره یا رویداد فرهنگی 
با گستره اجرا در استان، برنامه ریزی کند چرا که  هنری را 

حمایت از این رویکردها در اولویت قرار دارد. 
ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سرپرست  علی پناه،  عبدالرضا 
اسلامی گیلان در جلسه شورای اداری اداره کل که با حضور 
روسای ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان ها و مدیران 
ستادی برگزار شد، با ابراز خرسندی از برگزاری این نشست 
و قدردانی از موضوعات مطرح شده، حضور خود به عنوان 
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی در برخی شهرستان های 
کشور را یادآور شد و نقش روسای ادارات در ترسیم نقشه 
راه فرهنگی با وجود برخی تنگناها و دشواری ها را، با اهمیت 

خواند.
انجام گرفته را قابل تقدیر دانست و روسای  وی تلاش های 
نماینده  را  شهرستان ها  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  ادارات 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در آن شهرستان ذکر و خاطر 
نشان کرد: لازم است اختیارات کافی مطابق با آنچه در قانون 

تصریح شده، به روسای ادارات داده شود.
توزیع  گیلان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سرپرست 
مناسبت نیروی انسانی در ادارات سراسر استان را موضوعی 
مهم دانست که در زمان حاضر، گیلان از آن برخوردار نیست 

و باید در برنامه های راهبردی اداره کل قرار گیرد.
با  مطابق  شهرستان  هر  دارم  انتظار  کرد:  اضافه  علی پناه 
فرهنگی  رویداد  یا  جشنواره  یک  ها،  توانمندی  و  ظرفیت ها 

برنامه های خود  تقویم  در  را  استانی  اجرای  گستره  با  هنری 
فرهنگی  خدمات  فرصت،  این  از  استفاده  با  تا  کند  تعریف 
مختلف  گروه های  به  شده،  بینی  پیش  اهداف  با  مطابق 

ذی نفعان ارائه شود.
شهرستان ها،  از  کل  اداره  معاونان  منظم  سرکشی  و  حضور 
ساماندهی  و  عمرانی  و  فرهنگی  اعتبارات  عادلانه  توزیع 
سرپرست  که  بود  مواردی  دیگر  از  استان  در  انسانی  نیروی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان بر آن ها تأکید کرد.

ارشاد  و  فرهنگ  ادارات  روسای  از  یک  هر  جلسه  این  در 
اسلامی شهرستان ها نیز دیدگاه های خود را مطرح کردند.

اعتباری  منابع  اختصاص  ضرورت  انسانی،  نیروی  کمبود 
سخت  ارتقاء  لزوم  هنری،  فرهنگی  فعالیت های  انجام  برای 
در  شتاب  به  اهتمام  ادارات،  رایانه ای  سیستم های  افزاری 
تجهیز  نیز  و  فرهنگی  و  هنری  کاره  نیمه  مجتمع های  تکمیل 
آن ها مطابق با نیازهای روز از جمله مواردی بود که روسای 
ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان ها در این نشست، 

مطرح کردند.

هکتار   ۱۵۱ اختصاص  از  گیلان  شهرسازی  و  راه  سرپرست 
زمین برای ساخت نهضت ملی مسکن خبر داد. 

وشهرسازی  راه  کل  اداره  سرپرست  فلاحتگر،  محمدرضا 
باران  برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه  با حضور در  گیلان 
به ارائه گزارشی از عملکرد مجموعه تحت مدیریت خود در 

استان پرداخت.
و  کنترل  طرح  اجرای  به  اشاره  با  فلاحتگر  رضا  محمد 
ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی در استان گفت: هدف 
از راه اندازی این طرح، ساماندهی و شفاف سازی رابطه بین 
مستاجر  و  موجر  تا  است  املاک  مشاور  و  مستاجر  موجر، 
قیمت کارشناسی ملک را بدانند و مشاور املاک نیر ملزم به 

رعایت آن است.
بها علاوه  اجاره  نرخ  قیمت و  بازه  وی تصریح کرد: کشف 
بسیاری  مزایای  مسکن  تورم  مهار  و  مسکن  بازار  کنترل  بر 
دارد که از جمله آن می توان به کمک به شهروندان در تعیین 
قیمت مناسب برای خرید یا اجاره ملک در منطقه مورد نظر، 
مناسب  سیاست های  تعیین  در  مربوطه  سازمان های  به  کمک 
برای بازار املاک و مستغلات شهری، کمک به سرمایه گذاران 
کمک  ملک،  ساخت  یا  خرید  برای  مناسب  قیمت  تعیین  در 
و  راه  توسعه  برای  مناسب  سیاست های  تعیین  در  دولت  به 

شهرسازی یاد کرد.
سرپرست راه و شهرسازی گیلان افزود: با توجه به مصوبات 
شورای عالی مسکن کشور و تاکیدات رئیس جمهور محترم 
برای  اقداماتی  مستغلات،  و  املاک  بازار  ساماندهی  بر  مبنی 

کنترل بازار اجاره بها مسکن انجام شده است.
و  تنظیم  »کارگروه  دستورالعمل  ابلاغ  از  پس  گفت:  وی 

و  قاطع  مقابله  هدف  با  مستغلات«  و  املاک  بازار  کنترل 
صنف  تخلفات  تکرار  از  پیشگیری  و  تخلفات  با  سریع 
مکرر   ۵۴ ماده  اجرای  در  تسریع  و  املاک  مشاور  بنگاه های 
قانون مالیات های مستقیم )مالیات بر خانه های خالی( نسبت 
و  نظارتی  لیست  چک  ابلاغ  و  تدوین  کارگروه،  تشکیل  به 
استان  در سطح  کنترل  و  نظارت  مشترک  گشت های  تشکیل 
شهرسازی،  و  راه  ادارات  بازرسان  و  نمایندگان  حضور  با 
صمت، اتاق اصناف، امور مالیاتی، تعزیرات، پلیس اماکن و 
رتبه بندی  و  ارزیابی  تخلفات،  ثبت  به  نسبت  املاک  اتحادیه 

مشاورین املاک اقدام می شود.
وی با بیان اینکه بالغ بر ۱۴هزارو ۶۷۱ واحد معاملات ملکی 
با  کرد:  نشان  خاطر  دارند،  فعالیت  استان  در  پروانه  دارای 
به  نزدیک  تاکنون  آمده،  عمل  به  بازدیدهای  و  پیگیری ها 
املاک  مشاوران  و  بنگاه ها  سطح  از  بازدید   ۷۹۵ و  هزار   ۴
صورت گرفته که حدود ۷۶ مشاور املاک غیرمجاز پلمب، و 

بالغ بر ۵۸۳ پرونده تشکیل شد.
مشاورین  پلمپ  دلایل  از  گیلان  وشهرسازی  راه  سرپرست 
پروانه  نداشتن  و  بها  اجاره  تعرفه  نکردن  رعایت  را  املاک 

کسب عنوان کرد.

میلیارد تومان وام ودیعه  به پرداخت ۸۸۴  با اشاره  فلاحتگر 
آمار  به  توجه  با  گفت:  استان  عامل  بانکهای  توسط  مسکن 
تاکنون ۴۵.۳۱۴  از سامانه وزارت راه و شهرسازی  دریافتی 
 ۸۸۴ مبلغ  به  ودیعه  وام  نیز  نفر   ۲۶.۲۵۹ و  حائز شرایط  نفر 
میلیارد تومان توسط بانک های عامل استان پرداخت گردیده 

است.
saman. سایت  به  مراجعه  با  می توانند  متقاضیان  افزود:  وی 

بارگذاری  به  نسبت  مسکن  ودیعه  تسهیلات  بخش   ،mrud.ir
اجاره نامه سال ۱۴۰۲ و مدارک هویتی خود اقدام نمایند.

سرپرست راه و شهرسازی گیلان در ادامه از شناسایی ۱۵۱ 
هکتار زمین برای نهضت ملی مسکن خبر داد و گفت: تاکنون 
تعداد ۱۵ هزار و ۴۸۴ واحد  به  شناسایی و تخصیص زمین 
به میزان ۱۵۱ هکتار صورت گرفته وعملیات اجرایی ۹۰۰۰ 
خاک  کارگاه،  تجهیز  مرحله  از  که  گردیده  شروع  واحد 
پیشرفت  با  و  سقف  و  اسکلت  اتمام  تا  کنی  پی  و  برداری 

فیزیکی ۱ الی ۴۶ درصد در حال انجام می باشد.
فلاحتگر افزود: تاکنون ۱۱۸ هزار و ۹۷۸ نفر برای طرح ملی 
مسکن ثبت نام کرده اند که از این تعداد ۲۶ هزار و ۳۱۶ نفر 
و  نموده اند  واریز وجه  نفر   ۶.۹۱۳ و  می باشند  واجد شرایط 

۷.۲۴۲ نفر نیز تخصیص پروژه گردیده اند.
در  گیلان  استان  شهرسازی  و  راه  هماهنگی  شورای  رئیس 
پایان در بحث جوانی جمعیت، از ۲۷۰ واگذاری گروهی در 
لنگرود ورودسر خبر داد و گفت: واگذاری  انزلی،  شهرهای 
اراضی طبق دستورالعمل های وزارت راه و شهرسازی انجام 
به  کیاشهر  در  هکتار   ۱.۵ مساحت  به  اراضی  و  شد  خواهد 

منظور واگذاری تخصیص یافته است.

رییس  کارگرنیا،  واثق  محمدحسین  اتفاق  به  رشت  شهردار 
برق شهرستان رشت  اداره  رییس  اسلامی و خشنود  شورای 
از پروژه بازگشایی محور امام علی )ع( بازدید به عمل آورد.

واثق  محمدحسین  اتفاق  به  رشت  شهردار  شوقی،  رحیم 
برق  اداره  کارگرنیا، رییس شورای اسلامی و خشنود رییس 
)ع(  علی  امام  محور  بازگشایی  پروژه  از  رشت  شهرستان 

بازدید به عمل آورد.
و  منطقه  برق  تامین  موانع  رفع  راستای  در  بازدید  این 
)ع( در دهه مبارک فجر انجام شد.مانع زدایی برای تسریع در فرآیند بازگشایی خیابان امام علی 

لازم به ذکر است “با اجرای پروژه بازگشایی مسیر امام علی 
)ع( به طول ۸۶۰ متر، اتصال میدان فرزانه به میدان امام علی 

)ع( و سپس امتداد آن تا بلوار دیلمان محقق خواهد شد.
به  اصلی  مسیر  شامل  که  است  متری   ۴۵ خیابان  مسیر  این 
عرض ۹ متر، مسیر کندرو به عرض ۵.۵ متر، مسیر دوچرخه 

به عرض ۱.۵ متر و پیاده رو به عرض ۲.۵ متر می باشد.
از اهداف این پروژه می توان به کاهش ترافیک بلوار انصاری 
بلوار  سمت  از  ترافیک  هدایت  همچنین  ولیعصر  بلوار  و 

خرمشهر به بلوار دیلمان اشاره کرد.

اظهارات سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان در جلسه شورای اداری:

برپایی جشنواره های فرهنگی و هنری در هر شهرستان با گستره اجرا در استان

سرپرست راه و شهرسازی گیلان خبر داد 

ثبت تخلفات، ارزیابی و رتبه بندی مشاورین املاک 
 کمتر از ۳۰ هزار نفر در نهضت ملی مسکن واجد شرایط شدند

بازدید شهردار رشت از پروژه بازگشایی محور امام علی )ع(

اتصال میدان فرزانه به میدان امام علی )ع( و امتداد آن تا بلوار دیلمان در رشت

توسعه  گفت:  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت  مدیرکل 
رایزنان  همراهی  با  کشور   ۲۰ با  گیلان  تجاری  مبادلات 

بازرگانی تقویت می شود.
تیمور پورحیدری در وبینار تعامل تجار با رایزنان ایران در 
۲۰ کشور که با محوریت اداره کل صمت گیلان در سالن 
گلستان  و  مازندران  استان  دو  و  انزلی  آزاد  منطقه  جلسات 
برگزار شد، با تشریح ظرفیت های تولیدی و صادراتی گیلان، 
به  داشت:  اظهار  و  شد  ای  منطقه  روابط  توسعه  خواستار 
مبادلات  توسعه  برای  بازرگانی  رایزنان  همراهی  از  شدت 

تجاری و تقویت صادرات غیر نفتی استقبال می کنیم.
وی به وجود ۱۰۰ برند شاخص شناخته شده بین المللی و 
فعالیت ۲ هزار و ۳۵۰ واحد کاملا فعال صنعتی در گیلان به 
عنوان یک مزیت صادراتی اشاره کرد و گفت: در زمینه صنایع 
سلولزی، فولاد، دارویی، صنایع تبدیلی غذایی و کشاورزی، 
قطعات خودرویی، نساجی و لوازم خانگی کوچک تولیدات 
با کیفیت و قابل رقابتی در بازارهای مصرف جهانی داریم و 
امکانات زیرساختی بندری و ترانزیتی مناسبی نیز برای تحول 

و توسعه مبادلات تجاری در گیلان مهیا شده است.
مدیر کل صمت گیلان تشریح روند و نحوه تعامل تجار و 
تولید کنندگان گیلان با رایزنان تجاری ۲۰ کشور را فرصت 
مناسبی برای دستیابی به اهداف تجاری دانست و تاکید کرد: 
عملیاتی  صورت  به  اقتصادی  رایزنان  همراهی  و  پویایی 
می تواند ارتباط موثری را برای صادرات محصولات و تامین 

نیازهای تجار و تولید کنندگان گیلان برقرار نماید.
صنعتی  ناحیه  و  شهرک   ۳۴ وجود  به  اشاره  با  مسئول  این 
در مناطق مختلف استان گفت: گیلان به لحاظ تولید برخی 
و  میلیون   ۲ حدود  سالیانه  تولید  جمله  از  مهم  محصولات 
۲۵۰ هزار تن سیمان، ۹ میلیون متر مربع کاشی و سرامیک، 
تولید محصولات دخانی در کشور، ظرفیت  میزان  بیشترین 
میلگرد  تن  هزار   ۱۰۰ و  میلیون  یک  از  بیش  سالیانه  تولید 
دارای  لحاظ صنعتی  به  و  برتر کشور(  استان  )از۶  فولادی 

جایگاه ویژه ای در کشور است.
پروژه صنعتی کوچک،  اکنون صدها  هم  کرد:  تصریح  وی 
متوسط و بزرگ با پیش بینی سرمایه گذاری بیش از ۸۰ هزار 
میلیارد ریال در زمینه های مختلف در سراسر استان در حال 

احداث است.
وی ادامه داد:  استان گیلان بواسطه موقعیت ژئواستراتژیک 
ظرفیت  )با  احداث  دست  در  آهن  راه  راه،  آزاد  وجود  آن 
حمل ۱۰ میلیون تن کالا و مسافر در سال( که در آینده به 
همه  از  و  متصل خواهد شد  آذربایجان  آهن جمهوری  راه 
مهم تر نیروی انسانی ماهر و تحصیلکرده و زیربناهای اساسی 
آب، برق و گاز از مستعدترین استان های کشور برای جذب 

سرمایه گذاری بشمار می رود.
رایزنان  با  نشست  برگزاری  گیلان  تجارت  و  تولید  متولی 
بازار  سهم  جذب  برای  مطلوبی  عمل  ابتکار  را  اقتصادی 
امور  در  گری  تسهیل  کرد:  تاکید  و  کرد  توصیف  بیشتر 
تجاری متناسب با نیازهای بازارهای کشورهای هدف توسط 
رایزنان و حمایت همه جانبه از تجار و صادرکنندگان قطعاً 
به افزایش انگیزش ورود محصولات ایرانی و گیلانی منجر 
خواهد شد و این دلگرمی و تعامل، نتایج مثبتی را در راستای 

رشد تجارت خارجی ایران در بر خواهد داشت.
کشورهای  در  مستقر  ایران  بازرگانی  رایزنان  است  گفتنی 
عربی،  متحده  امارات  افغانستان،  ازبکستان،  ارمنستان، 
ترکیه،  بلاروس،  جنوبی،  آفریقای  آذربایجان،  الجزایر، 
پاکستان، قطر، قزاقستان، چین، عمان، عراق، روسیه، ویتنام، 
کنیا، لبنان و هندوستان و... به صورت وبیناری در این نشست 
حضور داشتند که برخی از آنها به تشریح روند و برنامه های 

پیشنهادی به منظور توسعه روابط تجاری پرداختند.

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان گفت: عملیات اجرایی پروژه 
پست ۲۳۰.۶۳ کیلوولت غرب رشت در سال ۱۳۹۸ شروع 
و  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۹۰ حدود  تاکنون  و  شد 
به  دوم سال جاری  نیمه  در  پروژه  این  می شود  بینی  پیش 

بهره برداری برسد. 
 بهمن داراب زاده اظهار کرد: روزهای بسیار گرمی را شاهد 
استان گیلان  برق  به نحوی که رکورد اوج مصرف  هستیم؛ 
شکسته شد. اوج بار سال گذشته ۲۰۵۳ مگاوات بود که این 
رکورد شکسته شد و اوج بار سال جاری با حدود ۱۰ درصد 

افزایش، به ۲۲۶۸ مگاوات رسید.
وی افزود: امیدواریم مثل همیشه و با مشارکت، همراهی و 
همدلی هم استانی های عزیز در استفاده بهینه از انرژی برق، 

روزهای گرم باقیمانده را با موفقیت سپری کنیم.
پروژه  درخصوص  گیلان  ای  منطقه  برق  شرکت  مدیرعامل 
و  ملی  پروژه  گفت:  رشت،  غرب  کیلوولت   ۲۳۰.۶۳ پست 
ظرفیت  نظر  از  رشت  غرب  کیلوولت   ۲۳۰ پست  زیربنایی 
سازی و میزان سرمایه گذاری از بزرگترین پست های انتقال 
استان گیلان و از مهمترین پروژه های شرکت برق منطقه ای 
گیلان می باشد که با تکنولوژی و فناوری روز دنیا در حال 

احداث است.
این  در   GIS تکنولوژی  از  استفاده  علت  به  داد:  ادامه  وی 
پست، مقدار زمین مورد نیاز پروژه از حدود ۴۵ هزار مترمربع 
به یک سوم کاهش یافت که این موضوع با توجه به اهمیت 
بالای زمین در استان و گران بودن آن همچنین در راستای 
حفظ منابع طبیعی و زمین های شالیزاری بسیار حایز اهمیت 

است.
داراب زاده تصریح کرد: این پروژه با هدف افزایش قابلیت 
برداری  بهره  به  انتقال شهر رشت  پایداری شبکه  اطمینان و 
گلسار،  توزیع  فوق  های  پست  آینده،  در  و  رسید  خواهد 
شهید قلی پور، شهید طالقانی، سلیمانداراب، پست های آتی 
الاحداث رشتیان و نقره دشت، کیشستان و صومعه سرای سه 

از این پست تغذیه خواهند شد.
در  رشت،  شهر  بر  علاوه  پست  این  کرد:  خاطرنشان  وی 
توزیع  فوق  شبکه  از  برداری  بهره  اطمینان  ضریب  افزایش 
نیز نقش بسیار مهم و  انزلی  شهرهای فومن، صومعه سرا و 
موثری خواهد  داشت. با بهره برداری از این طرح برای ۸۰ 
دائم  به صورت  نفر  برای ۱۲  برای  به صورت موقت و  نفر 
به  ترانس  دو  از  پروژه  این  در  شد.  خواهد  ایجاد  اشتغال 
ظرفیت ۲۰۰*۲ مگاولت آمپر)ظرفیت پست در مجموع ۴۰۰ 

مگاولت آمپر( استفاده شده است.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان عنوان کرد: عملیات 
اجرایی پروژه پست ۲۳۰.۶۳ کیلوولت غرب رشت در سال 
۱۳۹۸ شروع شد و تاکنون حدود ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
سال  دوم  نیمه  در  پروژه  این  شود  می  بینی  پیش  و  داشته 
جاری به بهره برداری برسد. میزان سرمایه گذاری در پروژه، 
بالغ بر ۹۰۰  حدود ۴۳۸ میلیارد تومان و ارزش روز پروژه 

میلیارد تومان می باشد.

مدیرکل کمیته امداد گیلان از آمادگی برای پرداخت تسهیلات 
به ۱۲۰۰ مددجوی زائر پیاده روی اربعین حسینی خبر داد.

زمینه  آوری  فراهم  راستای  در  کرد:  اظهار  اهرابی  عباس 
حضور حداکثری مددجویان تحت حمایت در همایش عظیم 
آمادگی  استان  امداد  کمیته  )ع(،  اربعین حسینی  روی  پیاده 
دارد به ۱۲۰۰ نفر مددجوی تحت حمایت کمیته امداد استان، 

تسهیلات زیارتی ارائه کند.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان گیلان با تأکید 
حماسه  به  زائرین  حداکثری  اعزام  زمینه  آوردن  فراهم  بر 
پیاده روی زیارت اربعین حسینی )ع( در سال جاری، گفت: 
خانواده  گسترده  حضور  برای  را  مناسبی  بستر  امداد  کمیته 

مددجویان فراهم کرده است.
دو  بلاعوض  هزینه  کمک  راستا  این  در  داد:  ادامه  اهرابی 
میلیون تومانی و همچنین وام پنج میلیون تومانی با اولویت 
زائرین زیارت اولی، دانشجویان و نخبگان مورد حمایت که 
توانایی شرکت در پیاده روی اربعین حسینی )ع( را دارند، 

پرداخت می شود.
وی با بیان اینکه بر اساس مصوبه ستاد مرکزی اربعین، تشرف 
به زیارت منوط به ثبت نام در سامانه سماح است، تصریح 
و  امداد  کمیته  با  هماهنگی  از  پس  گرامی  مددجویان  کرد: 
دریافت  منظور  به  خود،  سکونت  محل  نیکوکاری  مراکز 

تسهیلات مذکور باید در این سامانه ثبت نام کنند.
اهرابی با اشاره به روش مشارکت خیرین در این امر خیر، 
در  مشارکت  جهت  می توانند  نیکوکار  و  خیر  مردم  گفت: 
اعزام مددجویان معزز به زیارت اربعین از طریق کد دستوری 

#۱۲* نذورات خود را پرداخت کنند.

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد 
آمادگی ارائه تسهیلات به ۱۲۰۰ 

مددجوی زائر پیاده روی اربعین حسینی

مدیرکل بنادر و دریانورزی استان گیلان با بیان اینکه درحال 
آب  تراز  کاهش  برای  لایروبی  جز  راهکاری  هیچ  حاضر 
دریای خزر نداریم گفت: با پدیده کاهش آب دریای خزر از 

طریق لایروبی می توان مقابله کرد. 
راهی جز  درحال حاضر  اگرچه  کرد:  اظهار  یونسی  حسین 
لایروبی برای مقابله با کاهش تراز آب خزر نداریم اما این 
نکته نباید فراموش شود که لایروبی تا اندازه ای امکان پذیر 
است و فراتر از حد مجاز ممکن است موجب فرو ریختن 

شمع کوبی های پای اسکله ها شود.
تصمیم  که  بنادر  سازمان  حاضر  حال  در  شد:  یادآور  وی 
گیرنده در حوزه بنادر کشور است در رابطه با طرح توسعه 
و  گذاری  سیاست  آب  تراز  کاهش  به  باتوجه  خزر  دریای 
با تعیین مشاور در  ابلاغیه ای نداشته است چون این طرح 

دست مطالعه است.
وی ادامه داد: این مساله که کاهش تراز آب دریای خزر طی 
۱۰ آینده با همین روند ادامه خواهد داشت یا خیر به صورت 
و  بررسی  مورد  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  سوی  از  دقیق 

مطالعه قرار گرفته است.
اشاره  با  ادامه  استان گیلان در  بنادر و دریانوردی  مدیرکل 
به رشد ۶۲ درصدی تخلیه و بارگیری کالا از ابتدای سال تا 
۲۳ مردادماه جاری گفت: در این مدت۷۹۰ هزار تن کالا در 

مجتمع بندری انزلی تخلیه و بارگیری شده است.
بندری  مجتمع  این  به  شده  وارد  های  کشتی  تعداد  یونسی 
را ۲۹۳ فروند کشتی اعلام کرد و افزود : با تردد این تعداد 
ها  تردد کشتی  میزان  انزلی  بندری  کشتی در داخل مجتمع 

نسبت به سال قبل ۶۸ درصد رشد یافت.

رئیس پلیس راهور گیلان خبر داد
کاهش ۲۹ درصدی تصادفات حوزه 

شهری در گیلان
 ۲۹ کاهش  از  گیلان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس 

درصدی تصادفات حوزه شهری استان خبر داد.
سرهنگ امیر طالبی عدم توجه به جلو و رعایت نکردن حق 
و  عنوان  گیلان  در  شهری  تصادفات  اصلی  علت  را  تقدم 
اظهار کرد: عدم توجه به جلو با ۴۹ درصد و عدم رعایت 
حق تقدم با ۲۳ درصد بیشترین تصادفات استان را به خود 

اختصاص داده است.
جرحی،  تصادف  فقره   ۸۹۸ و  هزار   ۷ اینکه  بیان  با  وی 
خسارتی و فوتی از آغاز سال تاکنون در حوزه درون شهری 
در گیلان رخ داده که این تعداد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته ۲۹ درصد کاهش را نشان می دهد، افزود: متأسفانه ۴۶ 
نفر در این تصادفات فوت کرده اند که نسبت به سال قبل ۳۱ 

درصد افزایش را نشان می دهد.
بیشترین  گیلان  استان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس 
و  پیاده  عابران  به  مربوط  را  شهری  تصادفات  قربانیان 
و  با ۳۴ درصد  تا ۲۵ سال  رده های سنی  در  موتورسواران 
داشت: ۴۹  بیان  و  کرد  اعلام  با ۲۶ درصد  تا ۸۰ سال   ۶۰
درصد از کشته شدگان مربوط به عابران پیاده و ۳۰ درصد 

نیز راکبان موتورسیکلت بوده اند.
این مقام انتظامی در پایان از رانندگان خواست تا با رعایت 
کامل قوانین، سرعت مطمئنه، توجه به جلو، عدم صحبت با 
تلفن همراه و پرهیز از حرکات خطر آفرین ترددی ایمن را 

برای خود و دیگران رقم بزنند.

مدیرکل بنادر و دریانورزی استان گیلان:
راهکاری جز لایروبی برای کاهش 

تراز آب دریای خزر نداریم
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منفی  اثرات  مو  و  پوست  روی  فقط  تابستان  گرمای 
قرار دهد.  نیز تحت تأثیر  را  نمی گذارد و می تواند گوارش 
کرده  کم  را  گوارشی سرعت خود  سیستم  دما،  افزایش  با 
آیا  کند.  ایجاد  مشکلاتی  می تواند  که  می شود  ضعیف  و 
مشکلات گوارشی در تابستان از زیاد قرارگرفتن در معرض 

نور خورشید ناشی می شوند؟
می گذارد.  اثر  آن  عملکرد  و  بدن  بر  هوا  و  آب  تغییرات   
می شود  گوارشی  عملکرد  کاهش  باعث  گرم  خیلی  هوای 
و احتمال مشکلات و ناراحتی های گوارشی مانند گرفتگی 
و  اسیدیته  استفراغ،  و  تهوع  احساس  شکم،  درد  و  معده 
سوزش سردل، از دست دادن اشتها، نفخ، یبوست و مدفوع 
البته این را هم مدنظر داشته  افزایش می یابد.  شل و آبکی 
باشید که مشکلات گوارشی در تابستان ممکن است واقعاً 
این  با  تصادفاً  فقط  و  باشند  نداشته  تابستان  به  ربطی  هم 
فصل گرم هم زمان شده باشند، بنابراین اگر علاوه بر علائم 
گوارشی علائم دیگری هم دارید و مشکلتان ادامه دار شده 

حتماً به پزشک مراجعه کنید.
اثر  ما  گوارش  سلامت  بر  تابستان  که  است  درست  آیا 

می گذارد؟
بیماری  علائم  شعله ورشدن  ریسک  مطالعات،  و  آمار  طبق 
معده(  )آنفلوانزای  ویروسی  گاستروانتریت  و  روده  التهابی 

در روزهای گرم سال بیشتر است.
گرمای طاقت فرسای تابستان می تواند برای هر کسی که در 

حال حاضر مشکلات گوارشی دارد ناراحت کننده باشد.
از مصرف قهوه و نوشابه گازدار پرهیز کنید

اگر عادت دارید معمولًا زیاد قهوه و نوشابه مصرف کنید، 
نوشیدنی ها  این  باشید.  محتاط تر  باید  تابستان  روزهای  در 
را  معده تان  و  کرده  دهیدراته  فوراً  را  بدنتان  می توانند 

تحریک کنند.
هر روز ورزش کنید

حتماً  پس  دارید  گوارشی  ناراحتی  یا  معده  مشکلات  اگر 
لازم است هر روز ورزش کنید. داشتن فعالیت بدنی مستمر 
ناراحتی  از درد و  و هر روز ورزش کردن کمکتان می کند 
نفخ و گاستریت و بدهضمی خلاص شوید. وقتی  معده و 
هوای بیرون خیلی گرم است بهتر است داخل ورزش کنید. 
تمرینات  یا  یوگا  کنید،  تمرین  وزنه  با  می توانید  خانه  در 

هوازی انجام دهید.
با این که فعالیت بدنی منظم در تابستان خیلی مهم است؛ 
اما با مدت و شدت تمرین آهسته شروع کنید، بیش از 45 
دقیقه تمرین نکنید و حداقل نیم ساعت بعد از ورزش برای 
خوردن غذا صبر کنید. این زمان اجازه می دهد تا گردش 
خون منحرف شده به عضلات به معده بازگردد و به هضم 

مناسب غذا کمک کند.
دوغ و ماست و کشک بخورید

این موارد می توانند تحریکات معده را تسکین دهد و برای 
سلامت گوارش و تسهیل هضم مفید است. ضمناً این مواد، 
اسیدیته معده را به حداقل می رساند.در حالی که بهتر است 
از غذاهای چرب و اسیدی در تابستان اجتناب شود، لیستی 
به هضم آسان  برای معده وجود دارد که  از غذاهای مفید 
و  بابونه  نعنافلفلی،  مانند  گیاهانی  می کند.  کمک  راحت  و 

زنجبیل برای تسکین مشکلات گوارشی بسیار مفیدند
رژیم غذایی سالم و مغذی داشته باشید

سعی کنید میوه های تازه، سبزی ها برگ دار و طالبی و سیب 
و گلابی و خیار و خربزه و هندوانه بیشتر بخورید. شربت 
نعنا و آبلیمو و سالاد کاهو و کرفس نیز برای تابستان عالی 
است. از خوردن غذاهای چرب و فراوری شده و کنسروی 

و هله هوله تا جایی که می توانید دوری کنید.
از قند و شکر و نوشیدنی های شیرین پرهیز کنید

بدن  ماندن  هیدراته  برای  مایعات  نوشیدن  که  حالی  در 
خودداری  شیرین  نوشیدنی های  از  اما  است؛  مهم  بسیار 
کنید. غذاهای حاوی قند زیاد و طعم و رنگ افزوده باعث 
سنگین  غذاهای  می شوند.  درد  معده  و  نفخ  مثل  مشکلاتی 
هم نخورید؛ چون به گوارشتان فشار می آورند. بهترین کار 

نوشیدن مایعات شفاف است.
و  کوچک تر  را  غذایی  وعده های  و  نکنید  پرُخوری 

مکررتر کنید
و  دهید  تغییر  را  خود  غذایی  برنامه  تابستان  شروع  با 
وعده های غذایی تان را کوچک تر و مکرر کنید؛ یعنی اندازه 
به جای سه  اما  هر چیزی که می خورید را کاهش دهید، 

وعده اصلی، پنج تا شش وعده غذایی بخورید.
فوراً بعد از خوردن غذا نخوابید؛ چون باعث سوزش معده 
بردن  می شود. آهسته غذا خوردن، جویدن صحیح و لذت 
از طعم و مزه غذایی که می خورید همگی به هضم کمک 
کندتر  تابستان  در  گوارش  سیستم  که  آنجایی  از  می کنند. 
از  جلوگیری  به  خوردن  غذا  آگاهانه  و  آهسته  می شود، 

مشکلات گوارشی کمک می کند.
بخورید پروبیوتیک 

کفیر و کیمچی حاوی باکتری های مفید برای گوارش اند و 
مشکلات گوارش را مثل اسهال که در تابستان رایج است 
تسکین می دهند. سعی کنید پروبیوتیک ها را در رژیم غذایی 

هر روزتان بگنجانید.
از خواص سرکه سیب غافل نشوید

آب سیب تخمیرشده یک راهکار بسیار خوب برای تعدیل 
رقیق  آب  با  را  سیب  سرکه  کمی  مقدار  است.  معده   pH
بهتر شود.  گاستریتتان  و  اسیدیته  و  نفخ  تا  بنوشید  و  کرده 
می توانید از سرکه سیب به عنوان چاشنی سالاد نیز استفاده 

کنید.
غذاهای دوستدار معده بخورید

در  اسیدی  و  چرب  غذاهای  از  است  بهتر  که  حالی  در 
معده  برای  مفید  غذاهای  از  لیستی  شود،  اجتناب  تابستان 
می کند.  کمک  راحت  و  آسان  هضم  به  که  دارد  وجود 
تسکین  برای  زنجبیل  و  بابونه  نعنافلفلی،  مانند  گیاهانی 

مشکلات گوارشی بسیار مفیدند.
از مواد غذایی خوب نگهداری کنید

و  باکتری ها  برای  مناسب  فرصتی  تابستان  گرم  روزهای 
و  دارند  نگه  زنده  را  خودشان  تا  هستند  میکروب ها  دیگر 
تکثیر شوند. اگر از مواد غذایی، خوب و درست نگهداری 
کنید، می توانید جلوی رشد این عوامل بیماری زا را بگیرید 

و دچار عفونت های گوارشی نشوید.
در معرض بوهای تند قرار نگیرید

تند  رایحه های  و  بوها  اما  برسد؛  عجیب  نظرتان  به  شاید 
باعث ناراحتی گوارش می شوند و می توانند حالت تهوع و 
از  ایجاد کنند. پس لطفاً برای پوشاندن بوی عرق  استفراغ 

عطرهای تند استفاده نکنید.
کمتر از داروهای OTC استفاده کنید

مشکلات  گوارشی  اسیدهای  مهارکننده های  و  آنتی اسیدها 
آنها  مصرف  در  زیاده روی  اما  می دهند؛  تسکین  را  معده 
می کنیم  توصیه  بنابراین  کند؛  بدتر  را  شرایط  می تواند 

مصرف این داروها را در تابستان به حداقل برسانید.

ناراحتی های گوارشی در تابستان

با مشکلات گوارشی در هوای 
گرم چگونه مقابله کنیم؟

معاون پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
ضریب کا پرستاری که سال قبل ۱۷ ردیف داشت، امسال به ۲۷ 
ردیف معادل ۳۰ درصد افزایش یافته است و در مجموع با افزایش 
۳5 درصدی ضریب ارزش نسبی، امسال ۷۰ درصد رشد درآمد 

خواهیم داشت.

عباس عبادی، افزود: امسال تعرفه خدمات پرستاری وارد سرانه 
تولید  هرچه  یعنی  داشت  نخواهد  و کف  سقف  و  شده  سلامت 
بهره مند  آن  اقتصادی  سهم  از  می توانیم  کنیم،  کیفی  را  خدمت 
شویم.وی اظهار داشت: اکنون شاخص گروه پرستار در کشور به 
ازای هر تخت ۱.۳ پرستار بوده و تلاش داریم تا با افزایش تربیت 

به شاخصهای  را  بهبود شرایط شغلی، خودمان  و  انسانی  نیروی 
جهانی نزدیک کنیم.

وضعیت مطلوب پرستاری در منطقه
عبادی تصریح کرد: در منطقه مدیترانه شرقی وضعیت ما نسبت 
به کشورهای همسایه، وضعیت قابل قبولی دارد اما در مقایسه با 

کشورهای پیشرفته باید در این زمینه ارتقا پیدا کنیم،
اکنون سالانه بیش از ۱۱ هزار دانشجو گروه پرستاری در مقطع 
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا در کشور تربیت و به کادر 

سلامت اضافه می شوند.
به گفته معاون وزیر بهداشت، نیروی پرستاری در کل نظام سلامت 
انسانی بشمار می رود. وزارت بهداشت در سال  بزرگترین منبع 
جاری ۲5 هزار نیروی استخدامی خواهد داشت که ۱۲ هزار نفر از 

آنها گروه پرستاری هستند.
افزایش ۳۵  و  پرستار در مراکز درمانی  اشتغال ۲۲۶ هزار 

درصدی مراقبت در منزل
عبادی افزود: در بخش های دولتی و غیردولتی ۲۲۶ هزار پرستار 
داریم که در ۱۰۶۱ بیمارستان مشغول خدمت هستند. از این تعداد 

۷۰۰ بیمارستان وابسته به دانشگاه های علوم پزشکی  بوده است.
وی اظهار داست: امسال مراکز تاسیس مراقبت در منزل )هوم کر( 
حدود ۳5 درصد افزایش یافت، به طوریکه از ۹5۰ مرکز به یکهزار 
این  در  ارائه خدمات  برای  بیمه  و حمایت  رسیده  مرکز   ۳5۰ و 
جهت ضروری است تا این نوع خدمت گسترش بیشتری پیدا کند.

عبادی تصریح کرد: با توجه به نرخ رشد سالمندی در کشور، بار 
بیماری ها نیز افزایش می یابد و نیاز مردم به خدمات مراقبت در 
منزل افزوده می شود.وی تاکید کرد: در دولت سیزدهم با تسهیل 
در  پرستاری  مراقبت  مراکز  نامه  آیین  مردمی،  کارهای  و  کسب 
منزل اصلاح شده که به زودی به دانشگاه های علوم پزشکی ابلاغ 

می شود.

معاون پرستاری وزارت بهداشت:

کاهش چربی با هل دولت کسب و کار مراقبت در منزل را تسهیل کرد
 نتایج تحقیق جدید طیف وسیعی از مزایای سلامتی و رژیم 
غذایی مصرف هل ازجمله افزایش اشتها، کاهش چربی و 
ارزش  با  ماده  یک  به  ادویه  این  تبدیل  و  التهاب  کاهش 

غذایی بالا را نشان داد.
 محقق اصلی این تحقیق، دکتر لوئیس سیسنروس-زوالوس، 
استاد باغبانی و علوم غذایی، گروه علوم باغبانی در کالج 
به  وابسته  دانشمند  و  تگزاس  زیستی  علوم  و  کشاورزی 
تگزاس  در  کشاورزی  طریق  از  سلامت  پیشرفت  موسسه 
هل  که  می دهد  نشان  تحقیق  این  یافته های  گفت:  آمریکا، 
آن  مصرف  و  باشد  سالم  غذایی  انتخاب  یک  می تواند 
چربی  کاهش  و  بدن  چربی  بدون  وزن  حفظ  به  می تواند 

کمک کند.
کرد:  اظهار  باغبانی  علوم  گروه  رئیس  دینگرا،  آمیت  دکتر 
حال  در  سیسنروس-زوالوس  پروفسور  تحقیقاتی  برنامه 
مختلف  محصولات  تأثیر  چگونگی  اساسی  مبنای  کشف 
با  مستقیم  به طور  کار  این  است.  انسان  بر سلامت  باغبانی 
تمرکز پایداری، سلامتی و امنیت غذایی بخش ما هماهنگ 

است.
است و  نقاط جهان  از  بسیاری  در  ادویه محبوب  هل یک 
یافته های این تحقیق باید محبوبیت آن را افزایش دهد. این 
ادویه دارای طعم گیاهی گرم و عطری آن ترکیبی از عطر 

اکالیپتوس، نعناع و فلفل است.
سیسنروس-زوالوس توضیح داد: هل ادویه ای است که در 
جهان  نقاط  سایر  در  اما  شده  شناخته  کمتر  ایالات متحده 
بسیار رایج است. آنچه ما دریافتیم این است که این ادویه 
کوچک می تواند کالری بسوزاند و وزن بدن را حفظ کند و 

اشتها و مصرف غذا را افزایش دهد.
فواید سلامتی  هل

این مطالعات با استفاده از نمونه های حیوانی زنده و استفاده 
منظم  غذایی  رژیم  یک  در  هل  دانه  مختلف  دوزهای  از 
انجام شد. محققان دریافتند که هل اشتها و مصرف انرژی و 

کاهش توده چربی را افزایش می دهد.
ارائه  انسان  برای  را  تخمینی  دوزهای  همچنین  تحقیق  این 
بالغ  فرد  یک  برای  هل  میلی گرم   ۷۷ حداقل  مصرف  کرد؛ 
حدود ۱۳۲ پوند است. این دوز مفید را می توان از مصرف 

حداقل ۸ تا ۱۰ غلاف هل در روز به دست آورد.
تعدیل  را  عصبی  مدارهای  هل  که  کرد  تأیید  یافته ها  این 
اکسیداتیو  متابولیسم  و  چربی  بافت  لیپولیز  که  می کند 
میتوکندری را در کبد و ماهیچه های اسکلتی تنظیم می کند.

سیسنروس-زوالوس خاطرنشان کرد: سایر مطالعات مرتبط 
نشان داده اند که هل دارای خواص ضد التهابی است. نتایج 
با  التهاب  نشان می دهد که هل ممکن است  تحقیقات وی 
درجه پایین که می تواند منجر به التهاب مزمن و ایجاد طیف 

وسیعی از بیماری ها شود را کاهش دهد.
وی افزود: گروه ما فرصتی شگفت انگیز برای استفاده از هل 
به عنوان یک تقویت کننده کلی سلامت پیدا کرده است. از 
دانه های هل با این قابلیت جدید می توان در صنایع مختلف 
مکمل های  و  کاربردی  غذاهای  ورزش،  صنعت  جمله  از 

غذایی برای تولید غذاهای سالم تر استفاده کرد.
ایجاد فرصت های اقتصادی

نتایچ این تحقیق نشان داد  ابراز کرد:  سیسنروس-زوالوس 
که مصرف هل به کاهش اشتها و کاهش وزن کمک می کند. 
قابلیت جدید کشف شده در هل  این  وی معتقد است که 
به عنوان  یا  ورزشی  تغذیه  رشد  به  رو  بازار  در  می تواند 
کمکی برای افزایش اشتها در افراد در دوره نقاهت استفاده 

شود.
و  هل  برای  بالقوه  بهداشتی  محصولات  از  وسیعی  طیف 

ترکیبات طبیعی آن وجود دارد.
برای  هم  و  آگاه  مصرف کنندگان  برای  هم  کشف  این 
کشاورزان گواتمالایی یک پیروزی است. در حال حاضر، 
که  دارد  وجود  گواتمالا  در  خانواده  هزار   ۳5۰ از  بیش 
و  پایدار  گلخانه ای  کشت  به  استوایی  جنگل های  در 

زیست محیطی هل مشغول هستند.
نظر  از  هل  کرد:  اضافه  پایان  در  سیسنروس-زوالوس 
گسترش  دارد.  زیادی  اهمیت  گواتمالا  برای  اقتصادی 
استفاده از آن در ایالات متحده و در سطح جهان می تواند 
مهاجرت  بحران  در  و  کند  فراهم  ثبات  کشاورزان  برای 

مشاهده شده در سال های اخیر کمک کند.
»مصرف  عنوان  تحت  مقاله ای  در  تحقیق  این  یافته های 
دانه های هل با تعدیل مدارهای عصبی که لیپولیز بافت چربی 
ماهیچه های  و  کبد  در  میتوکندری  اکسیداتیو  متابولیسم  و 
اسکلتی را تنظیم می کنند، مصرف انرژی را افزایش می دهد 
و توده چربی را کاهش می دهد« در مجله بین المللی علوم 

مولکولی)Molecular Sciences ( منتشر شد.

این سبزیجات برای سلامت 
ریه ها معجزه می کند

از  که  اسفناج  و  بروکلی  مانند  برگ دار  سبزیجات  مصرف 
ویتامین K سرشارند به سلامت ریه کمک بسیاری می کند.

این سبزیجات برای سلامت ریه ها معجزه می کند
گروهی از متخصصان دانمارکی دریافتند افرادی که میزان 
عملکرد  دچار  احتمالا  است،  کم  بدنشان  در   K ویتامین 
ضعیف  ریه هستند. ممکن است این افراد به آسم، خس خس 

سینه و بیماری مزمن انسداد ریه مبتلا شوند.
تاثیر  مطالعه  این  انجام  از  پیش  تا  متخصصان،  گفته  به 

ویتامین K روی ریه چندان شناخته نشده نبود.
هاروارد،  عمومی  دانشکده  تغذیه  مرکز  یافته های  بنابر 
ویتامین K در روغن های گیاهی و غلات نیز یافت می شود. 
این ویتامین همچنین به بهبود زخم ، تولید پروتئین های مورد 
نیاز در لخته شدن خون و ساخت استخوان های سالم کمک 
می کند.»تورکیل جسپرسن«، پزشک پژوهشگر این مرکز در 
نقش   K ویتامین  می دانستیم  قبلا  گفت:  مطبوعاتی  بیانیه ای 
که  بود  داده  نشان  نیز  پژوهش ها  و  دارد  خون  در  مهمی 
است  مهم  هم  استخوان  و  قلب  برای سلامت  ویتامین  این 
کمی  بسیار  تحقیق  ریه ها  روی   K ویتامین  اثر  درباره  اما 
شده است.متخصصان بیمارستان دانشگاه »کپنهاگ« گروهی 
بین سنین ۲4 تا ۷۲ سال را بررسی  نفر،  متشکل از 4۰۹۲ 

کردند. این افراد همگی ساکن کپنهاگ بودند.
بنابر اعلام انجمن ریه آمریکا، این شرکت کنندگان آزمایش 
عملکرد ریوی و تنفسی به نام »اسپیرومتری« دادند. در این 
خارج  و  وارد  می توانند  ریه ها  که  هوایی  میزان  آزمایش، 
کنند و همچنین میزان آسانی و سرعت خروج و ورود هوا 

از ریه ها اندازه گیری می شود.

پیشگیری از ابتلا به مواد مخدر در بین بانوان
 بر مساله درمان اولویت دارد

آسیب های روانی ماده مخدر گُل
 توصیه به خانواده ها

چالش  وزارت بهداشت با تامین اجتماعی در اجرای قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری

آغاز طرح عملیاتی پلیس فتا علیه تارنماهای غیرمجاز همسریابی
 

شناسایی 200 تارنما تاکنون

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، گفت: در مساله 
اعتیاد بانوان به مواد مخدر، پیشگیری بر درمان اولویت دارد؛ 

از این رو موضوع آموزش در این زمینه بسیار ضروری است.
 انسیه خزعلی در نشست کمیته تخصصی زنان و خانواده ستاد 
مبارزه با مواد مخدر که در محل این معاونت تشکیل شد، افزود: 
در مساله اعتیاد بانوان باید آموزش های پیشگیرانه منجر به ایجاد 
باور قلبی و تقویت معنویت در میان دختران و بانوان ارائه شود و 
لازم است این امر، نخستین بار از مدارس شروع و در دانشگاه ها 

با قوت بیشتر ادامه یابد.معصومه فلاحیان، معاونت بررسی های 
راهبردی معاونت ریاست جمهوری در امور زنان و خانواده نیز 
اجتماعی  راستای رفع آسیب  این نشست، گفت: در  ادامه  در 
اعتیاد، باید به سمت مردمی شدن نگاه مبارزه با مواد مخدر پیش 
برویم.همچنین محمد جمالو معاون ستاد مبارزه با مواد مخدر 
نیز با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب بر اقدام فوق العاده در 
پیشگیری از اعتیاد اظهار کرد: حدود چهار هزار شهید جان خود 
را برای سلامت مردم شریف ایران هزینه کردند که این مساله، 

رسالت ما را در این زمینه مضاعف می کند.وی افزود: اعتیاد 
پدیده ای چندبعدی و پیچیده است که می تواند نقطه شروع 
بزه های دیگر بوده و فروپاشی بنیان خانواده را فراهم می کند.در 
این نشست، دبیر کمیته تخصصی زنان و خانواده ستاد مبارزه با 
موادمخدر، معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی، نمایندگانی 
از سازمان بسیج جامعه زنان کشور، آموزش و پرورش، سازمان 
فنی و حرفه ای کشور و شماری از مشاوران بانوان دستگاه های 

اجرایی حضور داشتند.

مدیر دفتر پیشگیری و درمان سازمان بهزیستی، در خصوص ماده 
مخدر گل و تبعات حاصل از آن به گفتگو پرداخت.

سیما،  سلامت  شبکه  سلامت«  »مثبت  برنامه  در  اقطار،  فرهاد   
دسته  کدام  به  متعلق  گل  مخدر  ماده  که  سوال  این  به  پاسخ  در 
گیاه  و  حشیش  خانواده  دسته  از  گل  گفت:  است،  موادمخدر  از 
شاهدانه است، که از قسمت های مختلف گیاه شاهدانه، بخصوص 
شاهدانه هندی, مواد مخدری مانند گل، علف، حشیش، گراس و 

ماری جوانا استحصال می شود.
یکدیگر  با  تفاوتی  چه  مواد  این  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
که  دارد  نام   TFC ،مواد این  در  موجود  مؤثر  ماده  افزود:  دارند، 

درصدهای مختلفی از آن، در این موادمخدر وجود دارد که باعث 
بروز اثرات مختلفی از مصرف آنها می شود.

گفت:  مواد  این  مصرف  از  حاصل  عوارض  خصوص  در  اقطار 
مانند  روانی  عوارض  دارای  حشیش  خانواده  محصولات  تمامی 
تحریک پذیری، توهم، هیجان زدگی و استرس شدید است که به 

دنبال مصرف، فرد وابستگی روانی به این محصول پیدا می کند.
وی متذکر شد: مصرف این مواد در افرادی که زمینه اختلالات 
اختلالات  بروز  باعث  دارند،  اضطراب  و  افسردگی  مانند  روانی 

روانی بیشتر و شدیدتری می شود.
اقطار به شعار »والدین آگاه و کودکان ایمن« اشاره کرد و بهترین 

آموزش را از طریق خانواده میسر دانست و به والدین توصیه کرد: 
در این خصوص، با زبان ساده کودکان خود را آگاه و مطلع کنید.

سازمان  شد:  یادآور  بهزیستی  سازمان  و  پیشگیری  دفتر  مدیر 
برنامه های  یکدیگر،  همکاری  با  پرورش  و  آموزش  و  بهزیستی 
دست  در  خانواده ها  و  آموزان  دانش  بخشی  آگاهی  در  مختلفی 

اقدام دارند.
وی به خط تلفن »۰۹۶۲۸« که خط مشترک بین سازمان بهزیستی 
گفت:  و  کرد  اشاره  است،  مخدر  مواد  با  مبارزه  سازمان  و 
خانواده ها می توانند تمامی سوالات خود در زمینه موادمخدر را 

با کارشناسان این سامانه مطرح کنند.

معاون پرستاری وزارت بهداشت با اشاره به روند اجرای قانون 
در  گفت:  درمانی،  مراکز  در  پرستاری  خدمات  تعرفه گذاری 
اجتماعی  تامین  سازمان  با  مشکل  بیشترین  پرداخت ها  زمینه 
بر  پرداختی  اولین  داشتیم  که  پیگیری هایی  و  فشار  با  که  است 
پرداخت  هم  آن  از  پس  و  دادند  انجام   ۱4۰۱ اسفند  را  مبنا  این 

دیگری نداشتند.
دکتر عباس عبادی  در خصوص آخرین اخبار از اجرای قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری، گفت: در سال ۱4۰۱ مبلغ ثابتی 
گرفته  درنظر  قانون  این  برای  اسلامی  شورای  مجلس  سوی  از 
بود  سنتی  کارانه  اضافه  به  تومان  میلیارد  هزار   5 شامل  که  شد 
شد  داده  تخصیص  مذکور  رقم  از  درصد   ۷۰ تنها  متاسفانه  که 
وزارت  بدهکار  را  مبلغ  درصد   ۳۰ بودجه  و  برنامه  سازمان  و 
با  امیدواریم  اما  است.  خدمت  دهنده  ارائه  مراکز  و  بهداشت 
وزارت  توسعه  معاونت  در  دوستان  پیگیری های  و  مکاتبات 
محقق  بودجه  و  برنامه  سازمان  از  وجه  این  دریافت  بهداشت، 

شود.
قانون  بودجه  تامین  خوشبختانه  جاری  سال  در  افزود:  وی 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری وارد سرانه سلامت شد تا تعرفه 
پرستاری هم مانند تعرفه پزشکی سقف و کف نداشته باشد و بر 
اساس میزان خدمتی که هر همکار انجام می دهد، ضریب اشغال 
بیمه ها  به  مراکز  سوی  از  که  اسنادی  و  بیماران  مراجعه  تخت، 

ارسال و تایید می شود، اعتبارات پرداخت شود.
و  پرستاری   K ضرایب  افزایش  به  باتوجه  داد:  ادامه  عبادی 

ضریب ریالی، برآورد ما این است که دریافتی همکاران نسبت 
به سال قبل خیلی بهتر شود. دیگر قرار نیست مانند گذشته کارانه 
در کشور تقریبا ثابت باشد. در مدل جدید به میزان خدمت تولید 
مراجعات  که  باشد  مرکزی  شاید  بنابراین  می کنیم؛  نگاه  شده 

پایین تری داشته باشد و دریافتی همکاران هم کم باشد، اما در 
منطقه دیگری که به لحاظ بستری بیماران پر تردد است،  دریافتی 

پرستاران هم بیشتر می شود.
اجرای  مطالبات  پرداخت  خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  او 
سال  پایانی  ماهه   ۳ در  پرستاری  خدمات  تعرفه گذاری  قانون 
۱4۰۰، تصریح کرد: در نهاد ریاست جمهوری توافق شد که این 
برای  پرستاران  به  پرداخت  برای  بود  قرار  و  شود  پرداخت  رقم 

مدت یاد شده، سازمان تامین اجتماعی، سازمان برنامه و بودجه 
و بیمه سلامت یا وزارت بهداشت هر کدام یک سوم از مبلغ را 

پرداخت کنند که این اتفاق نیفتاد.
معاون پرستاری وزارت بهداشت درخصوص آخرین  پرداخت ها 
بیان  پرستاری،  خدمات  تعرفه گذاری  قانون  ذیل  پرستاران  به 
کرد: پراکندگی پرداخت وجود دارد. برخی دانشگاه های علوم 
پزشکی حدود ۶ تا ۸ ماه در پرداخت عقب هستند و برخی دیگر 
هم به روز هستند. در دانشگاه های علوم پزشکی سطح پایتخت 
و سایر دانشگاه های بزرگ، همکاران تا آخر خردادماه دریافتی 

داشته اند.
بیشترین  اجتماعی  تامین  سازمان  با  زمینه  این  در  افزود:  وی 
اولین  داشتیم  که  پیگیری هایی  و  فشار  با  و  دارد  وجود  مشکل 
پرداختی را اسفند ۱4۰۱ انجام دادند و پس از آن هم پرداخت 

دیگری انجام ندادند.
های   HIS اصلاح  برای  گرفته  صورت  اقدامات  درباره  عبادی 
بیمارستانی )سیستم اطلاعات بیمارستانی(، توضیح داد: یکی از 
 HIS شرکت های تنوع  با  که  بود  این  ما  گذشته  سال  مشکلات 
با  خوشبختانه  اما،  شد  تاخیراتی  بروز  باعث  که  بودیم  مواجه 
عمده  و  شد  برگزار  متعددی  جلسات   HIS شرکت های انجمن 
مشکلات زیرساختی در شرکت های مختلف برطرف شده است. 
سامانه کارآمد نیز خدمات تولید شده در HIS را به ضرایبی که 
در آیین نامه ها آمده است، تبدیل می کند که در بخش بازتوزیع 

به ما کمک خواهد کرد.

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا از آغاز طرح عملیاتی 
با  غیرمجاز  تارنماهای  و  علیه صفحات  کشور  سایبری  پلیس 

موضوعات همسریابی در بیش از 4۰ کارگروه ویژه خبر داد.
رصد  به  توجه  با  گفت:  باره  این  در  پاشایی  رامین  سرهنگ 
فضای مجازی و شکوائیه قضائی واصله به پلیس فتا مشخص 
شد فعالیت مجرمانه صفحات و کانال هایی در فضای مجازی با 

موضوع همسریابی همچنان قربانی می گیرد.
وی ادامه داد: همه روزه تعدادی از افراد که به هر دلیلی فریب 
با در دست داشتن شکوائیه  اند  این ترفند مجرمانه را خورده 
قضائی به پلیس فتا مراجعه می کنند این در حالیست که بارها 
هشدارهای لازم در خصوص اینگونه فعالیت های کلاهبردارانه، 
در رسانه های گروهی توسط این پلیس به شهروندان ارائه شده 
سایت  محدودی  تعداد  صرفا  پاشایی،  سرهنگ  گفته  است.به 
امر  در  که  جوانان  و  آموزش  وزارت  از  رسمی  مجوز  دارای 

بهسان گزینی و ارائه خدمات مشاوره ای به داوطلبان و متقاضیان 
اعتبار هستند و سایر  دارای  کنند،  فعالیت می  ازدواج  امر  در 
بوده و   قانونی  فاقد وجاهت  این حوزه  تارنماهای موجود در 
بعضا با سوءاستفاده از نام اشخاص حقیقی، حقوقی و سازمان 
های موثر در امر ازدواج از افراد کلاهبرداری می کنند.معاون 
فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا افزود: در راستای اجرای طرح 
پاک سازی فضای سایبر  فتا در خصوص  پلیس  های عملیاتی 
تاکنون بیش از ۲۰۰ تارنما با موارد مجرمانه مشابه مورد شناسایی 
حال  در  مجرمان  و  متخلفان  علیه  قضائی  اقدام  و  گرفته  قرار 
پیگیری و اجرا است.سرهنگ پاشایی گفت: بر اساس تجزیه و 
تحلیل پرونده های قضائی مشخص شد شگرد کلاهبرداران فعال 
در این حوزه بسیار پیچیده بوده و پس از برقراری ارتباط عاطفی 
با متقاضیان و جلب اعتماد آنان با به دست آوردن سایر اطلاعات 
شخصی و خانوادگی و در اختیار قرار گرفتن فیلم و تصاویر 

خصوصی از فریب خوردگان با تهدید از قربانیان اخاذی می 
کنند.این مقام سایبری با تاکید بر اینکه عموم مردم از ورود به 
این صفحات، کانال ها و همچنین اعتماد به افراد ناشناس اکیدا 
خودداری کنند، به شهروندان توصیه کرد: در صورت مواجهه 
با موارد کلاهبرداری، دریافت پیغام های تهدیدآمیز و اخاذی 
مجرمان بلافاصله با مراجعه به دادسرا یا مراکز انتظامی پلیس فتا 
در سراسر کشور پیگیر موارد مطروحه باشند و به هیچ عنوان به 
خواسته های تهدیدکنندگان توجه نکنند.براساس گزارش پایگاه 
خبری پلیس، این مقام مسئول از هموطنان خواست که ضمن 
همکاری با پلیس فتا در امر پاک سازی فضای مجازی از وجود 
مجرمان در صورت مشاهده موارد مشکوک و مشابه موضوع 
فتا  پلیس  رسمی  سایت  یا  و   ۰۹۶۳۸۰ سرشماره  طریق  از  را 
به نشانی www.cyberpolice.ir  جهت پیگیری به پلیس فتا در 

سراسر کشور منعکس کنند.
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مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت اعلام کرد؛

اختصاص ۸۲۰ هزار خودرو به 
طرح جوانی جمعیت

 معاون امور زراعی وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه از 
ابتدای سال تاکنون میزان خرید تضمینی گندم به ۹.۶ میلیون 
پایان  تا  می دهد  نشان  برآوردها  گفت:  است،  رسیده  تن 
فصل برداشت میزان خرید به ۱۰ میلیون تن برسد که بیانگر 
خودکفایی کشور در تامین گندم نان در دولت سیزدهم است.

جمهوری  خبرگزاری  از  بازدید  حاشیه  در  مهاجر«  »علیرضا 
میزان  درباره  خبرنگار،  روز  گرامیداشت  مناسبت  به  اسلامی 
خرید گندم و زمان بندی خودکفایی در این محصول افزود: 
با اقدامات حمایتی دولت سیزدهم افزایش تولید تنها مربوط 
بقیه کالاهای اساسی مانند  بلکه در  به محصول گندم نیست، 
شکر، برنج، جو، پنبه و دانه های روغنی نیز روند افزایش تولید 

و عملکرد در واحد سطح را شاهد هستیم.
انجام می شود و  مرداد  پایان  تا  گندم  برداشت  گفته وی،  به 

فرآیند خرید تضمینی تا ۱۵ شهریور ادامه خواهد داشت.
در  تصریح کرد:  کشاورزی  جهاد  وزارت  زراعی  امور  معاون 
محصول گندم بدون اینکه سطح زیرکشت افزایش پیدا کرده 

باشد، عملکرد افزایش پیدا کرده است.
به  دلیل توجه ویژه کشاورزان  به  این دستاورد  ادامه داد:  وی 
علم تغذیه گیاهی و اجرای کشت قراردادی در یکی دو سال 
مبارزه  و  بذر  موضوع  تغذیه،  بر  گندم علاوه  در  است.  اخیر 
با آفات، بیماری ها، علف های هرز و آبیاری های نوین مانند 
نیز اهمیت دارد؛ زیرا علاوه بر صرفه جویی در  آبیاری تیپ 

مصرف آب، راندمان تولید نیز رشد داشته است.
سال  به  نسبت  گندم  تضمینی  خرید  درصدی   ۱۱۴ رشد 

۱۴۰۰
گندم در سال ۱۴۰۰  آمار خرید تضمینی  یادآور شد:  مهاجر 
حدود ۴.۵ میلیون تن و در سال ۱۴۰۱ نزدیک به ۷.۵ میلیون تن 
بوده است؛ بر این اساس خریدتضمینی گندم امسال نسبت به 
سال ۱۴۰۰ حدود ۱۱۴ درصد و نسبت به سال ۱۴۰۲ نزدیک به 

۴۱ درصدی رشد داشته است.
خودکفایی در تامین گندم در دولت سیزدهم محقق شد

به سال های  افزایش خرید گندم را نسبت  وی، عوامل اصلی 
اجرای  قیمت،  موقع  به  اعلام  مناسب،  قیمت گذاری  گذشته، 
کشت قراردادی )ارائه کودهای پایه و بذر(، تغذیه گیاهی و 
حمایت کودی دانست و گفت: در واقع تولید گندم به عنوان 
یک کالای اساسی مهم باید برای کشاورزان از نظر قیمتی و 

درآمدزایی صرفه اقتصادی داشته باشد.
مهاجر ادامه داد: به طور مثال، قیمت گندم باید به گونه ای تعیین 
بتواند عملیات  تامین معاش خود  بر  شود که کشاورز علاوه 
به  تامین  آبیاری،  تکمیل دوره های  با علف های هرز،  مبارزه 
قرار  اولویت  در  را  مناسب  بذر  و خرید  پایه  کودهای  موقع 
زمین  به  ورود  برای  ای  انگیزه  صورت  این  غیر  در  دهد، 

کشاورزی نخواهد داشت.
باید  کشاورزان  نیز  گیاهی  تغذیه  بحث  در  کرد:  اضافه  وی 
)ازت،  اوره  کود  همچون  پایه  کودهای  از  همزمان  طور  به 
کود  و  سیاه(  )کود  فسفاته  کود  شکری(،  یا  سفید  نیتروژن، 
کارگیری  به   زیرا  کنند،  استفاده  قهوه ای(  یا  زرد  )کود  پتاسه 
افزایش عملکرد در هکتار  به  تنهایی منجر  به  از کودها  یکی 

عملکرد  افزایش  به  منجر  کود  مصرف  زمانی  بلکه  نمی شود، 
در هکتار می شود که در کنار کود اوره از کودهای فسفاته و 

پتاسه استفاده شود.
معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور زراعت گفت: در سال 
جداگانه  مصرف  از  »جلوگیری  عنوان  با  ای  بخشنامه   ۱۴۰۰
کودهای پایه به طور همزمان در فصل کاشت« به سراسر کشور 
ابلاغ شد که این موضوع برای برخی دغدغه هایی ایجاد کرد، 
اما در نهایت مصرف همزمان کودهای پایه به منظور افزایش 
عملکرد در واحد سطح مورد تایید قرار گرفت؛ بنابراین اکنون 
از کودهای  تولید در هکتار  افزایش  برای  کشاورزان موظفند 

پایه به طور همزمان استفاده کنند.
وی، اجرای این بخشنامه را ۱۰۰ درصد علمی و فنی دانست 
و اظهار داشت: این رویکرد مختص به دولت سیزدهم نیست 
افزایش  با  تا  این مهم اجرایی شود  باید در همه دولت ها  و 
به  تولید کالاهای اساسی  بتوانیم در  عملکرد در واحد سطح 

خودکفایی برسیم.
مهاجر، بر این باور است که حمایت دولت سیزدهم از کودهای 
پایه منجر به افزایش تولید گندم و سایر کالاهای اساسی شده 
است و اگر دولت این حمایت را قطع کند، به طور حتم خرید 

تضمینی گندم کاهش می یابد.
بارندگی  کاهش  و  استمرار خشکسالی ها  دلیل  به  گفت:  وی 
در استان های مختلف کشور، عملکرد تولید گندم امسال فقط 
در سطح یک میلیون هکتار بالای پنج تن در هکتار بوده و در 
میزان  اگر  و  است  بوده  هکتار  در  تن  زیر چهار  اراضی  بقیه 
عملکرد در هکتار به ۶ تن در هکتار برسد کشور برای همیشه 

به خودکفایی می رسد.
صرفه جویی ۲ میلیارد دلاری واردات گندم نسبت به دو 

سال گذشته
میزان  درباره  کشاورزی  جهاد  وزارت  زراعت  امور  معاون 
در  افزود:  گندم،  خوب  خرید  به  توجه  با  امسال  واردات 
از  بخشی  بود،  پایین  گندم  خرید  میزان  که  گذشته  سال های 
نیاز کشور از محل واردات تامین می شد اما برآوردها نشان 
به ۱۰  برداشت خرید گندم کشور  پایان فصل  تا  می دهد که 
میلیون تن برسد که منجر به خودکفایی در گندم نان خواهد 

شد.
وی ادامه  داد: بنابراین برای تامین گندم نان نیازی به واردات 
 ۲ تا   ۱.۵ بین  صنعت  و  صنف  برای  نهایت  در  بلکه  نیست، 
میلیون تن گندم نیاز داریم که باید از محل واردات تامین شود.

مهاجر گفت: در دو سال اخیر با کاهش پنج میلیون تن واردات 
گندم، توانستیم ۲ میلیارد دلار صرفه جویی ارزی داشته باشیم.

خودکفایی گندم نیازمند احیای ردیف بودجه
معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور زراعت خواستار احیای 
گندم  گذشته  سال های  در  گفت:  و  شد  گندم  بودجه  ردیف 
دولت  از  بنابراین  شد،  حذف  که  بود  بودجه  ردیف  دارای 
انتظار می رود که برای خودکفایی در تولید این کالای اساسی 

ردیف بودجه آن احیا شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

خودکفایی در تامین گندم در دولت سیزدهم محقق شد

و  معدن  وزارت صنعت،  صنایع خودرویی  دفتر  مدیرکل   
تجارت با اشاره به اینکه ۵۰ درصد ظرفیت خودروسازان 
یافته است، اعلام کرد  به طرح جوانی جمعیت اختصاص 
که تاکنون ۸۲۰ هزار خودرو به به این طرح جوانی جمعیت 

اختصاص داده شده است.
 »عبدالله توکلی لاهیجانی« در یک برنامه تلویزیونی اظهار 
وجود  با  طرف  یک  از  ایران،  خودروی  بازار  در  داشت: 
این  پتانسیل  از  استفاده  امکان  بسیار،  فرسوده  خودروهای 
طرف  از  و  دارد  وجود  خودرو  صنعت  رشد  برای  بازار 
دیگر، توزیع خودرو در این بازار به نحوی است که نیمی 
و  تقاضا  پس  ندارند،  خودرو  خرید  امکان  خانواده ها،  از 
قرار  خودرو  صنعت  پیش روی  را  دیگری  بسیار  پتانسیل 

می دهد.
تفاوت  دو  کنونی،  فعلی و عصر  اینکه شرایط  بیان  با  وی 
عمده با گذشته دارد، ادامه داد: امروز در عصر داده ها قرار 
داریم و کشورهایی که جمعیت فراوان تری دارند، داده های 
و  می آورند  دست  به  مصنوعی  هوش  عصر  در  بیشتری 
هوش  از  آنچه  و  داده ها  بر  مبتنی  الگوهای  با  نهایت  در 
خدمات  از  استفاده  برای  می آورند،  دست  به  مصنوعی 
طور  به  می کنند؛  پیدا  دسترسی  بازارها  در  مضاعف تری 
در  بسیاری  سرمایه گذاری  چین  و  فرانسه  کشور  دو  مثال 
به  اینکه  به خاطر  چین  اما  داده اند،  انجام  مصنوعی  هوش 
بیشتری دسترسی دارد، می تواند در بهره گیری از  داده های 
این داده ها و تبدیل شدن به ابرقدرت هوش مصنوعی، بهره 

ببرند. بیشتری 
که  کرد  اشاره  موضوع  این  به  دیگر  بار  لاهیجانی  توکلی 
در توسعه صنعتی کشور، توجه به پنجره فرصت جمعیت، 
نحوه  و  جمعیت  جوانی  قانون  مورد  در  است،  مهم  بسیار 
اجرای آن در وزارت صمت، یادآور شد: پس از ابلاغ این 
خودروسازان  قرعه کشی،  برگزاری  دوران  همه  در  قانون، 
جمعیت  جوانی  طرح  به  را  خود  ظرفیت  درصد   ۵۰
اختصاص می دادند و خانواده هایی که شرایط و معیارهای 

لازم این طرح داشتند، در صف معمول قرار نمی گرفتند.
زمان  و  کمتر  ظرفیت  گزارش ها،  طبق  اینکه  مورد  در  وی 
وجود  نوبت  دریافت  جهت  مادران  برای  بیشتری  انتظار 
از  توانستیم  گذشته  سال  در  داد:  توضیح  این گونه  داشت، 
رکورد در تولید خودرو عبور کنیم و میزان عرضه ها، بسیار 

بالاتر بود. 
سال  در  تحریم ها  از  )پس  سال   ۴ مدت  به  و  گذشته  در 
ایران به نصف کاهش پیدا کرده  ۱۳۹۷( تولید خودرو در 
و  انبار  در  خودروها  از  نیمی  هم  میزان  این  از  و  بود 

پارکینگ خودروسازان قرار داشت.
مدیرکل دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت با بیان آنکه 
قطره چکانی  به شکل  زمانی عرضه خودروها  مقطع  آن  در 
صورت می پذیرفت، تاکید کرد: در آن زمان وقتی ۱۰ هزار 
به  توجه  با  می شد،  عرضه  یک خودروساز  توسط  خودرو 
درخواست یک میلیونی، اختصاص ۵ هزار خودرو به طرح 
جوانی کمتر به چشم می آمد که این یک سمت ماجرا بود.

قیمت  تلاطم  کنترل  برای  خودرو  عرضه  شفاف سازی 
خودرو

وی با بیان اینکه در سال ۱۴۰۱ توانستیم تعداد یک میلیون 
و ۳۰۰ خودرو تولید کرده و پس از ۴ سال به بالای تولید 
کرد:  خاطرنشان  یابیم،  دست  سال  در  میلیون خودرو  یک 
در آن زمان نیاز به اقدام دیگری برای کنترل تلاطم قیمت 
خودرو وجود داشت و آن هم شفاف سازی عرضه خودرو 

بود؛ فرصتی که از طریق سامانه یکپارچه به دست آمد. 
از طریق این سامانه، شفاف سازی عرضه خودرو در دستور 
به  دقیق  نظارت  امکان  و  گرفت  قرار  صمت  وزارت  کار 

فرآیند عرضه خودروسازان ایجاد شد.
اختصاص ۸۲۰ هزار خودرو به طرح جوانی جمعیت

توکلی لاهیجانی با اشاره به اینکه از زمان آغاز به کار سامانه 
یکپارچه، می توان نسبت به میزان عرضه هر خودروساز و 
جمعیت،  جوانی  طرح  به  خودرو  عرضه  تعداد  تخصیص 
پایش مشخصی انجام داد، تصریح کرد: تاکنون ۸۲۰ هزار 
خودرو به طرح جوانی جمعیت اختصاص پیدا کرده است.

وی در خصوص این ابهام که برخی از خودروسازان کمتر 
جوانی  طرح  به  را  خود  عرضه  و  تولید  از  درصد   ۵۰ از 
یک  مورد  در  وقتی  افزود:  می دادند،  اختصاص  جمعیت 
محصول صف وجود دارد و مزیت و فرصتی برای جامعه 
جوانی  قانون  مشمول  که  جامعه  اغلب  می شود،  ایجاد 
بین  قیمت  اختلاف  که  پارس  پژو  خودروی  می شدند، 

کارخانه و بازار دارد، را ثبت نام می کردند. 
به طور مثال از ۳ میلیون متقاضی ثبت نام در هر دوره های 
نفر  میلیون   ۲ ایران خودرو،  خودروسازی  برای  مختلف 
ببرد. پس  بیشتری  تا سود  ثبت نام کردند  را  همین خودرو 
خودرو  هزار   ۳۰۰ یعنی  تولید،  ظرفیت  کل  درصد   ۵۰ از 
پژو پارس در سال، ۱۵۰ نفر از متقاضیان می توانستند این 

خودرو را دریافت کنند. 
نهایت شرکت های خصوصی که تفاوت قیمت کمتری  در 
بین قیمت محصولاتشان در کارخانه و بازار وجود داشت، 

طرح جوانی آنها عملًا خالی و بدون پاسخ باقی می ماند.
پاسخ  در  صمت  وزارت  خودرویی  صنایع  دفتر  مدیرکل 
به این پرسش که از ابتدای اجرای قانون جوانی جمعیت، 
اظهار  داشت؟  وجود  جوانی  طرح  برای  تقاضا  میزان  چه 
کرد: برای پاسخ دادن به این پرسش باید به دو فاز قبل و 
بعد از راه اندازی سامانه یکپارچه نوبت دهی عرضه خودرو 

اشاره کرد.

مبنای  بر  سلامت  گردشگری  سلامت«،  »دهکده  موسس 
برای  استثنایی  فرصت  را یک  اسلامی  و  ایرانی  سنتی  طب 
ارتقاء اقتصاد ایران در سطح منطقه و جهان دانست و گفت: 
سبک زندگی بر مبنای طب سنتی، اولین و مهمترین سوغات 
بر  درمان،  فرایند  در  که  الگویی  است،  گردشگری سلامت 
اصلاح شیوه خوردن و آشامیدن و خوابیدن افراد تاکید دارد.

فرصت  اسلامی  ایرانی  سنتی  طب  و  سلامت  گردشگری 
استثنایی برای اقتصاد ایران است

سلامت  گردشگری  درصد   ۸۰ جهان  در  حاضر  حال  در   
پایه  بر  درصد   ۲۰ و  تندرستی  و  درمانی  طبیعت  بر  مبتنی 
ایران  در  متاسفانه  اما  است،  پزشکی  و  درمانی  گردشگری 
سهم طبیعت درمانی و تندرستی کمتر از ۱۰ درصد است. 
گردشگری  و  درمانی  طبیعت  مالی  گردش  سهم  طرفی  از 
میلیارد دلار است در صورتی که  تندرستی در جهان ۶۴۰ 
کل گردش مالی گردشگری پزشکی ۱۵۰ میلیارد دلار است.

گردشگری درمانی و پزشکی )Medical Tourism(، طبیعت 
 Wellness( و گردشگری تندرستی )Nature Cure( درمانی
 Helth( سلامت  گردشگری  اصلی  ارکان   )Tourism
از  یکی  سلامت  گردشگری  اگرچه  هستند؛   )Tourism
بخش های مهم و در حال رشد تجارت بین المللی گردشگری 
در جهان است، اما در ایران با همه ظرفیت های با ارزش و 
غنی از دانش طب سنتی تا امکانات و لوازم، کاملا مغفول 

مانده است.
و  معدنی  آب های  مانند  چشمه های  هایی  ظرفیت  به رغم 
گیاهان دارویی متاسفانه طب سنتی ایرانی اسلامی با قدمت 
از طبیعت درمانی  ایران که بخشی عمده ای  پزشکی  تاریخ 
تندرستی است در ایران ناشناخته باقی مانده است که باید با 
سرمایه گذاری و اطلاع رسانی و بازایابی هدفمند، این حوزه 

به گردشگران و متقاضیان معرفی شود.
پزشکی  علوم  دانشکده  علمی  هیات   عضو  اکبری  دکتر 
گردشگری  خبرنگار  با  گفت وگو  در  بهشتی  شهید  دانشگاه 
ایرنا اظهار داشت: یکی از معیارهای »نگاه به درون« که رهبر 
معظم انقلاب اسلامی تاکید دارند، همین طب سنتی ایرانی 
اسلامی است، نه اینکه ما یارانه درآمد نفتی خودمان را به 
درمان بدهیم و گردشگر سلامت خارجی از آن استفاده کند، 
این روند باید اصلاح شود، گردشگری سلامت واقعی این 
است که از همه ظرفیت های درونی خودمان از دانش طب 

سنتی ایرانی اسلامی به نحو شایسته استفاده کنیم.
موسس دهکده سلامت تصریح کرد: هزینه درمان، جراحی و 
دندان پزشکی در اروپا و آمریکا به شدت بالاست، از طرفی 
ایران به دارو، تجهیزات و بیمارستان یارانه می دهد، به همین 
دلیل برای بیماران خارجی مقرون به صرفه اقتصادی است، 
پس گردشگری سلامت ایران نسب به اروپا و سایر کشورها 
جذابتر است، این که برای سودآور نیست آنها از یارانه ملی 
ما بهره برداری می کنند، اتفاقا دلار چندانی هم خرج نمی 

کنند.
ضرورت اصلاح روند کنونی گرشگری سلامت ایران

دکتر اکبری تاکید کرد: اینکه بیماری از هر جای دنیا صرفا 
برای یک عمل جراحی زیبایی، ترمیم دندان، باروری به ایران 
محسوب  سلامت  گردشگری  برگردد،  کشورش  به  و  بیاید 
نمی شود، روند کنونی باید اصلاح شود، گردشگری سلامت 
واقعی این است که ما از همه ظرفیتهای درونی خودمان از 
دانش طب سنتی ایرانی اسلامی به نحو شایسته استفاده کنیم.

پیشنهاد  گفت:  بهشتی  شهید  دانشگاه  علمی  هیات  عضو 
دنبال  به  که  کشور  گیران  تصمیم  و  سیاستگذاران  به  ما 
استان  در  که  است  این  هستند  سلامت  گردشگری  توسعه 
های مرزی کشور مرکز و مجتمع های گرشگری سلامت با 
عنوان »دهکده سلامت« احداث شود، این مراکز هم امنیت 
فرهنگی و اجتماعی تامین می کنند، هم به توسعه اقتصادی، 
اشتغال و تولید ثروت کمک می کند. اگر الگوی صحیحی 
برای توسعه گردشگری سلامت طراحی  از دهکده سلامت 
شود، چندین برابر اقتصاد نفتی می تواند درآمد و ارزآوری 
داشته باشد.» گردشگری سلامت بر مبنای طب سنتی ایرانی 
و اسلامی یک فرصت استثنایی ارتقا اقتصاد ایران در سطح 
الگوی  با  ایران  سلامت  گردشگری  است،  جهان  و  منطقه 
»دهکده سلامت« به جای تقلید از دیگران می تواند الگوی 

بهداشت و درمان برای جهان باشد «
طب سنتی نگاه مردم جهان را به ایران جلب می کند

دکتر اکبری گفت: پیشنهاد ما این است در هر کشوری که 
مردم  بگذاریم  سنتی  طبی  میز  یک  داریم،  فرهنگی  رایزنی 
خوبی  تجربه  ارمنستان  در  شوند،  درمان  رایگان  کشور  آن 
بودیم  زده  تابلو  بودیم  کرده  مشخص  را  مکانی  داشتیم، 
»معاینه رایگان طب سنتی ایران«، بیمارانی که از روش های 
از روش درمان ما بسیار استقبال  بودند،  دیگر درمان نشده 
و تشکر می کردند، با طب سنتی ایران می توانیم نگاه مردم 
جهان را به سمت ایران، مردم ایران، دانش ایرانیان، و انقلاب 
و  تبلیغاتی  پوستر  هزاران  با  که  کاری  کنیم.  اسلامی جلب 

ساعت ها سخنرانی نمی توان انجام داد.
احداث  با  طرفی  از  کرد:  تصریح  سلامت  دهکده  موسس 
مراکز و مجتمع های گردشگری سلامت در داخل ایران که 
بخش درمان، تغذیه و اقامتگاه دارند، و البته با روش صحیح 
درمان به سبک حکیم ابن سینا که بر اصلاح سبک زندگی 
تاکید دارد، بیماران را درمان کنیم، بیماری های بدون درمان 

را مدیریت و کامل درمان کنیم.
گردشگری سلامت یعنی انسان سازی در فضایی دور از 

هیاهو
دکتر اکبری با اشاره به نسخه درمانی حکیم ابن سینا توضیح 
داد: اولین گام برای درمان، اصلاح سبک زندگی است و از 
هوای پاک و سالم شروع می شود، اصلاح سبک زندگی بر 
اولین و مهمترین سوغات  ایرانی اسلامی  مبنای طب سنتی 
برای  سینما  ابن  توصیه  اساس  بر  است  گردشگری سلامت 
درمان بیمار اول باید سبک زندگی او را تغییر کند، در مرحله 
اول »هوای سالم« نیاز است، ابن سینا در زمانی این را گفته 
است که آلودگی هوا وجود نداشته اما اولین مرحله درمان 
است، پس یک مجتمع گردشگری سلامت باید در منطقه ای 

که هوای پاک وجود دارد، احداث شود.
وی بیان کرد: برای درمان علاوه بر درمان جسم بیمار، ابعاد 
روحی و روانی و معنوی او را هم در نظر می گیریم، بیماری 
شاید اهل نماز و مناجات و ارتباط با خدا نباشد، تلاش می 
روح  خلقت  تماشای عظمت  و  معنوی  ارتباط  این  با  کنیم 
و جانش هم اعتلا پیدا کند، بی نمازها، نماز خوان شوند، 

نمازخوان ها، نماز اول وقتخوان و نماز شب خوان شوند.
موسس دهکده سلامت گفت: گردشگری سلامت که مورد 
و  درمان جسم  است. صرفا  انسان ساز  گردشگری  ما  توجه 
ماده نیست، درمان روح و جان هم هست، باید ما را به یاد 
خالقی بیاندازد که شگفت انگیزترین موجود را افریده است، 
در  همزمان  را  انسان  معنوی  و  مادی  ابعاد  دهکده سلامت 

نظر می گیرد.

موسس دهکده سلامت :
گردشگری سلامت و طب سنتی

 ایرانی اسلامی فرصت استثنایی
 برای اقتصاد ایران است

 درخواست نمایندگان کارگری در شورای عالی کار برای اصلاح حداقل مزد

نایب رییس سابق هیات مدیره سازمان بورس اعلام کرد:

رفع ریشه ای مشکلات بورس با کمک دولت
 هدایت سرمایه ها به سمت بازار سرمایه به  شرط حمایت

عضو شورای عالی کار گفت: سه عضو نماینده کارگری در 
عالی  برگزاری جلسه شورای  درخواست  کار،  عالی  شورای 
به  توجه  با  کارگران  حقوق  حداقل  در  تجدیدنظر  برای  کار 
»افزایش  عنوان  با  پویشی  مورد  در  اسدی   شدند.آیت  تورم 
حقوق و مزایای کارگران بر اساس نرخ تورم« که در فارس 
معمولًا  کارگران  است، گفت: حداقل دستمزد  ثبت شده  من 
بر اساس نرخ تورمی محاسبه می شود که در سال قبل اتفاق 
افتاده است و کالاهایی که در سبد معیشت کارگری هستند، 
معیشت  به سبد  توجه  با  و  نرخ گذاری می شود  آن  اساس  بر 
حداقل  اتفاق افتاده،  تورم  نرخ  و  کارگری  خانوار  میانگین 
دستمزد  حداقل  برای  دولت  گفت:  می شود.وی  تعیین  مزد 
کارگران در سال جاری تمام قد جلوی محاسبه سبد معیشت بر 
اساس تورم ایستاد و اجازه چانه زنی بین نمایندگان کارگری 
مصاحبه  در  کار  وزیر  حال  عین  در  و  نداد  را                               کارفرمایی  و 
اخیر خود گفته است که کارگران و کارفرمایان در مورد مزد 
کار  عالی  شورای  کنند.عضو  گفت وگو  همدیگر  با  کارگران 
اظهار داشت: درخواست ما هم این است که با توجه به تورمی 
که روی داده و قدرت خرید کارگر کم شده است، مشکلات 
جلساتی  باید  و  شده  ایجاد  کارگران  جامعه  برای  عدیده ای 
برگزار شود که مباحث مزدی بین کارگر و کارفرما مطرح شود 

و راه هایی برای جبران سفره از دست رفته کارگری اندیشیده 
نماینده  درخواست  به  کار  وزیر  امروز  تا  گفت:  شود.اسدی 
کارگران در شورای عالی کار برای برگزاری جلسات بازنگری 
حداقل مزد رضایت نداده، گرچه جلسات شورای عالی کار 
حد  به  آنکه  دلیل  به  ماه  آخرین  در  که  شده  برگزار  ماه  هر 
افزود: در هنگام  نشد.نماینده کارگران  برگزار  نرسید،  نصاب 
پیشنهاد داد که ۱۱  تصویب حداقل مزد کارگران، وزیر کار 
قلم کالای اساسی در قالب کالابرگ و به نرخ شهریور ۱۴۰۰ 
باقی  این در حد شعار  به کارگران عرضه شود، در حالی که 
اجرا  سه  تا  یک  دهک های  برای  الان  کالابرگ  طرح  و  ماند 
می شود که افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی 
هستند و کارگرانی که حقوق بگیر باشند، در این دهک ها قرار 
می گیرند.وی اضافه کرد: بر اساس وعده وزیر باید به کسانی 
بدهیم. الکترونیکی  کالابرگ  باید  نیز  هستند،  شده  بیمه  که 

عضو شورای عالی کار اظهار داشت: هیات وزیران و وزرای 
حقوق  نمی خواهند  که  دلایلی  از  یکی  گفته اند  بارها  اقتصاد 
کارگر مطابق تورم بالا رود، این است که به تورم دامن می زند 
درحالی که افزایش حقوق کارگر تورم زا نیست، از طرفی وزیر 
کار قول داده بود، امسال تورم در حول و حوش ۲۰ درصد 
باشد و بالاتر نرود، اما اکنون تورم در کالاهای اساسی مانند 

روغن، شکر، قند، گوشت، مرغ، تخم مرغ، برنج، حبوبات و 
سایر کالاها افزایش یافته، بنابراین باید دولت پاسخگو باشد و 

قدرت خرید کارگر باید ترمیم شود.
عالی  شورای  در  کارگری  جامعه  نماینده  سه  گفت:  اسدی 
برگزاری جلسه اضطراری شورای عالی کار  کار درخواست 
بر اساس آیین نامه این شورا ارائه کرده ایم، اما هنوز موافقت 
نشده و در دستور جلسه شورای عالی کار قرار نگرفته است.

دولت  از  داریم  توقع  مجلس  نمایندگان  از  ما  افزود:  وی 
بخواهند در مورد قدرت خرید جامعه به ویژه کارگران فکری 
که  بود  کرده  وعده  رئیسی  آقای  که  گونه  همان  بیندیشند، 
مرغ ربطی به تحریم ندارد، اما در حال حاضر قیمت مرغ هم 
افزایش یافته است.  نماینده کارگران در شورای عالی کار در 
مورد اینکه مسکن و هزینه اجاره مسکن یکی از اقلام مهم سبد 
معیشت کارگران است، گفت: همان گونه که رئیس مجلس هم 
اشاره کرد، باید در یک خانوار زن و مرد با هم کار کنند تا 
بتوانند اجاره مسکن را                              بپردازند و دولت که وعده کرده بود 
برای مسکن کارگران چه  سالی یک میلیون مسکن می سازد، 

کاری انجام داده است و باید مشکل مسکن را                              حل کنند.
این نماینده کارگری افزود: دولت باید کارهایی که به وسیله 
تورم باعث کاهش قدرت خرید کارگران شده را                              کنار بگذارد 
و خبرنگاران از مسئولان بخواهند که حقوق جامعه کارگری و 
از جمله خود خبرنگاران که جزو کارگران محسوب می شوند 
بیمه،  مشکل  جامعه  این  افراد  از  بسیاری  کنند.  رعایت  را                              
بود  داده  بارها قول  دارند و دولت که  بازنشستگی و مسکن 
به  هم  کارگران  حقوق  باید  می شود  رنگینتر  کارگران  سفره 
تورم  باعث  کارگر  حقوق  و  کند  پیدا  افزایش  تورم  تناسب 
نمی شود.به گزارش فارس، برخی مخاطبان فارس من با ثبت 
تورم  نرخ  طبق  کارگران  مزایای  و  »حقوق  عنوان  با  پویشی 

افزایش یابد« خواستار پاسخگویی مسئولان مربوطه شدند.
باید  که  قانون  به  توجه  »با  نوشتند:  پویش  این  در  مخاطبان 
امسال  متاسفانه  یابد  افزایش  تورم  همپای  کارگران  حقوق 
چنین نشد. وزیر کار هم قول دادند که اگر حقوق و مزایای 
کارمندان افزایش یافت برای کارگران هم اتفاق بیفتد امسال دو 
بار مزایای شغلی کارمندان افزایش یافت، ولی برای کارگران 
هیچ. ما کارگران از دولت محترم تقاضا داریم با توجه به تورم 

افسارگسیخته، حقوق و مزایای ما را هم افزایش دهند.«

تاکید  با  بورس  سازمان  مدیره  هیات  سابق  رییس  نایب   
راستای  در  سیاست گذاران  حمایتی  اقدامات  اینکه  بر 
رونق بخشی به بازار سرمایه می تواند سرمایه ها را به سمت 
مشکلات  ریشه یابی  با  دولت  گفت:  دهد،  سوق  بازار  این 
می تواند مسائل بازار سرمایه را به صورت ریشه ای حل کند.

بازار  سمت  به  سرمایه ها  هدایت  به  خدابخش«  »محسن   ،
و  کمک  با  سیاست گذاران  افزود:  و  کرد  تاکید  سرمایه 
حمایت کردن از بازار سرمایه می تواند از طریق اعتمادی که 
در بازار سرمایه ایجاد شده، از منافع این بازار بهره مند شوند.

وی درباره اینکه گسترش روابط بین المللی با کشورهای دنیا 

چه تاثیری بر بازار سرمایه دارد، اظهار داشت: شرکت ها هر 
اندازه بتوانند دامنه فعالیت های خود را در اقتصاد آزاد جهان 

گسترش دهند، به طور قطع به نفع آنها خواهد بود.
به  ادامه داد:  بورس  سازمان  مدیره  هیات  سابق  رییس  نایب 
نظر می رسد ایجاد روابط و تعاملات اقتصادی با کشورهای 
فضای  در  بتوانند  شرکت ها  اینکه  به  بزرگی  کمک  جهان 
بازتری فعالیت های اقتصادی خود را رونق دهند، خواهد کرد 

و در بلندمدت به نفع شرکت های بازار سرمایه خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: آرامش بازار ارز در بلندمدت به طور حتم 

به نفع بازار سرمایه خواهد بود.
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استان هااستان ها
مدیرکل گردشگری شورای عالی مناطق آزاد 

عنوان کرد:

ظرفیت گردشگری چابهار معادل 
۱۰ استان کشور است

 مدیرکل گردشگری شورایعالی مناطق آزاد گفت: ظرفیت 
گردشگری چابهار معادل ۱۰ استان کشور است که نیازمند 
دستیابی  برای  محلی  جامعه  با  تعامل  و  مردمی  مدیریتی 
مدل  قالب  در  تا  است  اقتصادی  توسعه  و  منافع  به  سریع 
از ظرفیت جامعه  تعالی بخش و هویت محور  گردشگری 

محلی استفاده شود.
دعوت  به  که  نشستی  در  قلعه  میرزایی  فرزاد  محمد 
معاونت فرهنگی اجتماعی و گردشگری منطقه آزاد چابهار 
این منطقه  با حضور فعالان گردشگری و صنایع دستی  و 
افزود:  موجود  مشکلات  شنیدن  ضمن  شد،  برگزار  آزاد 
مشکلات زنجیره گردشگری چابهار در انزوای جغرافیایی، 
تبلیغات منفی علیه منطقه،  ضعف کنشگری جامعه محلی، 
تکیه  محور،  هویت  گردشگری  جذاب  بسته های  نبود 
گردشگری  بسته  بودن  گران  و  اکوتوریسم  گردشگری 

چابهار خلاصه می شود.
وی بیان کرد: این منطقه آزاد برای حل خلاءهای قانونی 
و حمایت از کنشگران حوزه گردشگری نیازمند راه اندازی 

تشکل های صنفی است.
به  اشاره  با  آزاد  مناطق  شورایعالی  گردشگری  مدیرکل 
رفع  برای  حلی  راه  صنفی  های  تشکل  اندازی  راه  اینکه 
ادامه  است،  چابهار  گردشگری  حوزه  قانونی  خلاءهای 
با  نیازمند تشکیل کمیته راهبردی  داد: حل این مشکلات، 
توسعه  به  برای کمک  فعالان عرصه گردشگری  محوریت 
تشکل های صنفی  راه اندازی  دیگر،  از سوی  و  این حوزه 
برای حمایت از کنشگران حوزه گردشگری در این منطقه 

آزاد است.
و  کمی  افزایش  سیزدهم  دولت  تدبیر  میرزایی،  گفته  به 
کیفی ورود گردشگران به مناطق آزاد است و با توجه به 
موقعیت جغرافیایی منطقه آزاد چابهار به عنوان بزرگترین 
گردشگر  جذب  برای  تلاش  ایران،  اقیانوسی  دروازه 
راستا،  همین  در  که  گیرد  قرار  اولویت  در  باید  خارجی 
کشورهای  گردشگری  کنشگران  با  همکاری  های  توافق 
طی  و  پیگیری  حال  در  سفرکارت،  تسهیلات  و  همسایه 

مراحل نهایی است.
گفتنی است، در این نشست سعید ریگی، معاون فرهنگی، 
باغستانی،  موسایی  محمدسعید  و  گردشگری  و  اجتماعی 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی سازمان  میراث  مدیر 
وضعیت  از  گزارشی  بیان  ضمن  چابهار  آزاد  منطقه 
تشریح  را  رو  پیش  سال  های  برنامه  منطقه،  گردشگری 
تور  دستی،  صنایع  داری،  هتل  حوزه  فعالان  و  کردند 
گردانی، پذیرایی و کلوپ های دریایی چابهار نیز با بیان 

مشکلات به ارائه راهکارهای پیشنهادی پرداختند.

صنایع زنجان چشم انتظار
 پساب تصفیه خانه

در  که  شربی  آب  درصد   ۸۰ از  بیش  کارشناسان  گفته  بنابر   
اختیار مردم قرار می گیرد، به فاضلاب تبدیل می شود درحالیکه 
به  و  شده  بازچرخانی  تصفیه،  با  می تواند  آن  درصد   ۹۹.۹

مصرف صنایع برسد.
 در حالیکه رهاسازی فاضلاب ها و جمع نکردن بهداشتی آن 
یکی از عوامل آلودگی محیط زیست و شیوع انواع بیماری ها 
محسوب می شود، تصفیه و بازچرخانی آن می تواند علاوه بر 
به خصوص  مولد  های  بخش  در  ها،  آلایندگی  از  جلوگیری 
داشته  دنبال  به  افزوده  ارزش  و  شود  استفاده  پرآب بر  صنایع 

باشد.
تصفیه آب با زدودن هر گونه آلودگیها، آن را به چرخه مصرف 

باز می گرداند.
آب  نیازمند  اقتصادی  بخش  در  خصوص  به  توسعه  و  رشد 
فراوان است که این مایه حیات به فاضلاب تبدیل می شود که 
خود می تواند تهدیدات زیست محیطی را به دنبال داشته باشد.

از  میزان  هر  آن  تصفیه  با  توان  می  که  است  در صورتی  این 
آلودگی ها را از بین برد و دوباره همین فاضلاب را وارد چرخه 

مصرف کرد.
از همین رو وجود تصفیه خانه های فاضلاب در هر منطقه ای 
که آب وجود دارد و به مصارف مختلف شرب و دیگر بخش 

ها می رسد، ضروری است.
نیز  زنجان  شهر  فاضلاب  خانه  تصفیه  احداث  اساس  برهمین 
با  واگذاری  و  برداری  بهره  ساخت،  گذاری  سرمایه  روش  به 
ظرفیت ۳۱۶ لیتر بر ثانیه از سال ۹۳ آغاز شد که مدول اول این 
تصفیه خانه با پوشش جمعیتی بالغ بر ۲۲۰ هزار نفر اسفندماه 
دوم  مدول  اجرایی  عملیات  و  برداری رسید  بهره  به  سال ۹۸ 
آن نیز در همین زمان آغاز شد که با تکمیل آن جمعیت تحت 

پوشش تصفیه خانه به ۴۱۰ هزار نفر افزایش خواهد یافت.
پیشرفت ۹۵ درصدی مدول دوم تصفیه خانه زنجان

درصد   ۹۵ از  بیش  زنجان  فاضلاب  خانه  تصفیه  دوم  مدول 
پیشرفت فیزیکی دارد.

باره  این  در  زنجان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
گفت: با سرمایه گذار بخش خصوصی برای ارتقای مدول اول 
ارزش  به  قراردادی  زنجان  خانه  تصفیه  دوم  مدول  احداث  و 
۱۱۰ میلیارد تومان بسته شد که مدول اول این تصفیه خانه ارتقا 
یافت و جمعیت تحت پوشش آن از ۱۲۵ هزار نفر به ۱۹۰ هزار 
نفر رسید و هم اکنون در مدار بهره برداری است و مدول دوم 

نیز هم اکنون بیش از ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
علیرضا جزء قاسمی یادآور شد: مدول دوم تصفیه خانه زنجان 
که  شد  خواهد  افتتاح  استان  به  جمهور  رییس  دوم  سفر  در 
با تکمیل این  ۲۲۰ هزار نفر را تحت پوشش قرار می دهد و 
نفری خود  به ظرفیت اسمی ۴۱۰ هزار  اقدامات، تصفیه خانه 

خواهد رسید.
وی با بیان اینکه بین ۴۵ تا ۵۰ هزار مترمکعب در شبانه روز 
در  پساب  این  از  بخشی  که  شود  می  تولید  استان  در  پساب 
شرکت  با  کرد:  خاطرنشان  گیرد،  می  قرار  صنایع  اختیار 
بر  که  است  شده  بسته  قرارداری  کاسپین«  »راشا  کاغذسازی 
اساس آن ۱۲ هزار مترمکعب در شبانه روز پساب در اختیار 

این شرکت قرار می گیرد.
جزء قاسمی گفت: سه قرارداد دیگر نیز با شهرک های صنعتی 
شماره یک اشراق، شهید شهریاری و نوآوران منعقد شده است 
که در مجموع ۱۱ هزار مترمکعب پساب در شبانه روز به صنایع 

مستقر در این شرکت ها تحویل و جایگزین آب پاک شود.
وی یادآور شد: در حال حاضر بیش از نیمی از پساب نیز آماده 
پایانی تصفیه  به کارهای  با توجه  به صنایع است و  واگذاری 
خانه زنجان در صورت توسعه شبکه می توانیم ۷۵ تا ۸۰ هزار 
مترمکعب پساب تولیدی را در اختیار صنایع اطراف زنجان و 

شهرستان ایجرود قرار دهیم.
جزء قاسمی با بیان اینکه با این اقدامات سالانه ۲۷ تا ۳۰ میلیون 
مترمکعب پساب تولید و در اختیار صنایع قرار می گیرد، گفت: 

این میزان حدود یک سوم ظرفیت سد تهم زنجان است.
اما  شده  ایجاد  خانه  تصفیه  نیز  ابهر  شهر  در  شد:  یادآور  وی 
کارهای تکمیل آن مانده و بخشی از شبکه نیز احداث شده بود 
ارزش ۳۲۰  به  قراردادی  با یک شرکت فولادی  قبل  که سال 
میلیارد تومان منعقد کردیم که مناطق توسعه یافته جدید شهر 
کیلومتر   ۷۰ و حدود  تکمیل  را  انفصالی  مناطق  برخی  و  ابهر 
فولاد  در  را  آن  پساب  و  تکمیل  را  خانه  تصفیه  اجرا،  شبکه 

استفاده می کند.
فلزی و فولادی آب برترین صنایع  افزود: صنایع  جزء قاسمی 
دنیا هستند و دشت ابهر نیز جزو بدترین دشت ها به لحاظ سفره 
های زیرزمینی برای تامین آب صنایع است که با این اقدام می 
توان نیاز صنعت فولاد مستقر در این منطقه و علاوه بر آن نیاز 

صنایع اطراف این شهر را تامین کرد.
تا چهار  سه  فولادی  این شرکت  آب  نیاز  گفت:  مسوول  این 
میلیون مترمکعب در سال و قراردادی که با این شرکت بسته 
شده حدود ۶ میلیون مترمکعب در سال است که مابقی آن می 

تواند در صنایع دیگر استفاده شود.
تصفیه خانه روستای تهم تا پایان سال جاری به بهره برداری 
می رسد.وی خاطرنشان کرد: در شهرهای دندی، زرین آباد و 
ایجرود نیز تاسیسات فاضلاب دایر شده و در مدار بهره برداری 
است که اگر صنایع متقاضی باشند می توانیم برای آنها پساب 

تحویل دهیم.
در  گفت:  زنجان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
رایزنی  انجام شده است و در حال  قیدار مطالعات لازم  شهر 
با سرمایه گذاران بخش خصوصی هستیم، علاوه بر این در ۲ 
روستای پری و نصیرآباد نیز شبکه فاضلاب دایر و در روستای 
می  مدار  وارد  امسال  آخر  تا  که  است  پایانی  مراحل  در  تهم 

شود.
نیز  ارمغانخانه  ادامه داد: در شهرهای خرمدره و  جزء قاسمی 
فاضلاب در حال اجراست که با توجه به محدودیت اعتبارات، 

درصد پیشرفت پایینی دارند.
رییس  سفر  در  اعتبار  ریال  میلیارد  هزار  یک  اختصاص 

جمهور به تاسیسات فاضلاب زنجان
اینکه یک هزار میلیارد  بیان  با  نیز  نماینده مردم زنجان و طارم 
برای  جمهور  رییس  استانی  سفر  اول  دور  در  اعتبار  ریال 
 ۶۰۰ گفت:  یافت،  تخصیص  زنجان  شهر  فاضلاب  تاسیسات 
میلیارد ریال از این میزان اعتبار از سوی سازمان برنامه و بودجه 
و ۲۰۰ میلیارد ریال نیز توسط وزارت نیرو و از محل اعتبارات 

استان، تامین می شود.
به  اینکه واحدهای صنعتی فعال ملزم  بیان  با  مصطفی طاهری 
افزود:  پاک هستند،  با آب  آن  و جایگزینی  پساب  از  استفاده 
و  بالا  زنجان  فاضلاب  تصفیه خانه  در  تولیدی  پساب  کیفیت 

مطلوب است.
به  استان  صنایع  به  پساب  مترمکعب  میلیون   ۲۰ تحویل 

زودی
استاندار زنجان نیز با اشاره به فعالیت تصفیه خانه فاضلاب در 
این استان، گفت: با تکمیل همه مدول های این تصفیه خانه به 
زودی حدود ۲۰ میلیون مترمکعب پساب تولید و تحویل صنایع 

استان خواهد شد تا استفاده از آن را جایگزین آب پاک کنند.
استان،  بودن  بارش  کم  به  توجه  با  افزود:  افشارچی  محسن 
خشکسالی های اخیر و افت سطح آبهای زیر زمینی باید برای 
مهار و استفاده بهینه از آب های سطحی اقدام شود که بخشی 

از آنها در دست انجام است.
وی یادآور شد: هم اکنون حدود هفت درصد آبهای سطحی در 

استان مهار و استفاده می شود که این میزان باید افزایش یابد.

افق های تازه احیای کریدور شمال-جنوب با افزایش 
خطوط پروازی مازندران

سهم ۹۵درصدی استهبان در صادرات انجیر کشور
تلاش برای استقرار پایانه صادراتی

 شکوفایی دیپلماسی فعال دولت سیزدهم در احیای کریدور 
سه  افزایش  خارجی  گردشگران  حضور  و  شمال-جنوب 
خطوط  اندازی  راه  با  استان  در  خارجی  پروازهای  برابری 

پروازی جدید را در پی داشت.
  مازندران دارای سه فرودگاه ساری،  نوشهر و رامسر است و 
پیش از این فرودگاه ساری به عنوان تنها فرودگاه بین المللی 
فرودگاه  این  از  فقط  پروازهای خارجی  و  بود  شناخته شده 
بودن  المللی  بین  گفت  باید  هم  را  این  البته  میشد.  انجام 
فرودگاه ساری تنها مختص به انجام پرواز عتبات عالیات و 
عربستان برای اعزام زائران و حجاج بود و مسیری پروازهای 

خارجی محدود به همین کشورها و به منظور خاص بود.
این رویه  فعال دولت سیزدهم  و  ای  منطقه  دیپلماسی  با  اما 
اصلاح شد و همانگونه پیشتر مسوولان استان اعلام کردند:  
استان گسترش  این  مقام اجرایی  بالاترین  نگاه  همه توجه و 
پروازها به ویژه پروازهای خارجی در فرودگاه های مازندران 

است.
با سیاست های اعمال شده سه فرودگاه استان که به عنوان 
ریزی  برنامه  با  رود  می  شمار  به  منحصربفرد  ظرفیت  یک 
هوایی  نقل  و  حمل  رونق  برای  هدفمند  مدیریت  و  درست 

و صنعت گردشگری منطقه گام های موثری برداشت شد.
افق های تازه احیای کریدور شمال-جنوب با افزایش خطوط 
برخوردار  استان  غرب  بویژه  مازندرانمازندارن  پروازی 
حضور  ساله  همه  است  گردشگری  ممتاز  های  موقعیت  از 
به  فارس  خلیج  حاشیه  ویژه  به  خارجی  گردشگر  هزاران 
مجموعه  کلاردشت،  شهرستان  جمله  از  استان  این  غرب 
گردشگری نمک آبرود، رامسر و دیگر نقاط ساحلی نشان از 

علاقه مندی این گردشگران به این منطقه دارد.
آمد  و  رفت  در  تسهیل  موجب  خارجی  پروازهای  استقرار 
مسافران بویژه مسافران می شود چرا که در گذشته از طریق 

جاده پرخطر و کوهستانی کرج - چالوس تردد داشتند. »
فرودگاه  در  خارجی  پرواز  خطوط  اندازی  راه  حال  این  با 
از  و  شد  برقرار  هم  اکتائو  به  ساری  مسیر  مازندران  های 

گرفت  صورت  مسیر  این  در  پرواز  نحستین  ماه  خرداد   ۱۳
راستای  در  مازندران  های  فرودگاه  مدیرکل  گفته  به  بنا  و 
توسعه گردشگری و حسب رویکرد دولت مردمی و مسئولان 
استانی، خط پروازی در مسیر ساری-اکتائو)قزاقستان( برقرار 

شد.
مسوولان  های  وعده  و  سخنان  با  همسو  و  زمینه  همین  در 
مازندران برای راه اندازی خطوط پرواز خارجی در فرودگاه 
المللی  بین  پرواز  نخستین  امسال  تیر   ۱۲ از  استان  های 
از مسقط  موفق دولت سیزدهم  دیپلماسی  با  رامسر  فرودگاه 

عمان در این فرودگاه غرب مازندران به زمین نشست.
افزایش  با  شمال-جنوب  کریدور  احیای  تازه  افق های 

خطوط پروازی مازندران
زیباترین  از  یکی  سال  از۵۰  بیش  قدمتی  با  رامسر  فرودگاه 
فرودگاه های شمال کشور است که در ضلع شمالی شهر و 
در حاشیه دریا خزر قرار دارد و طبق اسناد موجود ساخت 

آن به سال ۱۳۴۲ باز می گردد.
اختیار همگان  نقل هوایی در  این ظرفیت حمل و  در حالی 
انقلاب  از  پیش  تا  که  فرودگاه  این  که  است  قرارگرفته 
بهره برداری  پهلوی  خاندان  مختص  تشریفات  برای  اسلامی 
مردم  عمومی  استفاده  مورد  اسلامی  انقلاب  از  پس  اما  شد 

استفاده می شد.
ساخت های  زیر  کردن  فراهم  با  کرد  تلاش  سیزدهم  دولت 
هوایی  مرز  مجوز  صدور  و  پروازی  موانع  رفع  نیاز،  مورد 
پروازهای  انجام  شرایط  کالا،  و  مسافر  خروج  و  ورود 
فراهم کندو  رامسر  المللی شهدای  بین  فرودگاه  خارجی در 

این مهم محقق شده است.
الله  آیت  منطقه ای  فعال  دیپلماسی  امر  کارشناسان  اعتقاد  به 
با  رامسر   - مسقط  پروازی  خط  راه اندازی  زمینه  رئیسی 
محوریت احیای کریدور شمال- جنوب را فراهم کرده و در 
میلیارد  هزار  یک  مازندران  استاندار  گفته  به  سیزدهم  دولت 
تومان اعتبار برای توسعه زیرساخت فرودگاه های این استان 

تخصیص داده است.

های  فرودگاه  های  فعالیت  توسعه  اعتبارات  این  تزریق  با 
برقراری  بر  علاوه  که  است  خورده  رقم  مازندران  استان 
برقراری  با  امروز  ساری  فرودگاه  در  المللی  بین  پروازهای 
نشسته  بار  به  رامسر  فرودگاه  در  المللی  بین  پرواز  نخستین 

است، وعده های که یکی پس از دیگری محقق می شود.
و  اکتائو  به  ساری  خارجی  پرواز  خطوط  این  بر  علاوه 

ولگاگراد نیز راه اندازی شد.
این  دارد  قرار  نظر  مورد  بیشتر  که  آنچیزی  میان  این  در  اما 
از  نکردن  استقبال  مبنی  ها  گمان  و  حدس  برغم  که  است 
بنا  و  نداد  مساله رخ  این  اما خوشبختانه  پروازهای خارجی 
به گفته مدیر کل فرودگاه های مازندران تمامی هواپیماهای 
مقصد  به  و  برخاستند  زمین  از  تکمیل  خارجی  پروازهای 

پرواز کردند.
تعداد  افزایش  به  اشاره  با  مازندران  های  فرودگاه  مدیر کل 
پروازهای خارجی در فرودگاه های استان گفت که در چهار 
پروازهای  برخاست  و  نشست   ۱۴۴ امسال  نخست  ماهه 

خارجی در فرودگاه های استان انجام شد.
سعدالله وطن خواه روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
طریق  از  مسافر   ۳۳۰ و  هزار   ۱۴۳ از  بیش  افزود:   ایرنا 

پروازهای خارجی فرودگاه های مازندران جابه جا شدند.
فرودگاه  خارجی  پروازهای  تعداد  حالی  در  داد:  ادامه  وی 
مشابه  مدت  در  که  است  رسیده  رقم  این  به  مازندران  های 

سال قبل تعداد این پروازها تنها ۵۲ سورتی بود.
بیشتر  بخش  البته    : گفت  مازندران  های  فرودگاه  کل  مدیر 
فرودگاه  طریق  از  استان  های  فرودگاه  خارجی  پروازهای 
به  مربوط  پرواز خارجی   ۶ تنها  و  انجام شد  شهدای ساری 

فرودگاه رامسر دیگر فرودگاه مازندران بود.
وی با اشاره به اینکه نخستین پرواز خارجی فرودگاه رامسر 
به مقصد کشور عمان از تیرماه انجام شد،   افزود:  در همین 
انجام  به مقصد مسقط در کشور عمان  پروازهایی که  مدت 
شد نشان دهنده استقبال خوب مسافران از این پرواز خارجی 
تکمیل  مسیر  این  هواپیما  ظرفیت  همواره  طوریکه  به  است 

است.
وطن خواه گفت :  خط پروازی ساری به اکتائو و ولگاگراد 
خرداد  در  که  است  خارجی  پروازی  خطوط  جمله  از  نیز 

امسال راه اندازی شد.
وی ادامه داد :  در این مسیر تاکنون ۱۰ پرواز به مقاصد اعلام 
مسافران  استقبال  با  نیز  پروازها  این  تمامی  که  انجام  شده 

مواجه شد.
به  توجه  با    : کرد  اعلام  مازندران  های  فرودگاه  کل  مدیر 
از خطوط پرواز خارجی در فرودگاه های  استقبال مسافران 
رامسر و ساری این موضوع برای مسوولان امر محرض شد 
و راه اندازی این نوع پروازها موفقیت آمیز و به نوعی برای 

شرکت های هواپیمایی سودده است.
پرواز خارجی دیگر در  فعال کردن خطوط  از  وی همچنین 
فرودگاه های مازندران خبر داد و گفت :  برای این منظور راه 
به شرکت های هواپیمایی  به مقصد دبی  پرواز  اندازی خط 

پیشنهادداده شد.
منوط  را  پروازهای خارجی  استقرار  در  موفقیت  وطن خواه 
به داشتن چارترهای قوی برای هماهنگی های لازم دانست و 
افزود: با تقویت این بخش می توانیم شاهد موفقیت استقرار 

پروازهای خارجی دیگر در مازندران باشیم.

به  کشور  انجیر  صادرات  از  درصد   ۹۵ اینکه  به  توجه  با 
شهرستان استهبان اختصاص دارد، مدیر جهاد کشاورزی این 
شهرستان اعلام کرد که پیگیری های لازم برای استقرار پایانه 

صادراتی محصولات کشاورزی در حال انجام است.
در فاصله ۱۷۴ کیلومتری شرق شیراز و در امتداد بزرگراهی که 
به شهر استهبان ختم می شود، منظرگاه بسیار زیبایی از درختان 
چند ۱۰۰ ساله انجیر به چشم می خورد که از لب بزرگراه تا 

ارتفاعات را پوشش داده است.
شهرستان  دیم  انجیر  باغ های  میراثی  نظام  جهانی  ثبت 

استهبان
بزرگ در  اعتقاد کارشناسان طرحی  به  این درختان کهن که 
آبخیزداری به شمار می روند میراث چندصدساله ای هستند که 
با دست کاشته شده و آبیاری آنان نیز از نزولات جوی انجام 

می شود.
به  آنها  محصول  و  بوده  دیم  عمدتا  استهبان  انجیرستان های 
لحاظ کمی و کیفی، جایگاهی ویژه در کشور، منطقه و حتی 

جهان دارد.
در ۱۶تیرماه سال جاری بود که نظام میراثی باغ های انجیر دیم 

شهرستان استهبان، در جیاس فائو به ثبت جهانی رسید.
هرچند که ثبت شدن نظام میراثی باغ های انجیر دیم شهرستان 
استهبان  در جیاس فائو به عنوان اقدامی بزرگ جهت توسعه 
راه  پایان  مسیر  این  پیمودن  اما  می شود  محسوب  فارس 
مسیر  در  رفتن  پیش  بهتر  چه  هر  برای  آغازی  بلکه  نیست 
کشت و تولید محصولات کشاورزی و رعایت هر چه بیشتر 

استاندارهای جهانی است.
اخیرا تدابیر اساسی برای بهره وری هر چه بیشتر و بهتر از این 

محصول اتخاذ شده و با توجه به اینکه ۹۵ درصد از صادرات 
انجیر کشور به شهرستان استهبان اختصاص دارد، مدیر جهاد 
کشاورزی این شهرستان اعلام کرده که پیگیری های لازم برای 
استقرار پایانه صادراتی محصولات کشاورزی از جمله انجیر، 

زعفران و پسته در این شهرستان در حال انجام است.
یکی  استهبان  شهرستان  اینکه  به  اشاره  با  منش  اعیان  مهدی 
گفت:  است،  دارا  را  جهان  دیم  انجیرستان های  بزرگترین  از 
افزون بر انجیر که محصول عمده این شهرستان است، زعفران 

مرغوب استهبان نیز رتبه اول استانی را داراست.
وی با بیان اینکه انار فاروق ایج شهرستان استهبان نیز در سطح 
کشور مطرح است، افزود: محصولات سردسیری دیگری نیز 
مانند سیب، زردآلو، آلوچه و غیره نیز در منطقه تولید می شود، 
این در حالیست که سطح زیر کشت این شهرستان زیاد نیست 
اما از لحاظ کیفی محصولات با کیفیتی در سطح استان فارس 

و کشور تولید می کند.
تولید  در  اینکه  به  اشاره  با  استهبان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
نیز گندم دُروم تولیدی شهرستان استهبان  محصولات زراعی 
کارخانه های  توجه  مورد  کیفیت،  با  گلوتن  داشتن  علت  به 
این  اقتصاد  ماکارونی سازی سراسر کشور است، اضافه کرد: 
اساس  بر  مردم  عمده  معیشت  و  کشاورزی  برپایه  شهرستان 

کشاورزی است.
روی  بر  استهبان  شهرستان  در  کشاورزی  شد:  یادآور  وی 
زمان  از  را  محصول  که  دارد  تمرکز  غذایی  ارزش  زنجیره 

کاشت تا صادرات تحت نظارت و حمایت قرار می دهد.
۲زنجیره  شهرستان  این  در  حاضر  حال  در  گفت:  اعیان منش 
همچنان  و  هستند  فعالیت  حال  در  مجوز  با  غذایی  ارزش 

درصدد توسعه زنجیره های ارزش غذایی بیشتری هستیم.
۲۷ کارخانه بسته بندی خشکبار در استهبان

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان استهبان یادآور شد: شهرستان 
کشاورزی  بخش  تکمیلی  و  تبدیلی  صنایع  لحاظ  به  استهبان 
از شهرستان های پیشرو است و دارای ۲۷ کارخانه بسته بندی 
گیاهان  بندی  بسته  خرما،  و  کشمش  انجیر،  مانند  خشکباری 
با ظرفیت دو  انجیر  دارویی و زعفران، سه کارخانه فرآوری 
هزار و ۵۰۰ تن و پنج واحد سردخانه با ظرفیت ۱۰ هزار تن 

است.
استهبان  صنعتی  شهرک  ظرفیت  حاضر  حال  در  گفت:  وی 
تکمیل است و با همکاری فرمانداری، نماینده مردم در مجلس، 
سازمان جهاد کشاورزی، شرکت شهرک های صنعتی فارس و 
اداره صنعت و معدن شهرستان استهبان در حال پیگیری برای 

الحاق و توسعه آن هستیم.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان استهبان بیان کرد: خوشبختانه 
کم  پایه  بر  کشاورزی  قبل،  سنوات  از  استهبان  شهرستان  در 
آبی بنا نهاده شده است و عمده محصولات منطقه انجیر دیم و 

محصولاتی کم آب بر نظیر زعفران است.
حفظ  و  دما  کنترل  برای  تمهیدات  نیازمند  انجیر  باغات 

رطوبت خاک
و  دما  افزایش  کم آبی،  به  توجه  با  کرد:  اضافه  منش  اعیان 
گرمازدگی، نیاز به تمهیداتی برای کنترل دما و حفظ رطوبت 

خاک در مزارع و باغات انجیر هستیم.
به گفته وی، با هماهنگی مرکز تحقیقات انجیر و شرکت های 
کردن  تنک  پاشی،  مالچ  از  استفاده  رویکردهای  دانش بنیان، 
درختان و استفاده از سایبان که می تواند افزون بر کنترل دما 
در کنترل آفات و برداشت بهداشتی محصول انجیر نیز موثر 

باشد در حال ترویج است.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان استهبان اظهار کرد: با پیگیری 
شرکت های  و  نخبگان  جامعه  با  مدیریت  این  هماهنگی  و 
دانش بنیان ۲دستگاه سورت انجیر برای اولین بار در کشور با 
الهام گرفتن از دستگاه زغفران پاک کنی بومی سازی شده و 
در حال حاضر توسط ۲کارخانه بسته بندی و فرآوری انجیر در 

شهرستان استهبان در حال بهره برداری است.

سهم ۹۵درصدی استهبان در صادرات انجیر کشور/تلاش برای 
استقرار پایانه صادراتی

نهال انجیر استهبان یکی از نهال های بسیار اقتصادی است، این 
نهال بومی ایران و متعلق به استان فارس و شهر استهبان است 
و از پیوند دو نهال کاملًا متفاوت تولید شده که از محصول 

مرغوبی نیز برخوردار است.
ارزشمند  محصول  این  از  بهره گیری  که  حالیست  در  این 
اقتصاد  رشد  به  شایانی  کمک  می تواند  صادرات  حوزه  در 

کشاورزی فارس کند.

۴۰۰ مادر نیازمند در البرز زیر 
پوشش حمایتی قرار گرفتند

 معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام خمینی 
)ره( استان البرز گفت: ۴۰۰ مادر باردار نیازمند زیر پوشش 

این نهاد حمایتی قرار گرفتند.
معیشتی  سبد  ماهانه  مادران  این  افزود:  قاسمی«  شاپور   «
را  البرز  )ره(  امام  امداد  کمیته  سوءتغذیه  از  پیشگیری 

دریافت می کنند .
سلامت  با  مرتبط  موضوعات  از  یکی  اینکه  بابیان  وی 
خانوارهای نیازمند مساله سوءتغذیه است، گفت: این سبد 
معیشتی برای پیشگیری از ابتلا به سوءتغذیه مادران باردار و 
شیرده نیازمند غیر مددجو که توسط شبکه های بهداشت و 

درمان استان البرز به این نهاد معرفی شدند ارایه می شود .
امام  امداد  کمیته  خانواده  سلامت  و  حمایت  معاون 
خمینی)ره( استان البرز یادآور شد: براین اساس زنان باردار 
و شیرده اقشار آسیب پذیری که دچار عارضه کم خونی و 
کم وزنی هستند توسط شبکه بهداشت، شناسایی و جهت 
تعیین سطح نیازمندی و سایر اقدامات بهداشتی به این نهاد 

معرفی می شوند.
وی افزود: پس از شارژ ماهانه کارت، سرپرست خانوارهای 
مشمول طرح می تواند با مراجعه به فروشگاه های تعیین شده 

سبد حمایت غذایی را دریافت کنند.
قاسمی به اجرای طرح هم سفره باهدف تلاش در راستای 
رفع سوءتغذیه کودکان کمتر از پنج سال نیز اشاره کرد و 
گفت: این طرح به منظور تامین حداقل نیاز غذایی کودکان 
ندارند  را  کافی  مالی  توانایی  آنان  سرپرستان  که  نیازمند 
امام  امداد  است.معاون حمایت و سلامت کمیته  اجراشده 
خمینی)ره( البرز با اشاره به اینکه کمک هزینه لوازم مصرفی 
و نگهداری بیماران سالمند، ماهانه پرداخت می شود، افزود: 
برای مراقبت ۵۰ بیمار مددجوی سالمند که امکان نگهداری 
آنها در منزل نیست به آسایشگاه کهریزک معرفی و بستری 

شده اند.
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رنگرز:
 پاسخگوی هر نتیجه ای خواهم بود

محمد وکیلی:
نایب قهرمانی جهان راحت به دست نیامد

 والیبال به امکانات نیاز دارد

امتحانش کردیم، نم پس نداد

حمله تند پرسپولیس به هوادار متمول با برچسب مشکوک!
طرفدار  هادی،  الکس  علیه  پرسپولیس  تیز  و  تند  بیانیه 
ثروتمندی که مدعی حمایت مالی از این باشگاه است.حمله 

تند پرسپولیس به هوادار متمول با برچسب مشکوک!
الکس هادی تقی به سرعت در بین هواداران پرسپولیس جای 
با قدرت مالی خود در اروپا و آمریکای  باز کرد و  خود را 
باشگاه  این  آینده  مورد  در  را  امید  بارقه  زود  خیلی  شمالی، 
مدیران  با  او  رابطه  اما  کرد،  روشن  سرخپوش  هواداران  نزد 

پرسپولیس به شدت تیره و تار شد.
ابراز  مهاجم  یک  خرید  برای  او  می شد  گفته  که  حالی  در 
آمادگی کرده، ناگهان ساعاتی پیش مدعی شد که رضا درویش 
به او گفته به جای جذب مهاجم، 175 هزار دلار از بدهی این 

باشگاه به لئاندرو پریرا را پرداخت کند.
معرفی  مشکوک«  »فردی  را  هادی  الکس  پرسپولیس  باشگاه 
درویش  با  که  هواداری  توصیف  در  عبارت  این  که  کرده 

مکالمه تلفنی هم داشته، جالب به نظر می رسید.
این بیانیه مهم و شبانه باشگاه پرسپولیس را از دست ندهید:

بولت پرسپولیس یک روز خریدار است، یک روز حامی، 
اما...

و  پرسپولیس  هوادار  را  خود  که  فردی  است  صباحی  چند 
دارای تمکن مالی معرفی می کند از طریق عوامل رسانه ای که 
در اختیار دارد در حال ایجاد مشکلات عدیده برای پرسپولیس 
است. او یک روز خود را خریدار پرسپولیس معرفی می کند 
و روز دیگر مدعی می شود به دنبال انجام هزینه های آن چنانی 
است. او مشخصا مسائلی را مطرح می کند که می داند امکان 
انجام آن ها وجود ندارد. خرید پرسپولیس خارج از هر روال و 
قاعده ای از جمله همین موارد بوده  است. امیدواریم هواداران 
و افکار عمومی در پایان این مطلب متوجه اصل قضایا بشوند.

پرسپولیس  به  لطمه  دنبال  به  فرد  این  پرسپولیس  بولت 
است

بررسی ها و قرائن امر نشان می دهد این فرد با هزینه کردن در 
شبکه های مجازی به دنبال مطرح ساختن و تبلیغ خود در وهله 
بر سر راه پرسپولیس  مانع  ایجاد مشکل و  نخست و احتمالا 
در مرحله بعدی است. در واقع اگر قرار بود هواداران دیگر 
تیم ها به پرسپولیس لطمه بزنند یکی از راهکارها قرار گرفتن 
در مسیری بود که فرد مزبور در حال عبور از آن است. حداقل 
این  از  غیر  لحظه،  این  تا  وی  همراهان  و  او  اقدامات  نتیجه 

نبوده است.
بولت پرسپولیسحامیان مالی واقعی ما گمنام هستند

پرسپولیس همواره هواداران وفاداری دارد که به دنبال کمک 
به پرسپولیس هستند و تمام سعی خود را برای گمنام ماندن 
می کنند، هرچند حداقل در دوره اخیر اصرار در باشگاه این 
مالی  چارچوب های  در  هم  هواداری  کمک های  که  است 
قانونی و شفاف انجام شود. از جمله اثرات اقدامات این فرد، 

آگاهانه یا ناآگاهانه، اختلال در همین روند بوده  است.
کذب  ادعای  این  لوکادیا؟  به  پرسپولیسپرداخت  بولت 

است!
وی در همین مورد اخیر مدعی شد باشگاه از وی برای پرداخت 
بدهی به لوکادیا کمک خواسته است. همین جا ادعای کذب  
تکذیب  شدت  به  را  وی  ادعای  که  می شود  هویدا  فرد  این 
می کنیم. پرسپولیس نه تنها هیچ بدهی ای به لوکادیا ندارد بلکه 
از وی طلبکار است و از او به فیفا شکایت برده  است. حالا 
باید منتظر باشیم ببینیم همین ادعای آقای هوادارنما و همراهان 

رسانه ای او علیه پرسپولیس، دستاویز قرار می گیرد یا نه؟
هجمه  پرسپولیس  برای  پرسپولیسمی خواهد  بولت 

درست کند
به  اتهام زنی  دنبال  به  همه  که  فضایی  در  دیگر  سوی  از 
پرسپولیس و نشر اکاذیب هستند تا حمایت مالی هواداران را 
از پرسپولیس قطع کنند و از سوی دیگر بحث سقف بودجه 
دستمزد بازیکنان و مربیان مطرح است به این مسئله فکر کنید 
که این فرد و  عوامل رسانه ای او با چه هدفی به طور مرتب 
کمک یک و نیم میلیون دلاری برای خرید فقط یک بازیکن 
برای  می خواهند  که  است  این  از  غیر  می کنند؟  مطرح  را 

پرسپولیس هجمه ایجاد کنند؟
برادری اش  بودیم،  مشکوک  فرد  این  پرسپولیسبه  بولت 

را ثابت نکرد
و اما هواداران بدانند با وجودی که از ابتدا به این فرد مشکوک 
بودیم برای اینکه بعدها مطرح نشود، فرصتی برای پرسپولیس 
وجود داشته است و ما جلوی آن را گرفته ایم و گفت وگوی 
پرسپولیس  از  سوءاستفاده  این که  به  توجه  با  داشتیم.  تلفنی 
نیز  افراد  نیت  و  است  به سابقه  عناوینی مسبوق  تحت چنین 
این  برای  دادیم  پیشنهاد  می شود،  مشخص  امور  جریان  در 
ثابت کند یکی  را  برادری خود  به قولی  و  ادعای  که صحت 
نبود را  مبلغ چندانی  پرسپولیس که  پرداخت های خارجی  از 
پرداخت کند اما همین خواسته باعث شد به بهانه های مختلف 
اقدامی انجام ندهد. وی همچنین مدعی بود بازیکنان خوبی را 
می شناسد و از او خواستیم آن ها را به باشگاه معرفی کند که 

باز هم خبری نشد.
نکرد،  اجابت  را  ما  پرسپولیسکوچک ترین خواسته  بولت 

مشکل هم ساخت
این فرد حتی کوچک ترین خواسته ای را اجابت نکرده و هیچ 
نیت  در  و  او صداقت  گفتار  در  بدهد  نشان  که  مثبتی  پالس 
است،  نشده  مشاهده  دارد،  وجود  پرسپولیس  برای  خیری  او 
اینجا مشکلات زیادی را به وجود آورده  اینکه تا  مضاف بر 
بیان کردیم. این فرد همچنین  است که فقط بخشی از آن را 
انجام بدهد،  برای پرسپولیس  اینکه کوچک ترین کاری  بدون 
بهره برداری  پرسپولیس  نام  از  بازی و  با احساسات هواداران 
و  تند  بیانیه  دارد.  رسانه ها حضور  در  هم  روز  هر  و  می کند 
تیز پرسپولیس علیه الکس هادی، طرفدار ثروتمندی که مدعی 
به  پرسپولیس  تند  است.حمله  باشگاه  این  از  مالی  حمایت 

هوادار متمول با برچسب مشکوک!
بین  به سرعت در  الکس هادی تقی  به گزارش »ورزش سه«، 
مالی  با قدرت  و  باز کرد  را  پرسپولیس جای خود  هواداران 
خود در اروپا و آمریکای شمالی، خیلی زود بارقه امید را در 
مورد آینده این باشگاه نزد هواداران سرخپوش روشن کرد، اما 

رابطه او با مدیران پرسپولیس به شدت تیره و تار شد.
ابراز  مهاجم  یک  خرید  برای  او  می شد  گفته  که  حالی  در 
آمادگی کرده، ناگهان ساعاتی پیش مدعی شد که رضا درویش 
به او گفته به جای جذب مهاجم، 175 هزار دلار از بدهی این 

باشگاه به لئاندرو پریرا را پرداخت کند.
معرفی  مشکوک«  »فردی  را  هادی  الکس  پرسپولیس  باشگاه 
درویش  با  که  هواداری  توصیف  در  عبارت  این  که  کرده 

مکالمه تلفنی هم داشته، جالب به نظر می رسید.
دست  از  را  پرسپولیس  باشگاه  شبانه  و  مهم  بیانیه  این 

ندهید:
بولت پرسپولیس یک روز خریدار است، یک روز حامی، اما...

و  پرسپولیس  هوادار  را  خود  که  فردی  است  صباحی  چند 
دارای تمکن مالی معرفی می کند از طریق عوامل رسانه ای که 
در اختیار دارد در حال ایجاد مشکلات عدیده برای پرسپولیس 
است. او یک روز خود را خریدار پرسپولیس معرفی می کند 
و روز دیگر مدعی می شود به دنبال انجام هزینه های آن چنانی 
است. او مشخصا مسائلی را مطرح می کند که می داند امکان 
انجام آن ها وجود ندارد. خرید پرسپولیس خارج از هر روال و 

قاعده ای از جمله همین موارد بوده  است. امیدواریم هواداران 
و افکار عمومی در پایان این مطلب متوجه اصل قضایا بشوند.

پرسپولیس  به  لطمه  دنبال  به  فرد  این  پرسپولیس  بولت 
است

بررسی ها و قرائن امر نشان می دهد این فرد با هزینه کردن در 
شبکه های مجازی به دنبال مطرح ساختن و تبلیغ خود در وهله 
بر سر راه پرسپولیس  مانع  ایجاد مشکل و  نخست و احتمالا 
در مرحله بعدی است. در واقع اگر قرار بود هواداران دیگر 
تیم ها به پرسپولیس لطمه بزنند یکی از راهکارها قرار گرفتن 
در مسیری بود که فرد مزبور در حال عبور از آن است. حداقل 
این  از  غیر  لحظه،  این  تا  وی  همراهان  و  او  اقدامات  نتیجه 

نبوده است.
بولت پرسپولیسحامیان مالی واقعی ما گمنام هستند

پرسپولیس همواره هواداران وفاداری دارد که به دنبال کمک 
به پرسپولیس هستند و تمام سعی خود را برای گمنام ماندن 
می کنند، هرچند حداقل در دوره اخیر اصرار در باشگاه این 
مالی  چارچوب های  در  هم  هواداری  کمک های  که  است 
قانونی و شفاف انجام شود. از جمله اثرات اقدامات این فرد، 

آگاهانه یا ناآگاهانه، اختلال در همین روند بوده  است.
کذب  ادعای  این  لوکادیا؟  به  پرسپولیسپرداخت  بولت 

است!
وی در همین مورد اخیر مدعی شد باشگاه از وی برای پرداخت 
بدهی به لوکادیا کمک خواسته است. همین جا ادعای کذب  
تکذیب  شدت  به  را  وی  ادعای  که  می شود  هویدا  فرد  این 
می کنیم. پرسپولیس نه تنها هیچ بدهی ای به لوکادیا ندارد بلکه 
از وی طلبکار است و از او به فیفا شکایت برده  است. حالا 
باید منتظر باشیم ببینیم همین ادعای آقای هوادارنما و همراهان 

رسانه ای او علیه پرسپولیس، دستاویز قرار می گیرد یا نه؟
هجمه  پرسپولیس  برای  پرسپولیسمی خواهد  بولت 

درست کند
به  اتهام زنی  دنبال  به  همه  که  فضایی  در  دیگر  سوی  از 
پرسپولیس و نشر اکاذیب هستند تا حمایت مالی هواداران را 
از پرسپولیس قطع کنند و از سوی دیگر بحث سقف بودجه 
دستمزد بازیکنان و مربیان مطرح است به این مسئله فکر کنید 
که این فرد و  عوامل رسانه ای او با چه هدفی به طور مرتب 
کمک یک و نیم میلیون دلاری برای خرید فقط یک بازیکن 
برای  می خواهند  که  است  این  از  غیر  می کنند؟  مطرح  را 

پرسپولیس هجمه ایجاد کنند؟
برادری اش  بودیم،  مشکوک  فرد  این  پرسپولیسبه  بولت 

را ثابت نکرد
و اما هواداران بدانند با وجودی که از ابتدا به این فرد مشکوک 
بودیم برای اینکه بعدها مطرح نشود، فرصتی برای پرسپولیس 
وجود داشته است و ما جلوی آن را گرفته ایم و گفت وگوی 
پرسپولیس  از  سوءاستفاده  این که  به  توجه  با  داشتیم.  تلفنی 
نیز  افراد  نیت  و  است  به سابقه  عناوینی مسبوق  تحت چنین 
این  برای  دادیم  پیشنهاد  می شود،  مشخص  امور  جریان  در 
ثابت کند یکی  را  برادری خود  به قولی  و  ادعای  که صحت 
نبود را  مبلغ چندانی  پرسپولیس که  پرداخت های خارجی  از 
پرداخت کند اما همین خواسته باعث شد به بهانه های مختلف 
اقدامی انجام ندهد. وی همچنین مدعی بود بازیکنان خوبی را 
می شناسد و از او خواستیم آن ها را به باشگاه معرفی کند که 

باز هم خبری نشد.
نکرد،  اجابت  را  ما  پرسپولیسکوچک ترین خواسته  بولت 

مشکل هم ساخت
این فرد حتی کوچک ترین خواسته ای را اجابت نکرده و هیچ 
نیت  در  و  او صداقت  گفتار  در  بدهد  نشان  که  مثبتی  پالس 
است،  نشده  مشاهده  دارد،  وجود  پرسپولیس  برای  خیری  او 
اینجا مشکلات زیادی را به وجود آورده  اینکه تا  مضاف بر 
بیان کردیم. این فرد همچنین  است که فقط بخشی از آن را 
انجام بدهد،  برای پرسپولیس  اینکه کوچک ترین کاری  بدون 
بهره برداری  پرسپولیس  نام  از  بازی و  با احساسات هواداران 

می کند و هر روز هم در رسانه ها حضور دارد.

پرداخت  عدم  از  انتقاد  با  ایران  پاراوزنه برداری  تیم  سرمربی 
پاداش وزنه برداران گفت:دو سال است که هنوز حق و حقوق 

وزنه برداران پرداخت نشده و حق دارند گلایه کنند.
آخرین  درباره  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در  توکلی  حسین 
مسابقات  به  اعزام  از  پیش  پاراوزنه برداری  ملی  تیم  شرایط 
جهانی اردن گفت: 1۰ پاراوزنه بردار ۲۸ مردادماه به مسابقات 
جهانی اعزام می شوند. تقریباً تیم در تمامی سال اردو داشت 
و هر ماه تنها یک هفته تا 1۰ روز وزنه برداران در اردو نبودند. 
نظر  از  شکر  را  خدا  و  شد  برگزار  محلات  در  ما  اردوهایی 
اسکان، تغذیه، آب و هوا شرایط خیلی خوب داشتیم. آخرین 
اردوی ما در تهران برگزار شد که باتوجه به گرمای هوا کمی 
اردویی و تمرینی خوب  این حال شرایط  با  اما  اذیت شدیم 
پیش رفت و وزنه برداران جوان هم پیشرفت قابل ملاحظه ای 

داشتند.
مشکل  هانگژو  پاراآسیایی  در  وزنه بردار  انتخاب  برای 

داشتیم
سرمربی تیم پاراوزنه برداری در رابطه با انتخاب نفرات برای 
بازی های پاراآسیایی گفت: ما حتی برای انتخاب 1۰ وزنه بردار 
برای بازی های پاراآسیایی هانگژو دچار مشکل شدیم. برخی 
همان  اما  بزنیم  خط  تیم  ترکیب  از  شدیم  مجبور  را  نفرات 
نفرات هم در بازی های پاراآسیایی توانایی کسب مدال داشتند. 
با این حال یک تیم یک دل و یک دست با شرایط روحی و 

روانی و فنی خوبی انتخاب کردیم.
عدم پرداخت پاداش، وزنه برداران را بی انگیزه می کند

ملی پوشان  به  جوایز  پرداخت  عدم  به  اشاره  با  توکلی 
پاراوزنه برداری گفت: متأسفانه از مسابقات جهانی گرجستان 
مدال آوران  جوایز  الان  به  تا  آسیایی  رقابت های  همچنین  و 
ماه  در  هفته  یک  تنها  که  ورزشکارانی  است.  نشده  پرداخت 
در اردو نیستند، یعنی عملًا هیچ کار دیگری انجام نمی دهد. 
آن ها شغل و حرفه ای ندارند و حتی باید از جیب برای ورزش 
که  هستند  متأهل  وزنه برداران  از  خیلی  کنند.  هزینه  قهرمانی 
هزینه های خاص خودشان را دارند. عدم پرداخت پاداش های 
کاروان  است.  آن ها شده  انگیزی  بی  باعث  پیش  دو سال  از 
می کند،  را کسب  مدال  بیشترین  مسابقه ای  هر  در  پارالمپیک 
بنابراین آن ها تیم قوی هستند و به جای عدم پرداخت پاداش، 

باید بیشتر توجه کنند.

پاراوزنه برداران حق دارند گلایه کنند
سرمربی تیم پاراوزنه برداری گفت: متأسفانه شرایط برابری بین 
می تواند مشکلات  همین موضوع  و  رفته  بین  از  ورزشکاران 
زیادی ایجاد کند. این موضوع در اختیار من نیست اما روی 
تمرینات  می گذارد.  تأثیر  ورزشکاران  روحیه  و  عملکرد 
ورزشکاران برای مسابقات جهانی پرفشار بوده و باید انگیزه ای 
برای ادامه دادن وجود داشته باشد، امیدوارم مسئولان حداقل 
در آستانه مسابقات جهانی این انگیزه را از بین نبرند. تقریباً 
یک سال دیگر هم تا برگزاری پارالمپیک زمان باقی مانده و 
نابرابر به حق  ناراحتی آن ها به خاطر این شرایط  اعتراض و 

است.
نشده  پرداخت  جهانی  مسابقات  پاداش  است  سال  دو 

است
شرایط  به  توجه  با  پارالمپیکی  ورزشکاران  گفت:  توکلی 
در  اما  می دهد  انجام  را  تلاش  بالاترین  دارند،  که  جسمی 
از  از حق و حقوق آن ها  حق آن ها اجحاف می شود. بخشی 
است.  گرفته شده  نادیده  قهرمانان  از  سوی صندوق حمایت 
حقوق آن ها از سوی فدراسیون و کمیته پارالمپیک پرداخت 
می شود اما متأسفانه از دو سال پیش پاداش مسابقات جهانی 

را دریافت نکردند.
به عنوان مدعی قهرمانی جهان به مسابقات اعزام می شویم

وی در مورد حریفان ایران در مسابقات جهانی اظهار داشت: 
در دوره قبلی در مسابقات جهانی تیم ایران عنوان قهرمانی را 
به دست آورد، بنابراین تیم ما به عنوان مدعی قهرمانی جهان 
می شود  باعث  شرایط  این  می کند،  شرکت  مسابقات  این  در 
فنی زیر  ایراد  برود و کوچک ترین  بالا  تیم  از  توقعات  کمی 
ذره بین قرار بگیرد، اما به هر حال مسابقه است و همه در حال 

رقابت کردن هستند.
پارالمپیک آسیایی ها  اصلی ترین حریفان ما در جهان و 

هستند
اکثراً  تیم هایی که در دنیا رقابت می کنند  توکلی عنوان کرد: 
لحاظ  به  و جهانی  آسیایی  مسابقات  بنابراین  هستند،  آسیایی 
اردون،  مثل  کشورهای  نمی کند.  تفاوتی  ما  تیم  برای  کیفیت 
کشورها  دیگر  می آیند.  میدان  به  قدرت  با  چین  و  قزاقستان 
که بیرون از حوزه آسیایی فعالیت می کنند و به عنوان رقیب 
تیمی  نظر  از  و  هستند  چهره  تک  معمولًا  می شوند  محسوب 

تیم  ما دو  بنابراین اصلی ترین رقیب  ندارند،  باکیفیتی  شرایط 
چین و اردن است. تیم ایران در بیشتر اوزان رنکینگ اول و 
دوم را در اختیار دارد و امیدوارم با همین کیفیت در جهانی 
کسب  رقابت های  از  یکی  مسابقات  این  کند.  پیدا  حضور 
سهمیه پارالمپیک محسوب می شود بنابراین همه تیم ها با تمام 

قدرت ظاهر می شوند.
سرمربی پارالمپیک در مورد وضعیت روح الله رستمی گفت: 
تا  را  آن  فیزیوتراپی  با  که  داشت  مصدومیت  یک  رستمی 
باکیفیت  هم  تهران  اردوی  آخرین  در  کرد.  درمان  حدودی 
شرکت کرد و به وزنه های خوبی رسید. امیدوارم رقابت خوبی 

با وزنه بردار چینی داشته باشد.
مصدومیت یک وزنه بردار جدی و نگران کننده است

وزنه بردار  بختیار  محسن  مصدومیت  وضعیت  مورد  در  وی 
شدن  رفع  ما  دغدغه ها  از  یکی  گفت:  کیلوگرم   5۹ دسته 
مصدومیت بختیار است، او رنکینگ یک دنیا را در اختیار دارد 
و در تلاش هستیم که به این مسابقات برسد.وزنه های خوبی 
در اردو زد اما مصدومیتش نگرانی ها را به وجود آورد. باتوجه 
به اینکه رنکینگ یک و سهمیه پارالمپیک را دارد باید در این 
مسابقه شرکت کند. با توجه به اینکه مسابقه او یک روز مانده 
به پایان مسابقات جهانی است زمان کافی برای ریکاوری و 

رفع شدن مصدومیتش داریم.
نبود سیامند رحمان در پارالمپیک توکیو حس شد

سنگین  فوق  دسته  در  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
جایگزین خوبی برای سیامند رحمان در این رقابت ها وجود 
دارد یا خیر، گفت: زمانی که در پارالمپیک توکیو مدال طلا 
رحمان  سیامند  نبود  شد،  انداخته  اردنی  وزنه بردار  گردن  بر 
طلای  ایران  که  آمد  وجود  به  دغدغه  این  و  شد  احساس 
از  بعد  خوشبختانه  ولی  داد  دست  از  را  فوق سنگین  دسته 
پارالمپیک باتوجه به پشتوانه خوبی که داشتیم احمد امین زاده 
و مهدی صیادی جایگزین های خوبی در این دسته شدند. ما 
دریافت  را  وزن  سنگین  نقره  و  طلا  گرجستان  مسابقات  در 
کردیم. در آسیا طلا و برنز این دسته را کسب کردیم. به لحاظ 
رکوردی سیامند نه تنها در ایران بلکه در دنیا بی نظیر بود و 
ما  نیست.  نشدنی  اما  است  خیلی سخت  رکوردها  آن  تکرار 
جوانانی داریم که می توانند در دسته فوق سنگین به مدال طلا 

برسند. همگی هم جوان و رو به رشد هستند.

حسین توکلی:

گلایه وزنه برداران به حق است

سرمربی تیم والیبال نوجوانان معتقد است والیبال در هر رده 
سنی نیاز به امکانات دارد و نباید با این شرایط توقع زیادی 

داشت.
محمد وکیلی سرمربی تیم والیبال نوجوانان در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، درباره کسب عنوان نایب قهرمانی در مسابقات 
بالایی  بسیار  سطح  جهانی  مسابقات  معمولًا  گفت:  جهانی 
قدرتمند  حضور  برای  سال  دو  از  کشورها  تمامی  و  دارد 
در این رقابت ها برنامه ریزی می کنند.حتی برخی از کشورها 
مثل کره و ژاپن از چند سال قبل برای پشتوانه سازی کار را 
شروع می کنند تا بتوانند در این رده سنی توانایی های خود 

را نشان بدهند.
وی گفت: ولی در ایران تقریباً ۲۰ ماه برای انتخاب و آماده 
هزار   ۳ به  نزدیک  کردیم.  تلاش  شبانه روز  تیم  این  سازی 
بازیکن در تهران مرحله به مرحله مورد ارزیابی قرار گرفتند 
تا در نهایت تیم انتخاب شد و در مسابقات هم در جایگاه 

دوم جهان قرار گرفتیم.
فرانسه  مقابل  فینال  بازی  به  نوجوانان  والیبال  تیم  سرمربی 
اشاره کرد و گفت: بازیکنان تمام توان خود را به کار گرفتند 
تا به فینال راه پیدا کنند، بازی دیروقت به اتمام رسید. شاید 
اگر بازیکنان یک روز ریکاوری داشتند در بازی با فرانسه در 
مرحله فینال عملکرد بهتری ارائه می دادند. تیم ما با فرانسه 
خیلی فاصله نداشت و به فاصله 5 امتیاز از این تیم شکست 
در  و  داشتند  بیشتری  ریکاوری  فرانسه  بازیکنان  خوردیم. 
بازی با فینال بهتر کار کردند. بازیکنان ما هم خیلی زحمت 

کشیدند.
وکیلی عنوان کرد: سطح کیفی بازی فینال باعث خوشحالی 
و رضایت همه مردم شده بود و این نشان می دهد علی رغم 
اینکه تیم ایران بازنده میدان بود اما عملکرد قابل قبولی ارائه 
این  اما  نمی شود  برگزار  کیفیت  با  فینال  بازی  معمولًا  داد. 
بازی برعکس بود و نشان می دهد بازیکنان یک لحظه دست 

از تلاش برنداشتند.
سرمربی تیم والیبال نوجوانان اظهارداشت: این نتیجه به همین 
و  امکانات  همه  با  ژاپن  تیم  است،  نیامده  به دست  راحتی 
سرمایه گذاری هایی که دارد در جایگاه یازدهم این مسابقات 
قرار گرفت. بازیکنان برای هر امتیاز جنگیدند. خدا را شکر 
ارزش  طلا  مدال  که  است  درست  رسید.  مدال  به  تیم  که 
بسیار زیادی دارد اما مدال نقره هم جایگاه خاص خودش را 
دارد. تیمی که به مرحله فینال رسیده یعنی شایستگی آن را 

داشته و بدون باخت به این مرحله رسیده است.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  نوجوانان  والیبال  تیم  سرمربی 
برای حفظ این تیم فدراسیون باید چه اقداماتی انجام دهد، 
عنوان کرد: برای همه نسل ها باید امکانات روز دنیا رو فراهم 
شود. امکانات ما نسبت به بقیه کشورها که رقیبان اصلی ما 
محسوب می شوند اصلًا قابل مقایسه نیست. در حال حاضر 
همین  در  داریم.  ملی  تیم  چهار  برای  خوابگاه  سالن  یک 
دارد  اختیار  در  که  امکاناتی  تمام  با  ژاپن  کشور  مسابقات 
اما  ایران در جهان درخشید.  اما  ایستاد  یازدهم  در جایگاه 
توقع  نباید  باشیم،  نداشته  اختیار  در  امکانات  که  زمانی  تا 
زیادی از تیم ها داشته باشیم. در رده پایه تلاش شبانه روزی 
انجام می شود ولی در بزرگسالان امکانات خیلی مهم است.

تبصره  تنها  اینکه  بیان  با  فرنگی،  کشتی  ملی  تیم  سرمربی 
دلیل  به  و  کیلوگرم   7۲ وزن  در  ملی  تیم  انتخابی  چرخه 
از  گفت:  است،  بوده  سهرابی  دانیال  خوب  بسیار  عملکرد 
پایبند  ملی  تیم  انتخابی  چرخه  و  عدالت  اجرای  به  اینکه 

بودیم خوشحالم.
حسن رنگرز درباره شرایط تیم ملی کشتی فرنگی در فاصله 
یک ماه مانده تا اعزام به رقابت های قهرمانی جهان، اظهار 
کرد: خدا را شکر شرایط تیم خوب است و همه بچه ها با 
انگیزه و تلاش زیاد به دنبال کسب بهترین نتیجه در رقابت 
های جهانی صربستان هستند. البته کار بسیار سختی در پیش 
داریم و با توجه به اختصاص سهمیه های المپیک به 5 نفر 
برتر هر وزن، تمامی کشورها با حداکثر توان خود در این 
حداکثر  کسب  ما  هدف  داشت.  خواهند  حضور  مسابقات 

سهمیه و رفتن به روی سکوی قهرمانی جهان است.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، افزود: در این راه مجموعه ای 
از شرایط بر عملکرد ملی پوشان در میدان مبارزه تاثیرگذار 
برنامه ریزی  با  که  است  این  ما  تلاش  همه  و  شود  خواهد 
این مسابقات  دنبال کسب موفقیت در  به  و تحلیل درست 
سخت تر  قبل  سال   ۲ به  نسبت  امسال  جهانی  قطعا  باشیم. 
خواهد بود و شرایط ما نیز خاص و ویژه است. امسال علاوه 
بر حساسیت قهرمانی جهان، کسب سهمیه المپیک هم هست 
رقابت های  در  کرد.  خواهد  پیش  از  بیش  را  حساسیت  و 
امسال نیز روس ها حضور دارند و قطعا معادلات را به هم 

می زنند.
وی با اشاره به پایبندی کادر فنی تیم ملی کشتی فرنگی به 
فرآیند چرخه انتخابی در انتخاب ملی پوشان، گفت: نفرات ما 
از وزن 55 تا 1۳۰ کیلوگرم مطابق با فرآیند انتخاب شده اند. 
با توجه به عملکرد خاص دانیال  نیز  در وزن 7۲ کیلوگرم 
که  شد  برگزار  رو  در  رو  انتخابی  رقابت  هم  باز  سهرابی، 
تاکنون در  نیز مشخص شد.  این وزن  ملی پوش  نهایت  در 
هیچ دوره ای تیم ملی کشتی فرنگی با این نگاه و چارچوب 

قانونی انتخاب نشده  است.
رنگرز خاطرنشان کرد: ممکن است در این میان یک عزیزی 
انتقاد کند و معتقد باشد که عدالت در انتخابی رعایت نشده 
است اما این صحبت بر اساس تفسیر اوست. تمام سعی ما 
از ابتدا این بود که عدالت را رعایت کنیم و بهترین نفرات 
را بر اساس فرآیند انتخابی مشخص و قانونی انتخاب کنیم. 
قطعا در اینباره در نهایت سرمربی تیم ملی باید پاسخگوی 

نتایج کسب شده باشد.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، درباره برنامه های پیش رو 
آینده  ماه  گفت:  فرنگی،  کشتی  ملی  تیم  پشتوانه های  برای 
یک تورنمنت در روسیه برگزار می شود و قصد داریم تیم 
جوانی را به این مسابقات اعزام کنیم تا برای برخی اوزان 
جهان  قهرمانی  های  رقابت  در  برای حضور  امید  ملی  تیم 

تصمیم نهایی را اتخاذ کنیم.
وی درباره انتظارات از تیم ملی کشتی فرنگی برای کسب 
به  توانستیم  که  خوشحالم  گفت:  ها،  رقابت  این  در  نتیجه 
فرآیند انتخابی تیم ملی که نوشته و طراحی شد پایبند باشیم. 
البته در هر قانونی تبصره نیز وجود دارد و تنها تبصره ما در 
وزن 7۲ کیلوگرم بود که دلیل آن نیز عملکرد خوب دانیال 

سهرابی بوده در رویدادهای مختلف بوده است.
رنگرز ادامه داد: همیشه نقدهایی نسبت به تصمیمات کادر 
فنی وجود دارد و ما این نقدها را به جان می خریم و باید 
بود و شفاف سازی  پاسخگو خواهیم  باشیم. حتما  پاسخگو 
هم خواهیم کرد. در حال حاضر خواهش من این است که با 
توجه به انتخاب ملی پوشان، همه کمک کنند تا آرامش تیم 

حفظ شود و از تیم ملی حمایت کنند.

سرمربی پیکان از عملکرد تیمش مقابل گل گهر تمجید کرد.
رسول خطیبی در نشست خبری پس از بازی تیمش مقابل 
بدون  با تساوی  فوتبال که  برتر  لیگ  گل گهر در هفته دوم 
بازی  که  آنها  می کنم  فکر  کرد:  اظهار  رسید،  پایان  به  گل 
باکلاس  فوتبال  یک  که  دیدند  را  تیم مان  برنامه  دیدند،  را 
دیده  را  بازی  اگر  و  بردم  لذت  بازیکنانم  بازی  از  است. 
باشید، دروازه بان ما یک توپ هم دریافت نکرد و به گل گهر 
موقعیتی ندادیم. تنها چیزی که این بازی زیبا نداشت، گل 
بود که فکر می کنم باید یکی، دو گل می زدیم. همه بازیکنان 

ما به جز یک بازیکن که تعویض کردیم، عالی بودند.
بازیکنانم مقابل تیم خوب و پرهزینه گل گهر که  او افزود: 
از  قدر  آن  داشتند.  خوبی  نمایش  دارند،  خوبی  بازیکنان 
بازیکنان  به  خواستم  باشگاه  از  که  هستم  راضی  کیفیتشان 
پاداش برد داده شود. من دوست دارم مقابل همه تیم ها این 

طور بازی کنیم و حیف شد که نتوانستیم ببریم.
نداریم  دیگر  تیم های  به  کاری  داد:  ادامه  پیکان  سرمربی 
که  است  این  ما  فلسفه  می کنند.  هزینه  و  دارند  پول  چون 
فکر  است.  بزرگی  کار  ما  برای  این  کنیم.  بازیکن سازی 
بهتر  میلیاردی هزینه می کنند  تیم هایی که  از  لذتش  می کنم 

است.
داد:  توضیح  پیکان  گلزنی  مشکل  درباره  ادامه  در  خطیبی 
ما مهاجم داریم و اگر مهاجم خوبی باشد، جذب می کنیم. 
مشکلی بابت موقعیت سازی نداریم. آقای اخباری هم بسیار 
از هفته پیش  بهتر  به مراتب  این هفته  ما  خوب عمل کرد. 
بهتری خواهیم  بودیم و هر چه هماهنگ تر شویم، عملکرد 

داشت.
بزرگسالان در  و  امید  ملی  تیم   درباره حضور سرمربیان  او 
حضورشان  و  ممنونم  آنها  از  گفت:  دستگردی  ورزشگاه 
خصوصا به تیم جوان ما انگیزه می دهد. خواهشم این است 
که اگر از تیم ما قرار است بازیکن دعوت شود، طوری باشد 

که ما لطمه نخوریم.
چمن  باشگاه  این  اینکه  به  واکنش  در  پاس  اسبق  بازیکن 
دستگردی را از درآمد ترانسفر او به هامبورگ درست کرد، 
زمین  یک  می کردیم  بازی  اینجا  ما  که  زمانی  کرد:  اظهار 
چمن - خاکی بود. لطف خدا بود که وقتی به آلمان رفتیم، 
شد.  درست  چمن  این  هامبورگ  به  من  ترانسفر  درآمد  با 
برای  خوبی  چمن  که  می کنم  تشکر  ورزشگاه  مسئولان  از 

دستگردی فراهم کردند.
مکتب  گفت:  پاس  باشگاه  احیای  درباره  پایان  در  خطیبی 
پاس هیچ موقع نمی آید. من پنج و نیم فصل در پاس بودم و 
باشگاهی بود که حیف شد. این باشگاه مکتب خاصی داشت 
و ارزشمند است. دوست دارم این باشگاه احیا شود چون 

بازیکنان بزرگی از آن خاطره دارند.

خطیبی: 
پاس حیف شد

گاتزتا دلو اسپورت از قطعی شدن انتقال مارکو آرناتوویچ به 
اینتر خبر داد. به این ترتیب باید انتقال مهدی طارمی به این 

تیم را پایان یافته تلقی کرد.
یک  دنبال  به  تابستانی  انتقالات  و  نقل  بازار  ادامه  در  اینتر 
آرناتوویچ  مارکو  از  ایتالیایی  مهاجم می گردد و رسانه های 
این  برای  اینتر  مطرح  گزینه های  عنوان  به  طارمی  مهدی  و 

پست خبر داده بودند.
روزنامه گاتزتا دلو اسپورت در تازه ترین گزارش خود اعلام 
کرد مارکو آرناتوویچ قطعا به اینتر خواهد پیوست و برای 
نراتزوری  بازیکن  بازیکن در عمر فوتبالی خود  بار  دومین 
به  زودی  به  آرناتوویچ  می گوید  روزنامه  این  شد.  خواهد 
شهر میلان رسیده و در تستهای پزشکی اینتر شرکت می کند 

و فردا قرارداد رسمی خود را امضا خواهد کرد.
آرناتوویچ علاوه بر امسال، در طول تابستان گذشته هم به 
با  او به صورت قرضی  اینتر مطرح شده بود.  عنوان هدف 
نراتزوری  اینتر می پیوندد و  به  میلیون یورویی  قراردادی 4 
از حق خرید دائمی او برخوردار است. علاوه بر پاداش ها 
اینتر برای خرید دائمی این مهاجم 4 میلیون یوروی دیگر به 

بولونیا خواهد پرداخت.
بولونیا مدتها مقابل از دست دادن این مهاجم مقاومت می کرد 
جدایی  اجازه  شد  باعث  نهایت  در  آرناتوویچ  اصرار  ولی 
تمرینهای  در  بلافاصله  ۳4ساله  آرناتوویچ  شود.  صادر  او 
تیم اینزاگی شرکت کرده اما بازی اول اینتر مقابل مونزا در 
شروع فصل سری آ را از روی نیمکت تماشا خواهد کرد. 

این بازی شنبه آینده برگزار خواهد شد.
خط  در  بحران  به  دادن  پایان  برای  اینتر  دشوار  تابستان 
حمله اش به این ترتیب پایان می  یابد. اینتر برای پیدا کردن 
مهاجم در بازار ماجراهایی پرهیجان را پشت سر گذاشت و 
سپری  را  دشواری  روزهای  احساسی  نظر  از  هم  هواداران 
کردند. ابتدا اینتر لوکاکو را انتخاب کرده بود که این ستاره 
بلژیکی به باشگاه سابقش پشت کرد. از رویای گران قیمت 
تا  بود  اینتر  پسند  مورد  پدیده  که  بالوگان  فلوریان  خرید 
ناکامی در به خدمت گرفتن جان لوکا اسکاماکا از اینتر، یکی 
مهاجم  به  نراتزوری  اینتر عشق سمی  ماجراهای  از آخرین 

ایرانی، مهدی طارمی بود.
مدیر  و  اینتر  کناره گیری  دلیل  اخیرا  ایتالیایی  روزنامه  این 
مهدی  جذب  برای  تلاش  از  ماروتا  جوزپه  ورزشی اش 
طارمی را توضیح داده بود. اولین دلیل اینتر برای منصرف 
برای  پورتو  که  است  بالایی  قیمت  طارمی  از جذب  شدن 
صدور اجازه او طلب کرده بود. گفته می شود پورتو به اینتر 
اعلام کرد که برای جذب طارمی باید دست کم ۳۰ میلیون 
یورو بپردازد. دلیل دوم اینتر و ماروتا این بود که طارمی در 
میانه فصل برای شرکت در جام ملتهای آسیا با تیم ملی ایران 

حدود یک ماه و نیم در اختیار تیم نخواهد بود.

آرناتوویچ 34ساله به جای طارمی
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انتخابات امسال تمام الکترونیکی می شود؟

زنگنه:

بدون FATF توانستیم منابع بلوکه شده ایران را آزاد کنیم

امیرعبداللهیان: 
تداوم تحریم های ایران به نفع اروپا نخواهد بود

تاثیر آزادسازی دلارهای بلوکه شده بر اقتصاد

علت کاهش ورود ارز چه بود؟

حدادعادل:

 تلخ ترین دوران ۴ ساله ام دوران مجلس ششم بود

کارشناس اقتصادی :
دولت منابع مصرف آزادسازی ارز را از قبل مشخص کرده است

رایانه ای  ابزارهای  و  اطلاعات  فناوری  از  استفاده  مزایای 
صورت  به  انتخابات  برگزاری  نیست؛  پوشیده  کسی  بر 
امور  سایر  مانند  می تواند  که  است  موضوعی  هم  الکترونیکی 
انجام  سنتی  جای  به  پیشرفته  روش های  کردن  جایگزین  با 
هزینه ها  و  افزوده  کارها  دقت  و  سرعت  بر  نتیجه  در  و  شود 

کاهش داده شود. 
به گزارش ایسنا، انتخابات تنها شامل رای گیری نیست و پیش 
الکترونیکی  و  می شود  آغاز  انتخابات  شروع  دستور  با  آن  از 
الکترونیکی  انتخابات  انتخاباتی،  فرایندهای  از  یک  هر  بودن 
یا E-election را رقم می زند، اما چیزی که بین عوام به اسم 
انتخابات الکترونیکی شناخته می شود، رای گیری الکترونیکی 

یا E-voting است.
هویتی  سند  اصالت  احراز  رای گیری،  روز  فرایند  اولین 
به  شعب  تمامی  در  حاضر  حال  در  که  است  رای دهنده 
صورت الکترونیکی انجام می شود و شامل کنترل شماره ملی 
رای  و  بودن  جعلی  از  جلوگیری  و  سنی  محدوده  برای  فرد 
تکراری است و درنهایت تفاوت اصلی شعب تمام مکانیزه با 
الکترونیکی  صورت  به  آرا  شمارش  و  رای  اخذ  شعب،  سایر 

است.
از  بسیاری  در  انتخاباتی  فرایندهای  اغلب  حاضر،  حال  در 
کشورهای دنیا به صورت الکترونیکی انجام می شود، اما اخذ 

و شمارش آرا همچنان با استفاده از کاغذ است.
بر این اساس می توان ادعا کرد از الکترونیکی شدن انتخابات 

دوره ای  چند  رای گیری،  فرایند  گرفتن  نظر  در  بدون  ایران 
اخیر  سالهای  طی  که  موضوع  این  شدن  مطرح  با  و  می گذرد 
آن  اجرای  برای  لازم  ساخت های  زیر  شده  گفته  شده،  انجام 

وجود دارد.
حائز  بعد  چند  از  الکترونیکی  صورت  به  انتخابات  برگزاری 
از  و  کاهش  انتخاباتی  هزینه های  اول  گام  در  است؛  اهمیت 
سوی دیگر دقت و سرعت عمل فرآیند انتخابات افزایش می 
یابد. مسئولان براین باور بودند در انتخابات مجلس و شوراها 
صورت  به  آرا  شمارش  و  بالاست  بسیار  کاندیداها  تعداد  که 
الکترونیکی  صورت  به  انتخابات  باید  می کشد،  طول  دستی 
خبرگان  مانند  انتخابات  در  که  می شود  گفته  اما  شود  برگزار 
عمل  سنتی  روش  به  است  بهتر  جمهوری  ریاست  و  رهبری 

شود.  
که  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  دوره  دوازدهمین 
شود؛  برگزار  جاری  سال  اسفندماه   ۱۱ تاریخ  در  است  قرار 
وزارت  اسلامی،  شورای  مجلس  نمایندگان  امسال  خردادماه 
حوزه های  هشتم  یک  حداقل  در  تا  کردند  موظف  را  کشور 
کاملًا  صورت  به  را  انتخابات  مجلس،  کرسی  تعدد  دارای 

کنند. برگزار  الکترونیکی 
سخنگوی  نظیف-  طحان  هادی  اخیرا  رابطه  همین  در 
برگزاری  درباره  ملت،  خانه  با  گفت وگو  در  نگهبان-  شورای 
اسناد  در  موضوع  این  است:  گفته  انتخابات  الکترونیک 
بالادستی وجود دارد و در قانون جدید نیز به آن اشاره شده 

به  فرآیند   ۲۴ انتخابات  در  موجود  فرآیند   ۲۵ از  البته  است، 
هم  کشور  وزارت  و  است  انجام  حال  در  الکترونیک  صورت 
اعلام آمادگی کرده است اما درباره اخذ رأی منتظر دریافت 
کنیم.  نظر  اعلام  آن  از  پس  تا  هستیم  کشور  وزارت  طرح 
های  تایید  و  باشد  شده  لحاظ  طرح  این  در  فنی  نکات  اگر 
برگزاری  با  مخالفتی  هم  نگهبان  شورای  شود،   کسب  فنی 

انتخابات به صورت الکترونیک ندارد.  
اشاره  آن  به  خود  اظهارات  تازه ترین  در  وی  که  موضوعی 
شوراهای  کمیسیون  در  جلسه ای  گذشته  هفته  است  گفته  و 
مطرح  آنجا  در  که  بحث هایی  از  یکی  شد.  برگزار  مجلس 
نماینده ها  از  برخی  و  بود  الکترونیکی  انتخابات  بحث  شد 
دغدغه ها  آن  به  نسبت  باید  که  داشتند  دغدغه هایی 
در  تا  کرد  پیدا  راه حل هایی  و  گیرد  صورت  چاره اندیشی 
فرض اجرا ما اختلاف نظر مواجه نباشیم. به هر حال جلسات 
نهایی  نتیجه  به  هنوز  و  است  برگزاری  حال  در  کارشناسی 

نرسیده است.
طبق اعلام کارشناسان، احراز هویت الکترونیکی از زمانی که 
اطلاعات وارد دستگاه می شود، یک ثانیه انجام می شود البته 
احراز  است،  ضعیف تر  زیرساختی  امکانات  که  مناطقی  در 

هویت حداکثر ده تا پانزده ثانیه انجام می شود.
دستگاه های  امنیت  و  طراحی  درباره  گذشته  سالهای  طی 
دستگاه ها  طراحی های  کلیه  که  بود  شده  اعلام  هویت  احراز 
مشابه  دستگاهی  اصلا  و  است  شده  انجام  کشور  داخل  در 
رمزنگاری،  سیستم های  تمام  ندارد.  وجود  دستگاه ها 
این  مخصوص  دستگاه ها  عامل  سیستم  حتی  و  نرم افزاری 
است.برخی  شده  طراحی  کشور  داخل  در  و  بوده  دستگاه 
قطعاتی که به لحاظ اقتصادی تولید آنها مقرون به صرفه نبوده 
شده  وارد  هم  است  نبوده  کشور  داخل  در  آن  تکنولوژی  یا 
است. دستگاه ها به گونه ای  طراحی شده که امکان هک شدن 
آنها بسیار ضعیف است و از این بابت نگرانی وجود ندارد. بر 
این اساس شماره ملی ارسال و در پایگاه این شماره بررسی 
می شود تا کنترل کند فرد پیش از این رای داده است یا نه.در 
زیرساخت های  و  ملزومات  شدن  فراهم  بحث  راستا  این 
تمام  برگزاری  برای  اطلاعات،  امنیت  حفظ  و  پایدار  ارتباطی 
است.طی  برخوردار  ویژه  اهمیت  از  انتخابات،  الکترونیکی 
وزارت  و  کشور  زیرساختی  مجموعه  کل  گذشته  سالهای 
انتخابات  برگزارکنندگان  با  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
هویت  احراز  تا  بودند  باش  آماده  همه  و  کرده  همراهی  
شده  تاکید  همواره  سویی  از  شود.  عملیاتی  ریسک  بدون 
احتمالی  قطع  اما  بود.  خواهد  پایدار  اینترنت  ارتباطات  که 
زیرا  شد  نخواهد  دستگاه ها  شدن  قطع  موجب  هم  اینترنت 
سالهای  طی  آنچه  نمی شود.طبق  استفاده  اینترنت  فضای  از 
از  مستقل  شبکه  یک  انتخابات  ستاد  برای  شده  اعلام  گذشته 
اینترنت در نظر گرفته می شود که مشکلات اینترنت را ندارد 
و بسیاری از فعالیت ها به لحظه در آن انجام می شود و شعبات 
اخذ رای با ستاد انتخابات ارتباط به لحظه دارند، به طوری که 
ثبت  شبکه  در  ملی اش  کارت  شماره  بدهد،  رای  کسی  اگر 

می شود و این فرد نمی تواند در جای دیگری رای بدهد.

برنامه و بودجه مجلس گفت: دولت  نایب رئیس کمیسیون 
این  حل  داد  نشان  ایران  شده  بلوکه  منابع  آزادسازی  با 

مشکلات خیلی ربطی به پذیرفتن FATF ندارد.
محسن زنگنه  با اشاره به آزادسازی منابع ارزی بلوکه شده 
ایران اظهار داشت: واقعیت مطلب آن است که بسیاری از 
این  است،  حل  قابل  مذاکره  طریق  از  دنیا  مالی  مناسبات 
به  را  قبیل مسائل  این  قبل  در حالی است که در سال های 
FATF و CFT گره می زدند و می گفتند اگر به این معاهده 
اموال  آزادسازی  و  مالی  مشکلات  نمی توانیم  نپیوندیم، 

بلوکه شده را محقق کنیم.
وی متذکر شد: ما در سال های قبل هم حتی اگر جزو لیست 
بین  مراودات  بودیم،   FATF سیاه  فهرست  یا  خاکستری 
المللی، مالی و بانکی خود را داشتیم؛ به عبارت دقیق تر در 
۴۵ سال گذشته با وجود همه فشارها و تحریم ها معاملات 

خود را انجام داده و دنبال کردیم.
شورای  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رئیس  نایب 
که  مشکلاتی  و  تحریم ها  همه  منشأ  کرد:  تصریح  اسلامی 

دولت  و  آمریکاست  مستقیم  طور  به  می آید،  پیش  ما  برای 
این  حل  داد  نشان  ایران  شده  بلوکه  منابع  آزادسازی  با 
FATF و  یا پذیرفتن  به عضویت ما  مشکلات خیلی ربطی 

مسائل این چنینی ندارد.
اسلامی  شورای  مجلس  در  حیدریه  تربت  مردم  نماینده 
خارج  در  ما  منابع  از  برخی  و  پول ها  آنکه  علت  گفت: 

که  است  فشارهایی  تردید  بدون  است،  بلوکه  کشور  از 
آمریکا به کشورهای مختلف می آورد. با وجود این، ما هیچ 
مالی  مراودات  در  المللی  بین  قوانین  لحاظ  از  محدودیتی 
خود نداریم. آزادسازی منابع ایران از کره جنوبی یک نمونه 
است و این موضوع درباره سایر کشورها هم صدق می کند 

و شدنی است.
منابع  این  ایران، گفت:  ارزی آزاد شده  منابع  زنگنه درباره 
جزو منابع داخلی بانک مرکزی است، چرا که قبلًا ریال آن 
یا  نفت  فروش  از  که  است  منابعی  این  است.  شده  هزینه 
صادرات برای کشور به دست آمده و قبلًا در حساب های 
در  ریال  مرکزی  بانک  آن  ازای  به  و  نشسته  مرکزی  بانک 
اختیار دولت قرار داده است و چون ریال آن هزینه شده، 
خارجی  دارایی های  حساب  در  باید  شده  آزاد  منابع  این 

بانک مرکزی بنشیند.
وی تاکید کرد: تأثیر آزادسازی منابع ارزی بلوکه شده ایران 
به  را  خارجی  اعتبارات  واقعی  منابع  ازدیاد  که  است  آن 

دنبال خواهد داشت و می تواند تراز بانکی را تغییر دهد.

مسئول  با  تلفنی  گفتگوی  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
اقدامی  تحریم  گفت:  اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست 
غیردوستانه در روابط جمهوری اسلامی ایران و اروپا است 

و بدانید تداوم این وضعیت به نفع اروپا نیست .
در گفتگوی تلفنی حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
اروپا  اتحادیه  عالی  نماینده  بورل،  جوزف  و  کشورمان 
درخصوص  طرفین  امنیتی،  سیاست  و  خارجی  امور  در 
نیجر، جنگ  از جمله بحران  برخی موضوعات مورد علاقه 
اوکراین، روابط ایران و اتحادیه اروپا و نیز رفع تحریم ها به 

بحث و تبادل نظر پرداختند.
امیرعبداللهیان در این تماس ضمن اشاره به آخرین وضعیت 
ایران، تحولات حاکم  منطقه ای جمهوری اسلامی  مناسبات 

بر مناسبات منطقه ای را مثبت و رو به جلو ارزیابی کرد.
تاکید کرد،  بورل  اظهارات  به  پاسخ  در  امور خارجه  وزیر 
مثبت  را  ایران  مالی  منابع  سازی  آزاد  در  اخیر  تحولات 
طرف های  جدی  اراده  صورت  در  و  می کنیم  ارزیابی 
دور  تعهداتشان  و  توافق  به  طرف ها  همه  بازگشت  مقابل، 

از دسترس نیست.
بین  آژانس  و  کشورمان  تعامل  به  ادامه،  در  امیرعبداللهیان 
المللی انرژی اتمی اشاره کرده و در این خصوص تصریح 
کرد، اکنون دو طرف در مسیر درست همکاری قرار داریم.

رویکرد  از  انتقاد  با  کشورمان  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
غیرسازنده اتحادیه اروپا در تداوم سیاست ناکارآمد تحریم 
روابط  در  غیردوستانه  اقدامی  تحریم  ساخت،  خاطرنشان 
این  تداوم  بدانید  اروپاست.  و  ایران  اسلامی  جمهوری 

وضعیت به نفع اروپا نیست .
وزیر امور خارجه در بخش دیگری از سخنان خود با ابراز 
نگرانی از بحران جاری در نیجر گفت: ما به دقت تحولات 
در  قانون  حاکمیت  اهمیت  بر  و  کرده  دنبال  را  کشور  این 
داریم.  تاکید  نظامی  مداخله  هرگونه  از  پرهیز  طبعاً  و  نیجر 
مردم  مشکلات  تشدید  عامل  را  نیجر  تحریم  حال  این  با 

ارزیابی می کنیم.
داشت،  اظهار  اوکراین  تحولات  مورد  در  امیرعبداللهیان 
خود  خارجی  سیاست  مواضع  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
اعلام  با صراحت  و همچنانکه  ندارد  تعارف  هیچ طرفی  با 
نیز  صراحت  همان  به  می کند،  حمایت  فلسطین  از  کرده، 
اعلام می نماید که راه کار در اوکراین سیاسی است و اتهام 
بکارگیری پهپاد ایرانی علیه اوکراین کاملًا بی اساس است. 
ما  به  ادعا  این  برای  موثقی  سند  هیچ  تاکنون  هم  اوکراین 

ارائه نکرده است.
بورل نیز در این گفتگو ضمن ابراز خرسندی از پیشرفتهای 
کشورهای  با  ایران  اسلامی  جمهوری  روابط  در  حاصله 
این  در  حاصله  نتایج  به  اشاره  با  کرد.وی  استقبال  منطقه 
مرحله از توافق غیر مستقیم با آمریکا اظهار داشت: معتقدم 
برخی سوءتفاهمات موجود بین ایران و اروپا از مسیر گفتگو 
قابل حل است.نماینده عالی اتحادیه اروپا در امور خارجی 
و سیاست های امنیتی با تاکید بر اهمیت همکاری جمهوری 
اسلامی ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی، افزود: مایلم 
تاکید کنم من تمام تلاش خود را برای تداوم گفتگوها و در 
نهایت، بازگشت همه طرف ها به برجام به کار خواهم گرفت 
و به نتیجه کار خوشبین هستم.بورل ضمن اشاره به تحولات 
نیجر افزود: ما هم همواره از حقوق فلسطین دفاع می کنیم.

منابع  از  میلیارد دلار   ۶ به جذب  اشاره  با  ایران  اتاق  عضو 
بلوکه شده گفت: این کار خوبی است اما ما می توانستیم در 

شرایط اقتصادی بهتری باشیم.
ایران  شده  بلوکه  منابع  آزادسازی  مورد  در  علوی  آرش 
این  به  منظر می توان  از چند  اظهار داشت:  در کره جنوبی، 
به هر  باشیم  نگاه کوتاه مدت داشته  اگر  نگریست؛  موضوع 
حال هر بخشی از منابع و ثروت بلوکه شده کشور برگردد 
بزرگ تری  دید  اگر  ولی  است  مثبتی  اتفاق  شود  استفاده  و 
به  نباید  فقط  است،  منفعت  هزینه-  تصویر  که  باشیم  داشته 

عدد نگاه کرد.
پولی  افزود:  ایران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیأت  عضو 
بررسی  باید  که  بوده  ما  طلب  قبل  مدت ها  از  گرفته ایم  که 
تحریم ها  بحث  نگرفته ایم؛  را  پول  این  دلایلی  چه  به  شود 
تحریم ها  جریان  در  اینکه  دیگر  بحث  و  است  موضوع  یک 
مذاکراتی انجام شده بود اما نتوانسته بود منجر به آزادسازی 

اموال بلوکه شود.
وی ادامه داد: بحث دیگری که وجود دارد این است که به 
علت تفاوت نرخ تسعیر واحد پول کشور کره به دلار آمریکا 
به گفته رئیس کل بانک مرکزی یک میلیارد دلار پریده است؛ 
و  مستقیم  صورت  به  پول  این  آزادسازی  بابت  ما  همچنین 
و  است  دیگر  بحث  یک  می دهیم  هزینه هایی  غیرمستقیم چه 
نکته دیگر نحوه آزادسازی پول بلوکه شده و ارسال پول به 

کشور ثالث است.
سیاست های اشتباه ارزی دولت ها، ورودی ارز را کاهش 

داد
این  با  اینکه  به  توجه  با  که  سوال  این  به  پاسخ  در  علوی 
آیا دست  وارد شود،  اساسی  کالای  و  دارو  است  قرار  ارز 
دولت برای تأمین ارز صنایع و بخش تولید بازتر خواهد شد 
این سخن درست  تئوری  نظر  از  به هر حال  یا خیر، گفت: 
است زیرا اگر با دید کوتاه مدت بنگریم مبنی بر اینکه یک 
کاسه ای داریم که حال قرار است ۶ میلیارد دلار منابع به این 
کند  کمک  خروجی ها  به  می تواند  طبیعتاً  شود  ریخته  کاسه 
اما باز نگاه کنید که این کاسه ای که از سال ۱۳۹۷ درست 
شده تا به امروز با سیاست های اشتباه ارزی که بخش اعظم 
آن مربوط به عملکرد دولت و بانک مرکزی می شود، حجم 

این کاسه کوچک شده است.

وی افزود: در واقع بسیاری از خریدهای مجاز کشور زمان 
اگر  که  صورتی  در  بگیرند.  ارز  تا  می شوند  معطل  زیادی 
داشتیم  هم  را  توانش  که  بود  بیشتر  ما  کاسه  این  ورودی 

طبیعتاً امروز با این مشکلات مواجه نبودیم.
برابر شده  به این سو ۱۵  علوی گفت: نرخ ارز از سال ۹۷ 
است، بنابراین ارزش و مقدار صادرات کشور باید یک رشد 
قابل توجهی می کرد اما این اتفاق نیفتاده است؛ همچنین در 
بسیاری از بخش ها به ویژه بخش هایی که خصوصی هستند 
بیشتر  بعضاً کاهش هستیم. رشد صنعتی  و  شاهد عدم رشد 

مربوط به مواد خام و مواد خدادادی مثل فلزات و... است.
تقاضای واقعی ارز سرکوب شده است

عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: همچنین 
دو اتفاق دیگر در این سال ها افتاد؛ تقاضای واقعی برای ارز 
از سوی بانک مرکزی و دولت با محدودیت و ممنوعیت ثبت 
عملکرد  به  مربوط  نیز  دوم  اتفاق  شد.  سرکوب  سفارش ها 
دولت ها می شود که باعث افزایش تقاضای کاذب ارز شده 

است. مردم ارزی را می خرند که نیازی به آن ندارند.
علوی یادآور شد: صادرات به علت مشکلات تعهد ارزی و 
تنگ نظری بانک مرکزی دچار مشکل شده است؛ در واقع یا 
رشد نکرده یا حتی در بعضی از بخش ها کوچک شده است.

ما  اما  است  خوب  دلار  میلیارد   ۶ جذب  کرد:  تاکید  وی 
ارز  قیمت  اگر  باشیم  بهتری  تعادلی  شرایط  در  می توانستیم 
بهم  مصنوعی  به صورت  تقاضا  و  عرضه  و  بود  نرخی  تک 

نمی خورد.

گفت:  اسلامی  انقلاب  نیروهای  ائتلاف  شورای  رئیس 
تلخ ترین دوران ۴ ساله ام دوران مجلس ششم بود که مسلمان 

کافرمبیناد.  نشنود 
غلامعلی حدادعادل در بخشی از یک گفت وگو و در پاسخ 

به اینکه شما بهترین مجلس را کدام مجلس می دانید؟
 اظهار داشت: مجلس اول را مجلس وزینی می دانم منتها ما، 
به قول  این سوال های کلی  به  نباید  دانشگاهی هستیم  چون 
یک  بهترین  بگوییم  باید  یعنی  بدهیم  جواب  کیلویی  عوام 

مجلس تابع چه عواملی است؟ 
یک  به  دکتری  نامه  پایان  یک  مثلا  وقتی  یک  بخواهیم  اگر 
دانشجوی باهوش بدهیم، بگوییم تو بیا به این سوال جواب 

بده که بهترین مجلس چه جور مجلسی است؟
 او لابد باید بیاید ۵۰ تا عامل را ذکر کند و برود این ها را 
بگیرد  بعد معدل  بدهد و  نمره  بکند در هر مجلسی  ارزیابی 

بگوید این مجلس مثلا معدلش بالاتر از مجالس بعد شد.
وی ادامه داد: ولی من تلخ ترین دوران این ۴ ساله ام دوران 
که  آنچه  مبیناد،  کافر  نشنود  مسلمان  که  بود  ششم  مجلس 
خوبی  مجلس  ششم  مجلس  می دیدیم،  ششم  مجلس  در  ما 
بهترین  شاید  هم  عده ای  یک  نظر  از  البته  من،  نظر  از  نبود 

مجلس بود.
به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  دوره  هفتمین  رئیس 
رهبری  کرد:  تصریح  هفتم  مجلس  درباره  رهبری  دیدگاه 
مجلسی  هفتم،  مجلس  این  که  فرمودند  هفتم  مجلس  درباره 
که من اداره می کردم اهمیتش به ویژه از این جهت است که 

یک نهالی بود که از میان سنگلاخ رویید.
حدادعادل همچنین با اشاره به بیاناتی از رهبر انقلاب مبنی 

بعضی  بودند  قوی تر  جهات  بعضی  از  »مجالس  اینکه  بر 
این  گفت:  یازدهم  مجلس  درباره  بودند«  ضعیف تر  جهات 
می دانم،  خوبی  مجلس  مجموع  در  من  هم  فعلی  مجلس 
رهبری هم از همان سال اول این مجلس را مجلس انقلابی 
دانستند، ما در این مجلس دیگر نمی بینیم حرف های دشمن 
شادکن زده بشود، حرفی که یک نماینده پشت مثلا بلندگوی 
ملت  سر  توی  را  این  و  بردارند  دنیا  همه  و  بگوید  مجلس 
ایران بزنند، توی سر انقلاب بزنند، این یکی از شاخص های 

مجلس انقلابی است.
بی  البته  است،  دیگر  قوانین  هایش وضع  از شاخص  یکی   
عیب نیست همین مجلس هم، ولی مجلس یازدهم هم مجلس 

خوبی است.

علی فراقی گفت:دولت قبل از این که این پول ها وارد چرخه 
آزاد اقتصاد شود آنان را خرج کرده است و اگر منابع جدیدی 
در آینده به دست دولت برسد صرفاً خرج اقتصاد انقباضی و 

کنترل شدید قیمت ها خواهد شد.
پول های  آزادسازی  درباره  اقتصادی  کارشناس  فراقی  علی 
احتمال  گذشته  ماه  چند  در  گفت:  مهر  به  ایران  شده  بلوکه 
برگشت پول های بلوکه شده ایران قوی تر شده و خیلی از افراد 
و تحلیل گران اثرات احتمالی این اتفاق را قبل از وقوع سبک 

و سنگین کرده بودند.
فعال  تحلیلگران  و  اقتصادی  فعالان  از  برخی  افزود:  فراقی 
در  را  ایران  پول های  آزادسازی  مختلف،  مالی  بازارهای  در 
تحلیل های خود لحاظ کرده بودند و به اصطلاح این خبر قبل 
از اینکه اتفاق بیفتد پیش خور شده بود. حداقل این دسته از 
بازارهای  تفاوت دیدگاه سرمایه گذاری در  اقتصادی  فعالان 

مختلف نخواهند داشت.
از  قبل  نیز  اقتصادی  گذار  سیاست  حتی  داد:  ادامه  فراقی 
و  است  کرده  مشخص  را  پول  این  خرج  محل  آزادسازی 
تنها می خواهد از هیجانات احتمالی بازارها استفاده ببرد. در 
به دلیل  افراد معدودی هنوز  باید گفت هرچند  قسمت دیگر 
اینکه استراتژی و تصمیمات خود را بر پایه قطعیت و اتفاق 
نهایی ترسیم کرده اند انتظار می رود در صورتی که این عمل 
به صورت کامل انجام شود و این منابع به چرخه اقتصاد وارد 
بازه زمانی کوتاه مدت و  بتواند در  افراد  از  این تعداد  شود 
میان مدت به واسطه سیگنالی که از این اتفاق دریافت خواهند 

کرد در بازار تأثیراتی را به وجود بیاورند.
این کارشناس اقتصادی گفت: در مرحله آخر سرمایه گذاران 
مبنای  بر  و  احساسی  همیشه  که  هستند  عادی  مردم  و  خرد 
بر  را  واکنش هایی  همیشه  دسته  این  می گیرند،  تصمیم  اخبار 
بازارهای مالی دارند و نباید تأثیر رفتار سرمایه گذاران خرد 
را نادیده گرفت و همیشه این نوع افراد بازارها را در مقاطعی 

هیجانی می کنند.
علی فراقی در پایان گفت: دولت قبل از اینکه این پول ها وارد 
چرخه آزاد اقتصاد شود آنان را خرج کرده است و اگر منابع 
اقتصاد  برسد صرفاً خرج  دولت  به دست  آینده  در  جدیدی 

انقباضی و کنترل شدید قیمت ها خواهد شد.
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